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Uvodnik

uvodnik

Komu je  SLS trn v peti?
Drage članice in čla-
ni, drage Slovenke,
spoštovani Slovenci!

Za nami je še eno
praznovanje, številne
proslave in kresova-
nje na Jančah, s ka-
terimi vsako leto obe-
ležimo razglasitev sa-
mostojnosti naše dr-
žave. Veselimo se, da

imamo svojo državo! Čestitamo
vsem državljankam in državlja-
nom, da smo v odločilnem trenut-
ku držali skupaj in premagali agre-
sorja, ki je takoj naslednji dan ogro-
zil našo samostojnost!

Za nas, članice in člane SLS je
bilo tokrat praznovanje za spozna-
nje bolj grenko, ker smo prizadeti
zaradi neresničnih obtožb in neu-
pravičenih napadov na našo stran-
ko in  natolcevanj o nekaterih na-
ših članih. Neokusno in zavajajo-
če je  objavljanje in navajanje imen
nekaterih prejemnikov sredstev
SAPARD iz vrst SLS. Sami smo
pregledali seznam, ki je tudi javno
dostopen in ugotovili, da več kot
70% največjih prejemnikov sploh
ni članov SLS! Čeprav ni nič do-
kazano, mediji z neverjetno lah-
kostjo v javnosti ponavljajo »infor-
macije« iz dvomljivega pisma. Kje
je pravna država, če se morajo ne-
dolžni braniti pred lažnimi obtož-
bami? Med tem pa se  pravi zlo-
činci in kriminalci izmuznejo roki
pravice, tudi taki, ki že preko 60.let
nekaznovani za storjene zločine, ži-
vijo med nami. Vse nas in vsakega
posebej globoko žalijo in prizadene-
jo obtoževanja kar počez! Kaj se skri-
va za tem? Ali je to zgolj slučajno?

Lahko zatrdimo, da  se v politiki
nič  ne zgodi slučajno. Zato se sa-
mo od sebe ponuja vprašanje: Ko-
mu je SLS trn v peti? Kdo stoji za
Milanom Kustrom? Ali  gre pri
vsem skupaj za napad na trdnost
programsko enotne zmagovite koa-
licije, ki je na oblasti?

Najverjetneje je res  tako eno kot
drugo. Naša stranka je kljub pora-
zu na Evropskih volitvah pogum-
no izpeljala volilno kampanjo za
državnozborske volitve. Kljub šte-
vilnim negativnim napovedim in

namigovanjem je stranka uspela pri-
dobiti 7 odločilnih glasov v parlamen-
tu za sestavo programsko sorodne
koalicije. Brez SLS taka koalicija po
jesenskih volitvah ne bi bila mogoča.
Naši ministri pokrivajo pomembna
področja za razvoj Slovenije. Očitno
smo s tem prekrižali račune avtorjem
črnih scenarijev, ki so in  želijo pre-
prečiti spremembe v Sloveniji ter pre-
prečiti sestavo programsko sorodne
desnosredinske koalicije.

Naša stranka je bila na pogajanja
za vstop v koalicijo dobro pripravlje-
na,  z dobrim programom in trdnimi
stališči. Nismo popuščali pri vpraša-
njih družinske politike, premišljeni pri-
vatizaciji bank, zavarovalnic in po-
membnih domačih podjetji. Nismo
popuščali pri zahtevah kmetijske po-
litike, pri zahtevah po decentralizaci-
ji države, odločni smo pri zahtevah
za pravičnejšo mejo s Hrvaško.

Naša stranka ima trdno organiza-
cijo na lokalnem, regionalnem in dr-
žavnem nivoju. Naši župani dobro de-
lajo, prav tako ministri na novih po-
ložajih v Vladi. Dosegli smo več nuj-
no potrebnih sredstev za delovanje ob-
čin v rebalansu državnega proračuna.

V Državnem svetu sedi veliko
predstavnikov, ki prihajajo iz vrst
SLS. Vse kaže na to,  ker ima stran-
ka preveč sposobnih ljudi,  se  skuša
uničiti njihovo dobro ime in s tem os-
labiti moč stranke. Vse to kaže tudi
na zelo zgodnji začetek  predvolilne
kampanje pred lokalnimi volitvami.

Napadi na stranko so  potrditev,
da ima stranka udaren program ,da
je v preteklosti veliko delala, da ima
rezultate. SLS gre lahko zato mir-
no in samozavestno na volitve.

Na organih stranke in na Glav-
nem odboru so člani in članice po-
drobno obravnavali zadnje dogod-
ke in analizirali  stopnjevanje blate-
nja imena stranke. Ali smo res tako
lahka tarča?

Naša stranka je odločilno, kot pr-
va stranka v Sloveniji, vplivala na
osamosvojitev. Sodelovali smo pri
vseh ključnih pripravah vključitve
Slovenije v NATO in Evropsko uni-
jo. Smo edina stranka, ki je ves čas
ostala zvesta kmetu, ostala zvesta
podeželju, od kjer izhaja večina Slo-

venk in Slovencev. Kot edina stran-
ka vztrajno ponavljamo potrebo po
decentralizaciji, po tem, da se drža-
va približa in je v službi državlja-
nom.Odločilno smo vplivali na raz-
voj demokracije, ko smo se zavze-
mali za pravično denacionalizacijo
in privatizacijo.

Vse to smo dosegli v koalicijah,
kjer se nismo počutili doma. Zasta-
vili smo vse za dobro domovine, za-
to stranka plačuje visoko ceno!

Ali bomo vzdržali pritiske, lažne
obtožbe ? Ali imamo dovolj moči,
da vztrajamo? Seveda imamo!
Vztrajali bomo kot vedno doslej.
Naš čas šele  prihaja! Napadi nas
bodo  še bolj utrdili v misli, da dela-
mo prav. Napadi bodo strnili naše
vrste. Naše vrste zapuščajo le tisti,
ki niso nikoli zares verjeli v program
naše stranke in so iskali zgolj last-
no korist.

Naša stranka ima korenine globo-
ko v kmečki zemlji, naša stranka
ima korenine globoko v narodu, ta-
ko rekoč v prejšnjem tisočletju, za-
to nas ne morejo izkoreniniti!

Prvič zato, ker smo to dolžni sebi
in prednikom, ki so se borili pred
nami. Drugič zaradi prihodnosti, ki
jo moramo omogočiti mladim. Tret-
jič in ne nazadnje zaradi sebe samih,
ki smo pustili 15 in več let življe-
nja,upanja, dela, skrbi, strahov in ne-
prespanih noči v tej stranki. Ali je
bilo vse zaman? Seveda  ni bilo! Za-
man bo, če se umaknemo, popusti-
mo, če storimo to, kar so želeli dose-
či  tisti, ki nas v javnosti napadajo in
blatijo. V parlamentarni demokraci-
ji, kot najvišji obliki demokracije, od-
ločajo in vladajo politične stranke.
Zato se zavedamo, da smo si vse po-
litične stranke tekmice med seboj,
hkrati pa moramo spoštovati pravi-
la delovanja in medsebojnega sode-
lovanja za dobrobit vseh.

»Kdor drugemu jamo koplje, sam
pade vanjo!«pravi drugi slovenski
pregovor. Zato se ne bomo preveč
ukvarjali z vprašanjem, kdo, zakaj,
ali se celo smilili sami sebi. Še manj
se bomo obtoževali med seboj, na-
padali in rušili našo notranjo trd-
nost. Ponosni smo lahko na notra-
njo demokracijo v stranki, ki nam da-

je  možnost, da se na organih stran-
ke odkrito pogovorimo in poiščemo
najboljše možne rešitve in odločitve
za naprej. Samo tako bomo navzven
trdni in neranljivi!

Zato spoštovane članice in člani,
bomo vztrajali v prizadevanjih in ci-
ljih, ki smo si jih zastavili v progra-
mu stranke in so postali tudi del koa-
licijske pogodbe. Ostali bomo zve-
sti svojemu programu ne glede na
vse! Seveda, pa se bomo prav tako
vsi, še posebej pa vodstvo stranke,
z vsemi sredstvi uprli nadaljnjem
blatenju slovenskega kmeta in naše
stranke. Na Izvršilnem odboru in na
Glavnem odboru je predsednik ob
podpori članov izjavil, da bo branil
dobro ime stranke in vsakega člana
stranke. Kdor pa  dela nezakonito
mora odgovarjati in  mu ni mesta
med nami.

Pred nami so pomembne odloči-
tve o nadaljnjem ustanavljanju ob-
čin, o oblikovanju pokrajin.

Še bolj pomembno je zagotoviti
boljši položaj kmeta, delavca, zago-
toviti konkurenčnost in razvoj pod-
jetnikom. Nujne so spremembe šol-
skega sistema, davčnega sistema.
Nujno je ukrepati za boljši položaj
družine, za več otrok, za več stano-
vanj, za boljše življenje vseh.

Zato nas ne smejo omajati zlona-
merne laži. V tem mandatu nas ča-
ka veliko dela. Kmalu se začnejo
parlamentarne počitnice. Jeseni pa
bomo s polno paro nadaljevali za-
črtano pot.

Spoštovane članice in člani! Do-
kažimo, da se ne damo utišati, da nas
ne morejo izkoreniniti, da bomo
vztrajali v svoji smeri! Več načinov
je, da to storimo. Eden od načinov
je ta, da čimbolj odločno in čim več
pišemo in odgovarjamo v medijih na
lažne trditve.

Najboljši način pa je zagotovo, da
se v čim večjem številu, tako kot la-
ni v Sevnici, tudi letos septembra
zberemo na Taboru v Mozirju!.Or-
ganizatorji se tudi letos že trudijo s
pripravami, da nas bodo lepo spre-
jeli. Lepe počitnice vsem! Vidimo se
na taboru!

Nada Skuk
Podpredsednica Slovenske ljudske stranke



3Odmev seja glavnega odbora in sveta SLS

Na razširjeni seji glavnega odbora in
sveta SLS izpričana enotnost stranke
V torek, 28.6.2005, je potekala razširjena seja Glavnega odbora SLS in Sveta SLS, najvišjih organov Sloven-
ske ljudske stranke med dvema kongresoma. V prepolni bežigrajski dvorani so člani GO SLS in Sveta SLS
med drugim obravnavali zadnja aktualna politična dogajanja:

- afere iz delovnega področja
kmetijskega ministrstva in bla-
tenje SLS v povezavi s tem;

- načrtovanje potez SLS, kot od-
govor na poskus kolektivne kri-
minalizacije SLS;

Pregledali smo izvajanje koalicij-
ske pogodbe s poudarkom na vpra-
šanjih skladnega regionalnega raz-
voja in decentralizacije; demo-
grafske in stanovanjske politike;
razvoju kmetijstva in podeželja;
zaščite nacionalnih interesov (dr-
žavno premoženje, odnosi s sosed-
njimi državami…);

Seznanili smo se s pripravami na
lokalne volitve in s pripravljalnimi
aktivnostmi za organizacijo že 14.
Tabora SLS, ki bo 11. septembra
letos v Mozirju.

Janez Podobnik, predsednik Slo-
venske ljudske stranke je v uvodu v
točko o zadnjih aktualnih političnih
dogodkih poudaril, da sicer razpra-
vo na glavnem odboru razume tu-
di kot odgovor o tem, na kakšen
način bo stranka odgovorila na iz-
zive, ki so pred njo, in sicer kako v
aktualnih razmerah slovenske po-
litike najti svoj politični credo na
vsebinski, organizacijski in pro-
gramski ravni. “To je izziv zame

in za celotno stranko,” je dejal Po-
dobnik. Ob teh napadih ne sme-
mo pozabiti na ključno zadevo:
SLS je del novega političnega gi-
banja, ki je dobil podporo na zad-
njih volitvah. SLS se je Zboru za
republiko soglasno pridružila in
bila nato povabljena v vladno koa-
licijo. Zato je napad nanjo tudi na-
pad na trdnost vladne koalicije.

Zavedamo se, da je SLS priklad-
na tarča še posebej pred lokalni-
mi volitvami, ker ima na terenu
veliko dobrih županov.

Ti napadi so tudi priložnost, da
sami spregovorimo o nakopičenih
napetostih, ki so se pojavile pred-
vsem na ravni medčloveških odno-
sov med samimi člani naše stran-
ke.

SLS pa je znana po tem, da nas
taki napadi poenotijo in nas bodo
tudi tokrat. Hkrati pa je to prilož-
nost, da moderniziramo način na-
šega dela in preidemo na nov na-
čin političnega dela, izražanje na-
ših političnih misli in zahtev. Ze-
lo podpiram nove spodbude za za-

Nobenih odstopov ali izstopov
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gon političnega življenja v SLS, v
tem smislu pozdravljam pobudo
dr. Andreja Umeka za ustanovitev
Zveze za trajnostni razvoj pri SLS.

Janez Podobnik je ob tem do-
dal, da je bilo jasno povedano, da
so bili očitki in podtikanja nekorekt-
ni: “Iz tega, kar smo slišali od lju-
di, ki so bili vpleteni, je očitno, da
so vse ključne odločitve potrjevale
prejšnje vladne koalicije.” Predsed-
nik SLS je dodal, da bo kot pred-

sednik stranke podprl vse člane
SLS, ki so opravljali in še opravlja-
jo pomembne funkcije. »Dokler se
jim ne dokaže krivde, so zame ne-
dolžni,« je povedal Podobnik.

Glede zahteve za referendum o
vstopanju naše južne sosede v EU,
če bo imela Hrvaška ozemeljske
težnje do Slovenije, pa Janez Po-
dobnik meni, da je referendum
evropska kategorija. Kot je še po-
vedal, je imela narodna zveza v ne-

katerih vprašanjih ostro stališče,
kar je po njegovem mnenju tudi
prav. Nekateri strahovi oz. dileme,
ki so bile povezane z vsebino spo-
razuma o izogibanju incidentov, so
se žal pokazale za resnične, je oce-
nil Janez Podobnik.

Mag. Franci But je članom GO
in Sveta SLS pojasnil razloge za
svoje reakcije in v zaključkih de-
jal, da je še vedno član Slovenske
ljudske stranke, predsednik občin-

skega odbora Ribnica in to tudi os-
taja. Franci But, sedaj državni se-
kretar na ministrstvu za kmetijs-
tvo, je še zavrnil vse očitke o dom-
nevnih nepravilnostih glede uniče-
nja arhiva kmetijskih subvencij.
Razprava o točki je ob dobri ude-
ležbi potekala več kot štiri ure; bila
je ognjevita, a konstruktivna. Čla-
ni GO SLS in Sveta SLS so izpri-
čali enotnost.

Sklepi sprejeti na korespondenčni seji Sveta SLS, 30.6.2005, oblikovani na podlagi razprave na Glavnem odboru:

SKLEP 1: SLS mora notranje
poenotena okrepiti delovanje
na vsebinsko programskem po-
dročju in se s predstavitvami
svojih prizadevanj za izvajanje
strankinega in vladnega progra-
ma odzvati na sistematične in
neupravičene obtožbe.

SKLEP 2: SLS bo branila dobro
ime in integriteto svojih članov
ter nosilcev odgovornih funkcij,
ki so deležni posplošenih in
neutemeljenih obtožb. Če pa se
bo preko formalnih postopkov
ugotovilo, da se je kdorkoli iz
SLS nezakonito okoristil, mora
za to odgovarjati. V takih prime-
rih za njih tudi ne more biti me-
sta v Slovenski ljudski stranki.

SKLEP 3: SLS poziva vse orga-
ne, ki so pristojni za ugotavlja-

nje domnevnih nepravilnosti na
področju kmetijstva, da pospeše-
no in celovito izpeljejo potrebne
preiskave. SLS ne bo pristala, da
se po neutemeljenih in pavšalnih
obtožbah na račun posamezni-
kov in celotne stranke zadeve uti-
šajo na točki, kjer so tako SLS,
kot njeni izpostavljeni posamez-
niki brez kakršnega koli dokaza
o odgovornosti prikazani kot od-
govorni in krivi za številne nepra-
vilnosti, za katere se je v večini
primerov že dokazalo, da je šlo
za čiste izmišljotine.
SLS podpira odločitve javno neu-
temeljeno izpostavljenih posa-
meznikov, da svojo čast in dobro
ime zaščitijo tudi po sodni poti.

SKLEP 4: Kljub grobim napadom
na slovenske kmete, ki se vršijo
predvsem preko blatenja kmetov
iz vrst Slovenske ljudske stranke

bo SLS tudi v prihodnje, tako kot
doslej dosledno in odločno de-
lovala v korist obstoja in razvoja
slovenskega kmeta, kmetijstva in
podeželja.

SKLEP 5: Svet stranke zahteva
čimprej spremembe Zakona o
dohodnini v poglavju obdavčitev
kmetijskih subvencij. Če spre-
membe zakona skladno s koali-
cijsko pogodbo ne bo pripravilo
pristojno ministrstvo, Svet stran-
ke pričakuje, da bodo to storili
poslanci SLS.

SKLEP 6: SLS ne bo dopustila,
da se s kakršnimi koli dejanji le-
galizira trenutno stanje, doseže-
no po principu politike postavlja-
nja pred dejstvo, ki se ga še po-
sebno v Piranskem zalivu poslu-
žuje Hrvaška.

OBRAZLOŽITEV: Izvršilni odbor
Slovenske ljudske in Svet SLS
sta se seznanila z zadnjimi do-
godki v slovenskem morju, ko
so že po podpisu izjave o izo-
gibanju incidentom hrvaški
policijski čolni pluli po sredini
Piranskega zaliva. IO SLS in
Svet SLS ocenjujeta, da gre
za neposredno kršitev izjave o
izogibanju incidentom, ki izpo-
stavlja spoštovanje stanja na
dan 25.6.1991, ko hrvaška
policija ni nadzirala Piranske-
ga zaliva.
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Mesečnik SLS-ODMEV izdaja Časopisno založniško podjetje Ljudska čebela d.o.o.,
Beethovnova 4, Ljubljana, telefon 01/24-18-800, telefaks: 01/25-11-741, elektronska pošta:
tajništvo@sls.si. TRR: 03100-1000025189; v.d.odgovornega urednika: Aleš Vehar, tehnična
urednica: Barbi Ravnikar, Oblikovanje in priprava za tisk Špes grafika, Novo mesto. Nenaročenih
rokopisov in fotografij ne vračamo. Časopis izhaja mesečno.

Nizkotne žalitve na račun SLS v oddaji Omizje
29. junija je bila na TV Slovenija na sporedu pogovorna oddaja o aktualnih
političnih razmerah v Sloveniji z naslovom »Strankarska iskanja«. Sodelo-
vali so različni bolj ali manj poznani oblikovalci javnega mnenja in kolumni-
sti. Člane SLS pa je lahko presenetilo izredno nizkotno javno izživljanje na
račun naše stranke, ki so si ga privoščili predvsem Boštjan Turk (nekdaj
celo član naše stranke), glavni urednik tednika Mag Danilo Slivnik in Darko
Štrajn iz LDS. Nivo izjav je padel celo tako nizko, da je moral eden od
gostov, novinar Večera Peter Jančič, vidno zgrožen in pravzaprav v zadregi
posredovati in nasprotovati tako nekritičnemu zmerjanju SLS. Tudi SLS je
poslala svoj protest in še isti dan smo tudi dobili korekten odgovor s Tv
Slovenija. Ta prinaša še eno zanimivost: uredniki čutijo pomanjkanje piso-
čih ocenjevalcev in komentatorjev »desno od sredine«. Vem, da je v naši
stranki vrsta primernih, nekateri ste nam že potožili, da imate težave pri
objavljanju vaših prispevkov. Kljub temu vas spodbujamo, da si s svojimi
rednimi komentarji aktualno političnih dogodkov pridobite svoj prostor na
slovenskem medijskem prizorišču.

Demanti trditev iz oddaje Omizje
V včerajšnji oddaji Omizje, na 1.

programu TV Slovenija je bilo neka-
terim gostom dopuščeno izredno niz-
kotno žaljenje Slovenske ljudske
stranke. Vsaj za enega gosta omizja,
Boštjana Turka, je znano, da že dalj
časa nerazumljivo goji izredno so-
vražna čustva do SLS. Po naši pre-
soji je ob tem dejstvu njegovo sode-
lovanje v oddajah s tako vsebino ne-
primerno, saj je dostojno podajanje
komentarjev nedvomno v interesu ta-
ko voditeljev kot gledalcev. Po naši
oceni je v slovenskem javnem pro-
storu še veliko drugih t.i. političnih
analitikov s primernejšo distanco do
političnih strank in ustrezno kredi-
bilnostjo, ki si tudi zaslužijo pozor-
nost uredništev RTV.

Med drugimi neresnična trditev
Boštjana Turka o kraji imena Sloven-
ska ljudska stranka. Predhodnica da-
našnje SLS, Slovenska kmečka zve-
za, je bila ustanovljena 12. maja
1988; s širitvijo programa in delova-
nja pa je bil logičen razvoj v smer
ljudske stranke. Zato se je takratna
SKZ preko formalnih postopkov or-
ganov stranke leta 1990 preimeno-
vala v SKZ – LS (Slovenska kmečka
zveza – Ljudska stranka) ter nato le-
ta 1992 dokončno v Slovenska ljud-
ska stranka. Prav tako je neresnična
trditev o brutalnem izgonu g. Ivana
Omana. Marjan Podobnik je bil za
predsednika SLS leta 1992 izvoljen
skladno z veljavnimi postopki po od-
stopu Ivana Omana z mesta predsed-
nika SKZ-LS.

Absolutno manipulativna je trditev
Boštjana Turka, da prizadevanja SLS
za pravično mejo s Hrvaško škodijo
interesom Slovenije. V SLS smo pre-
pričani, da je edini pravi dolgoročni
geostrateški interes Slovenije ohrani-
ti celovitost Piranskega zaliva in pro-
stega teritorialnega dostopa Sloveni-

je na odprto morje ter s tem statusa
pomorske države s pravico do izra-
be deleža naravnih virov Jadranske-
ga morja.

V nasprotju s trditvami Danila Sliv-
nika je bila SLS ustanovljena kot pr-
va demokratična stranka v obdobju
slovenske pomladi in bila pomemben
del pomladne koalicije Demos. Tr-
ditve Darka Štrajna in Danila Slivni-
ka o izsiljevalskem sindikatu ter o
SLS kot transmisiji starih političnih
sil, pa so popolnoma neutemeljene,
manipulativne, diskreditirajoče in ne-
vredne kakršnegakoli komentarja.

Hvala za razumevanje in lep poz-
drav!

Rok Ravnikar,
SLS - Odnosi z javnostmi

Pobuda za ustanovitev Zveze
za trajnostni razvoj pri SLS

Politično dogajanje doma in v EU
nakazuje jasno dve pomembni dejs-
tvi:
1) Uspešne so samo tiste stranke, ki

na eni strani dajejo odgovore na
najpomembnejša vprašanja seda-
njosti in prihodnosti in ki
nagovarjajo celotno prebivalstvo
brez omejevanja na določene po-
klicne ali lastniške podskupine.

2) Centralno politično vprašanje so-
dobne Evrope je oblikovanje
skupne razvojne strategije, ki nam
bo zagotavljala razvoj in konku-
renčnost z drugimi deli Sveta ob
upoštevanju okoljskih danosti in
omejitev.

V SLS smo se do sedaj na te izzi-
ve sodobnega sveta odzivali le v ome-
jenem obsegu in nekonsistentno. Ob-
stoječe zveze so, z izjemo Upokojen-
ske zveze, pokrivale le številčno
izredno šibke skupine in niso pris-

pevale k vidnejši podpori SLS v jav-
nosti. V razgovorih z nekaterimi vid-
nejšimi člani stranke, sem prišel do
spoznanja, da je v interesu SLS, da
1) Aktivno sodeluje v razpravah o

najpomembnejših odločitvah v
zvezi s prihodnostjo Evrope in Slo-
venije, kar so nedvomno Lizbon-
ska strategija, trajnostni razvoj in
razvoj zadostnih in mednarodno
konkurenčnih človeških virov

2) Razširi in uravnoteži diapazon svo-
jih interesov in delovanja ter tako
pritegne nove člane in volivce.

Na osnovi zgoraj povedanega da-
jem SLS pobudo in hkrati prosim za
soglasje za ustanovitev

Zveze za trajnostni razvoj pri SLS
Področja na katerem bo ta zveza

delovala:
1) Lizbonska strategija in trajnost-

ni razvoj
2) Razvoj in konkurenčnost RS zno-

traj EU in v Svetu
3) Problematika človeških virov
4) Foresight na pomembnih za na-

daljnji razvoj kritičnih področjih
5) Usklajevanje interesov mestnega

in podeželskega prostora
6) Promocija SLS kot vse slovenske

stranke, ki povezuje vse sloje in
generacije

Ob pričakovanem soglasju orga-
nov SLS nameravam takoj pričeti s
pripravami na ustanovni občni zbor,
ki bi bil po možnosti še pred dopu-
sti in najkasneje v začetku jeseni.

Andrej Umek

Odgovor TV Slovenija
Spoštovani,
Prejeli smo vaš protest in zahtevo

za objavo demantija glede nekate-
rih trditev v sinočnji oddaji Omizje
na 1. programu TVS. Oddaja je bi-
la namenjena politični analizi do-
godkov v slovenskih parlamentarnih
političnih strankah in vanjo smo po-
vabili med drugim tudi dr. Boštja-
na M. Turka.

Povabili smo ga zato, ker je iz
političnega prostora »desno od sre-
dine«, poleg nekaterih klerikov,
eden redkih pisočih ocenjevalcev in
komentatorjev. Poleg tega je bil
član tudi vaše politične stranke,
zdaj pa je član Nsi. Veseli bomo,
če boste kdaj utegnili in nam z ime-
ni vaših simpatizerjev, ki se redno
oglašajo in imajo izdelan medijski
nastop, kdaj pomagali najti tudi
druge ljudi, ki bi nastopali z vam
bližjimi pogledi. Načeloma pa ve-
lja, da TVS ne more omejevati do-
stopa določenim analitikom v svoj
medij in s tem gostov izključevati
iz udeležbe v javni polemiki.

Zgodba o kraji imena SLS v od-
daji, ki je govorila o aktualnih po-
litičnih razmerjih, je tudi nas pre-

senetila. Res pa je, da s svojim de-
mantijem pravzaprav nasprotujete
trditvam polovice udeležencev v
našem Omizju (Turku, Slivniku in
Štrajnu), drugim udeležencem pa
se te trditve očitno niso zdele spor-
ne, sicer bi se nanje odzvali. Je pa
temeljito odvračal krivdo SLS od
aktualnih afer še en gost, ki pa ga
ne omenjate. To je novinar Večera
Peter Jančič, ki si je izboril izred-
no veliko prostora, da je ovrgel tr-
ditve, da je za napake glede izgub-
ljenih evidenc krivda predvsem
SLS in njenih ministrov, pač pa je
pokazal na netransparentnost siste-
ma, ki je to omogočal.

Razumemo, da kot stranka ne
morete biti povsem zadovoljni za-
radi kakšne trditve v oddaji Omiz-
je, prosimo pa vas, da tudi Vi razu-
mete, da je vaše politično delo pod-
vrženo javni kritiki in da je TVS
ne more omejevati. Nenazadnje je
bilo v oddaji veliko kritičnih misli
izrečenih tudi na račun dveh opozi-
cijskih strank in še kakšnega dru-
gega politika, pa nismo dobili no-
benih zahtevkov za demanti.

S spoštovanjem,
Rosvita Pesek,

urednica oddaje Omizje
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Takoj smo opozorili tudi na po-
menljiv del razvpitega pisma, ki je
razkrival prave namene avtorja:

SLS tudi opozarja, da namen pi-
sanja člana nadzornega odbora Skla-
da kmetijskih zemljišč in gozdov Re-
publike Slovenije g. Milana Kuster-
ja, ki obtožuje SLS za domnevne ne-
pravilnosti pri prodaji zemljišč, raz-
kriva avtor kar sam, citiramo: »Kom-
primitirati SLS bi bila verjetno še
najboljša politična opcija, saj so se
nepravilnosti dogajale tako v času g.
Ropa, kot tudi v času sedanje vlade
g. Janše. (objektivna odgovornost)«

Tako kot v primeru evidenc o sub-
vencijah, je bilo stališče Slovenske
ljudske stranke jasno:

SLS bo branila dobro ime in inte-
griteto svojih članov in nosilcev od-
govornih funkcij, ki so deležni pos-
plošenih ali neresničnih obtožb. Ta-
ko SLS kot njeni člani, tudi izpostav-
ljeni na odgovornih položajih, so si
vsa leta v preteklosti iskreno prizade-
vali za dobrobit slovenskega kmetijs-
tva ter preživetje slovenskega kmeta
in podeželja. Če se bo preko formal-
nih postopkov ugotovilo, da se je kdor-
koli iz SLS nezakonito okoristil, mo-
ra za to odgovarjati. V takih prime-
rih za njih tudi ni mesta v Slovenski
ljudski stranki.

9. junija je bila na sporedu zna-
menita oddaja Trenja o »aferah v
kmetijstvu«. Oddajo gleda dobrega
pol milijona gledalcev, ponavadi pa
je, kot vemo, vodena tako, da se pri-
sotni čim bolj »kregajo« med seboj
in čim manj težijo k skupnim za-
ključkom. Velika dilema za vodstvo
stranke je bila, ali v tak »zverinjak«

poslati samega predsednika Janeza
Podobnika. Na koncu koncev je res,
da je lahko prav naš predsednik naj-
bolj kompetentno pojasnil, da ne on,
ne SLS pod njegovim vodstvom, s
kmetijskimi subvencijami nima nič.
Oddaja je minila kot je. Usoda tistih,
ki so odklonili sodelovanje v oddaji,
pa je dokaz več, da je bila odločitev
predsednika, da se oddaje udeleži,
več kot pravilna. Ker so bili še pose-
bej kmetovalci, spodbujani s takimi
medijskimi konstrukti, izredno kri-
tični in neutemeljeno razočarani nad
SLS, smo med drugim pojasnilo ob-
javili tudi v Kmečkem glasu.

Več kot začudilo nas je dejstvo,
da tako številni naši člani, še bolj
presenetljivo pa velika večina novi-
narjev, do nedavnega ni vedela, da
z novo vlado SLS ne vodi več kme-
tijskega ministrstva. Dnevno smo do-
bivali klice z pripombami na delo
»naše« ministrice, novinarji pa so si
zaželeli njenih izjav in naše pomoči
pri tem. Zato smo medijem poslali
splošno obvestilo:

POJASNILO: Ministrica za
kmetijstvo ni iz SLS

Spoštovani!
V zadnjem času se pogosto doga-

ja, da se na Slovensko ljudsko stran-
ko obračate posamezni novinarji, ki
bi želeli priti v stik z ministrico za
kmetijstvo go. Marijo Lukačič, ven-
dar vam pri tem v SLS ne moremo
neposredno pomagati, ker aktualna
ministrica ne prihaja iz vrst Sloven-
ske ljudske stranke. V izogib nadalj-
njim nesporazumom oz. netočno-
stim, ki se pojavljajo tudi v javnosti,
vas prosimo, da na znanje vzamete
naše pojasnilo.

Pogosto se dogaja tudi, da se kar
vse posameznike, ki imajo različne
funkcije v kmetijstvu, pripiše Sloven-
ski ljudski stranki. To pravzaprav ka-
že na veliko aktivnost SLS na po-
dročju kmetijstva in podeželja, na
kar smo v SLS ponosni. Želimo pa,
da je javnost o dejstvih korektno ob-
veščena, vsaj ko gre za najvišje funk-
cije. Na predlog SLS so v sedanji slo-
venski vladi trije ministri: minister
za okolje in prostor Janez Podobnik,
minister za promet mag. Janez Bo-
žič in minister brez listnice zadolžen
za lokalno samoupravo in regional-
no politiko dr. Ivan Žagar. Kmetij-
ska ministrica ga. Marija Lukačič
je v sedanji vladi na predlog Sloven-
ske demokratske stranke (SDS).

Hvala za razumevanje in lep poz-
drav!

P.S.: V kolikor vam s tem obvesti-
lom nismo sporočili nobenih novih
dejstev, se vam iskreno opravičujemo.

Ko je nadzorni odbor sklada kme-
tijskih zemljišč in gozdov že davno
ugotovil, da je večina obtožb Mila-
na Kustra neresničnih, nas je pre-
senetila »kanonada« tednika Mag,
ki je 15. junija kar na 14. straneh in
z obema glavnima urednikoma Sliv-
nikom in Markešem na nizkoten na-
čin »obračunal« z SLS. Bili smo
ogorčeni. Kako lahko dva odgovor-
na novinarja, tako klevetavo pišeta
o politični stranki. V imenu SLS
smo jim pisali:

V prejšnji številki tednika Mag je
bila objavljena vrsta prispevkov, ki
so temeljili na razvpitem pisanju čla-
na nadzornega odbora Sklada kme-
tijskih zemljišč in gozdov Republike

Ko se je z začetnimi
napadi v mesecu maju
o domnevno
izgubljenih evidencah
o kmetijskih
subvencijah pričelo s
nenehnimi »teorijami
zarote«, da so
evidence uničili
predstavniki SLS na
kmetijskem
ministrstvu, zato da bi
zakrili sledove za
nezakonitim
dodeljevanjem
subvencij, je prvega
junija časnik Finance
»udaril« s pismom
nadzornika Sklada
kmetijskih zemljišč,
razvpitega Milana
Kustra, ki je na treh
straneh povprek
obtožil številne člane
SLS za nezakonitosti
pri prodaji kmetijskih
zemljišč. Pismo je
poslal tudi Ropu in
Janši, mediji pa so
njegovo pisanje veselo
povzemali in nekritično
»tolkli« po
izpostavljenih članih
SLS in seveda kar po
stranki sami.
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Slovenije Milana Kustra. Do sedaj
so se še vse njegove trditve izkazale
za neresnične, zato vsako nekritič-
no povzemanje njegovih izjav in ob-
tožb prepuščamo presoji ter verodo-
stojnosti uredništev in novinarjev.

Podpredsednica SLS Nada Skuk
je bila sistematična in se je postavi-
la za vse krivično oblatene člane
SLS:

Kaj pa, če bi zapisali o SLS
tudi kar je res?

V enem odgovoru bo težko odgo-
voriti na kar 14 strani, ki so bile
prejšnji teden v reviji Mag namenje-
ne Slovenski ljudski stranki. Po na-
šem mnenju neupravičeno in zlona-
merno, ker klevete temeljijo pred-
vsem na neresničnih obtožbah in na-
vedbah posameznika, ki ni predložil
dokazov. Preseneča lahkotnost, s ka-
tero avtorji s svojimi članki namer-
no prizadenejo tisoče članov SLS ši-
rom Slovenije.

Iz člankov je razvidno, da vse te
navedbe temeljijo na osebnem nega-
tivnem odnosu avtorjev do članov ne-
ke politične opcije.

Najprej najbolj očitne neresnice,
ki bi jih avtorji zaradi odgovornosti
do imen, ki jih navajajo morali in bi
jih lahko preverili, tako seveda kot
vse ostale:

Preprosto lahko rečemo, da gre za
namerno natolcevanje s trditvijo, da
naj bi gospa Lukačičeva prestopila
iz SLS v SDS. Tega ni mogla, ker
nikoli ni bila članica SLS, je pa se-
daj ministrica za kmetijstvo na pred-
log SDS.

Zelo neokusno je objavljen tudi del
prejemnikov sredstev SAPARD: ne
samo, da se uporablja izrazito kri-

vična navedba » da so si kmetije opo-
mogle s sredstvi«, saj je vsem poz-
navalcem znano, kako natančna so
pravila in postopki za prijavo na te
razpise. V socialistični maniri avtorji
ponižajo kmetije na socialne podpi-
rance države! Zlonamerno se zane-
mari dejstvo, da je kmetija »podjet-
je«, ki daje delovno mesto in kruh
celim družinam, ki plačujejo prispev-
ke in davke,tako kot ostala podjetja.
Zaradi naravnih danosti in zaradi
krivic v preteklosti pa mnoge, tako
kot veliko državnih podjetji, potrebu-
jejo dodatno pomoč za obstoj in raz-
voj dejavnosti, kar ni nič edinstve-
nega v Sloveniji. V vseh državah
Evrope države pomagajo kmetom s
subvencijami zato, da vztrajajo na
svoji krpi zemlje in kljub velikim
stroškom vzdržujejo kulturno kraji-
no in proizvajajo cenejšo hrano za
potrošnike. Vsaka kmetija, tako kot
podjetja, mora ustrezni del sredstev
zagotoviti sama.

Še bolj neokusno je posamezno na-
vajanje članov SLS s tega seznama.
Mi smo sami pregledali seznam, ki
je tudi javno dostopen, in več kot 70%
največjih prejemnikov sploh ni čla-
nov SLS!!!

Gospod Slivnik, ki je zavzel stališ-
če, da so se funkcionarji SLS vpletli
v zemljiško-prekupčevalsko afero,
spregleda dejstvo, da se niso vpletli
sami: vpletla jih je namreč točno do-
ločena oseba – avtor pisma, ki so mu
mediji z največjim apetitom »jedli iz
roke«, citirali njegove izjave, trditve,
namigovanja in pa seveda t.i.»trdne
dokaze«.

Avtor je tudi »zelo demokratično«
ocenil vstop SLS v parlament za hu-
do napako. Torej trdi, da 65.000 Slo-

vencev, ki so volili SLS, nima pravi-
ce do svobodne izbire stranke? Av-
tor s tem jasno pokaže, da zavrača
svobodne in demokratične odločitve
volivcev. Resnično se moramo zami-
sliti nad takimi demokratičnimi stan-
dardi in etiko!

Nato oba Podobnika označi za za-
nesljiva partijska kolaboranta!? Po-
dobnika nikoli nista bila člana ko-
munistične partije za razliko od ne-
katerih, ki jima partijo očitajo. Očit-
no pa sta, tako onadva kot Sloven-
ska ljudska stranka, ves čas trn v peti
»bivšim silam« komunistične parti-
je. Kdo drug sicer vodi gonjo proti
SLS in njenim funkcionarjem? Pom-
ladne stranke, ki so se skupno bori-
le za osamosvojitev, verjetno ne.

Sledi obtožba, za katero bi priča-
kovali, da bo utemeljena s poimen-
skim naštevanjem posameznikov
»gradbene in zemljiške mafije«, za
katere avtor meni, da so se na tak
način okoristili. Namerna namigo-
vanja bi lahko ovrgli, če bi videli, ko-
liko teh imen ima zvezo s SLS. Gle-
de na to, koliko strani je sicer name-
njenih blatenju SLS, ta seznam ni-
kakor ne more biti predolg ali neo-
kusen za objavo.

G. Slivnik ne izpusti niti znane kri-
latice o kmetijskem fevdu SLS. Dejs-
tvo je, da je bila SLS ves čas prisot-
na aktivno na področju kmetijstva in
da je SLS edina stranka, ki stalno
in dosledno podpira kmetijstvo in po-
deželje.

SLS si je v dosedanjih levih vla-
dah na vse kriplje prizadevala za bolj
človeški odnos do slovenskega kme-
ta, do kmetijstva, podeželja in tradi-
cionalnih vrednot.

Tudi novinarka Blanka Rakovec je
navedla vrsto neresničnih trditev,
med drugim, da se člani SLS otepa-
jo odgovornosti. To absolutno ne dr-
ži! Predsednik in IO SLS sta se v
vseh dosedanjih izjavah javno izre-
kla, da morajo vsi, katerim se doka-
že nepravilnosti, zato odgovarjati. Še
več, da za take tudi ni mesta v SLS.

Žalostno je, da moramo v demo-
kratični družbi ščititi nedolžne, ki
se jih z nepreverjenimi obtožbami
lažno obtožuje. SLS se nima za kaj
opravičevati, razen za preveč anga-
žirano predanost kmetijstvu in bor-
bi za demokratizacijo in osamosvo-
jitev Slovenije, za kar smo očitno za-
stavili vse!

Ga. Rakovec citira nekaj izjav g.
Kustra, ki ne želi razkriti imen
»slamnatih kupcev«. Menimo, da za-
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to, ker je seznam prazen in bi se po-
novila zgodba, ko je v kratkem že
večkrat neutemeljeno obtožil neka-
tere posameznike. Gospod Kuster tr-
di, da po njegovem mnenju na niko-
gar ni pokazal s prstom?! Ali se ne
zaveda, da za imenom SLS stoji ti-
soče prizadetih posameznikov?
Hkrati naj bi g. Kuster ne želel ni-
kogar politično diskreditirati?! Citat
iz pisma g. Kustra - ki ga iz nam nez-
nanih razlogov nihče ne objavi – go-
vori drugače: »Kompromitirati SLS
bi bila verjetno še najboljša politič-
na opcija,…«

V naslednjem prispevku dr. Janez
Markeš vehementno napove »argu-
mentirane očitke o korupciji in ne-
zakonitem prekupčevanju«. Ne avtor
članka g.Markeš ne g. Kuster nista
predložila nobenih argumentiranih
dokazov. Trditev pa podkrepi z dom-
nevnimi »obtožbami o neenakih mož-
nosti kmetov pri pridobivanju subven-
cij«. A so bolj na trhlih nogah, saj
so bila pravila za investicije jasna,
neposredna plačila pa dobijo vsi. Iz
javno dostopnih seznamov je očitno,
da jih večina sploh ni članov SLS.

G. Markeš nato ugotovi, da »kri-
minal… ni stvar politike, ampak
predmet sodne obravnave in prego-
na«. Pod to se vedno podpišemo. Še
več, k raziskavi, predložitvi dokazov
in sodni presoji pozivamo tudi sami
in terjamo odgovornost. Ali bo ugo-
tovljena tudi odgovornost tistih, ki
nekritično povzemajo obtožbe, daje-
jo prostor neresničnim klevetam, ob
tem pa ne zaščitijo nedolžnih in žr-
tev teh klevet? Glede na dosedanjo
prakso, verjetno ne.

Obdelavo Slovenske ljudske stran-

ke pa »krona« še intervju z najbolj
razvpitim nadzornikom zadnjih dni,
g. Milanom Kustrom. Izjave Mila-
na Kustra tipa »če so…., so verjet-
no…« so na žalost z neverjetno naiv-
nostjo sprejete kot suho zlato! Nato
g. Kuster z neverjetno preproščino
zatrdi, da na internetu kroži poroči-
lo, ki ga ni sestavil on?! Kakšna nez-
nosna lahkost laganja! Vsi navajajo
obtožbe na podlagi navedb iz poro-
čila, ki ga je sestavil Kuster, poroči-
lo pa sam sedaj zanika?!

Na podlagi dosedanjih izkušenj žal
ne moremo pričakovati, da boste ena-
ko velikost prostora namenili za na-
še pismo ali napisali tudi kaj pozitiv-
nega o Slovenski ljudski stranki; pri-
ložnost za to pa imate. Ostaja nedo-
govorjeno vprašanje, ki bi moralo ra-
ziskovalne novinarje resnično zani-
mati: Kdo stoji za Milanom Ku-
strom?

Odgovore na osebne napade v
Magu je poslal tudi Marjan Podob-
nik, vendar ga uredništvo Maga ni
hotelo objaviti. Glavni in odgovor-
ni urednik Danilo Slivnik je svojo
odločitev takole obrazložil: »Odgo-
vor g. Marjana Podobnika v Magu
ne bomo objavili, saj ta ni v skladu
z zakonom o medijih. Ker gre za ža-
ljiv komentar Magovega pisanja in
ne za demantiranje konkretno za-
pisanih dejstev, ga namreč nismo
dolžni objaviti. Lep pozdrav!« O
svojih žaljivih pisanjih in nekonkret-
nih dejstvih pa nič.

ODTIS VEČ PRSTOV
(PREVERJENEGA UDBOVCA)

V predzadnji številki Maga je bla-
tenju in kriminalizaciji SLS name-

njenih več kot 10 strani. Napadi naj
bi bili posledica pisma člana Nadzor-
nega odbora Sklada kmetijskih zem-
ljišč in gozdov Milana Kustra. Pov-
prečno inteligenten bralec seveda že
po bežnem pogledu na članke Tiho-
tapca iz Spodnjega dola (avtor Ja-
nez Markeš), Veleposestnik s pore-
klom (Blanka Rakovec), Podobnik
in Maučec sta na sklad prihajala s
kuvertami (pogovor z Milanom Ku-
strom) in Odtis več prstov (Danilo
Slivnik) vidi, da Kustrovo pismo ni
argument, pač pa (dogovorjen) izgo-
vor za obračun s Slovensko ljudsko
stranko.

Kar se tiče obtožb na moj osebni
račun: Nikoli nisem trgoval z nobe-
nimi zemljišči Ivana Omana, za kar
me v pismu obtožuje Kuster in nava-
ja, da naj bi Omanova zemljišča pro-
dajal skladu po 5-kratni tržni vred-
nosti. Neresničnost obtožbe je že po-
trdil Nadzorni odbor sklada. Moj
edini posel s skladom je bil leta
2001, ko sem ob gradnji hiše prodal
skladu nekaj čez 6 ha gozda po ceni
40 SIT / m2, za kar je bilo po vseh
strokovnih kriterijih različnih stro-
kovnjakov ugotovljeno, da je bila ce-
na nizka in mnogo bolj ugodna za
sklad kot zame.

Kot sem že javno povedal, sem po-
sredoval za pospešitev postopka, na
osnovi katerega so na slovenskem
ozemlju južno od Dragonje, kjer ima
slovenski Sklad kmetijskih zemljišč
in gozdov zemljišča, dobili slovenski
državljani gradbeno dovoljenje za ob-
novo objektov. In na to posredova-
nje sem ponosen. To so verjetno »Ku-
verte, s katerimi je Podobnik hodil
na sklad«.

Sedaj pa nekaj o vsebini predzad-
nje številke Maga. Ker je Danilo Sliv-
nik preverjen partijski kader in ver-
jetno odločujoč pri izbiri osrednje
Magove teme, je smiselno podrob-
neje prebrati predvsem njegov ko-
mentar. Če nekoliko spremenimo
ideološki predznak, bi brutalnost
njegovega obračunavanja in neute-
meljenih obtožb na račun SLS mir-
no lahko primerjali z Göbelsovimi
metodami. Dejstvo, da npr. brez vsa-
kega argumenta obtoži funkcionar-
je SLS, da so se »vpletli v največjo
zemljiško prekupčevalsko afero tega
(in prejšnjega) stoletja«; da SLS
brez vsakega argumenta obtoži za
pripadnike in izvrševalce politike sta-
re nomenklature itd. dokazuje, da
gre za pokvarjenca posebne vrste.

Žalostno je, da se navzven ustvar-
ja vtis, kot bi bil Danilo Slivnik eden
od ideološko -vrednostnih podporni-
kov nove slovenske politične oblasti.
Poslužuje se najbolj podlih oblik
neargumentirane diskreditacije, če-
sar so bili deležni mnogi posamez-
niki v času enopartijskega režima in
kasneje LDS-ovske politične nadvla-
de. In če je preizkušen partijski ka-
der (ki je za vodenje dopisništva De-
la v Moskvi v najbolj trdih časih mo-
ral imeti ob partijski knjižici še kak-
šno) sedaj merilo ali celo zgled nove
politične stvarnosti, potem bodo
mnogi desetletja ponižani in razža-
ljeni, še enkrat ponižani in razžalje-
ni.

Po vsem, kar počenja, vsaj zame
Danilo Slivnik ne more pomeniti dru-
gega kot najbolj pokvarjeno vsebino
kloake slovenske demokracije. In da
ne bo pomote, v slovensko demokra-
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cijo verjamem, vsaka stvar pa ima
pač tudi svojo kloako.

Ker je Danilo Slivnik zelo pogu-
men, ko izza pisalnega stroja ali do-
govorjenih pogovorov, potuhnjeno
obračunava z (svojimi) nasprotniki,
ga vabim na javno in neposredno soo-
čenje v enega od slovenskih elektron-
skih medijev. Ker bo verjetno imel
težave z organizacijo, tudi prevza-
mem tako organizacijo kot vse mo-
rebitne stroške na sebe. Tudi za jav-
nost bi bilo zanimivo slišati kakšen
Slivnikov odgovor na vprašanja, ki
mu jih ni nihče postavil.

Izredno groba napada smo doži-
veli s kolumno Milana Balažica v
dnevniku Finance, 20.junija. SLS je
preprosto obtožil za združbo »zele-
ne mafije« in vse obtožbe in dom-
neve, ki so se pojavile do tega dne,
navajal kot suho zlato in čisto re-
snico. V odgovoru smo bili sistema-
tični in demantirali vsako njegovo
kaprico:

Boter Milan?
Gospod Milan Balažic v svojem se-

stavku že uvodoma napove, da ne bo
povedal nič novega o Slovenski ljud-
ski stranki in to mu v celoti tudi us-
pe. Nekoliko le čudi dejstvo, da kot
visokošolski delavec oz. »znanstve-
nik« ni priznal in navedel, da je bis-
tvo svojega klevetavega pamfleta pre-
kopiral od kolega Mateja Makaro-
viča, ki je skoraj natanko enake do-
mislice objavil 25. maja letos. Očit-
no pa jih je objavil v napačnem ča-
su, ker niso dobile pravega odziva.
Pa dogovore o avtorstvu prepuščamo
vpletenim.

Dejstvo je, da je bila SLS ves čas
aktivno prisotna na področju kme-

tijstva, ampak to si štejemo v ponos.
SLS je resnično tista stranka, ki je
s svojo kmetijsko politiko uspela
spraviti na evropsko raven in pri tem
vzpostaviti strukture, da je kmetijs-
tvo najuspešnejši sektor pri črpanju
evropskega denarja. Samo poglejte
druge države pristopnice EU, kak-
šno stanje imajo v kmetijstvu. Večji
delež članov Slovenske ljudske stran-
ke med prejemniki določenih sred-
stev iz naslova podpore kmetijstvu je
logičen, saj je večina kmetov, ki jim
kmetijstvo pomeni dejavnost za pre-
živetje, videla in vedela, da je SLS
edina stranka, ki stalno in dosledno
podpira kmetijstvo in podeželje. SLS
se je, predvsem v preteklih koalici-
jah z levico, dobesedno na vse krip-
lje prizadevala vsaj za delno človeš-
ki odnos do slovenskega kmetijstva,
podeželja in tradicionalnih vrednot.

Hvaležni smo gospodu Balažicu,
da je tako lucidno izluščil in na krat-
ko predstavil politični program SLS:
decentralizacija države, povečanje fi-
nanciranja občin, skladnejši regio-
nalni razvoj, tri odstotke RTV-pris-
pevka za delovanje lokalnih medi-
jev,… Ne glede na njegovo osebno
mnenje, bi pred objavo takšne pisa-
rije svetovali vsaj nekaj poizvedovanj
med, recimo, strokovnjaki za regio-
nalne politike, med župani sloven-
skih občin, pa tudi med predstavni-
ki lokalnih medijev.

Najprej smo bili presenečeni, se-
daj pa smo lahko le še ogorčeni, s
kakšno naivnostjo posamezni avtor-
ji, v zadnjem primeru tudi gospod
Balažic, povzemajo klevete in obtož-
be posameznika - g. Kustra, avtorja
razvpitega pisma o domnevnem do-
gajanju na Skladu kmetijskih zem-
ljišč in gozdov - jih jemljejo kot suho
zlato, nato pa naivno izpeljujejo za-

ključke, ki so resnično žaljivi in brez
kančka sramu.

Ker ne nadzorni svet Sklada ne do-
sedanje preiskave niso ugotovile no-
benih nepravilnosti, ki bi kakorkoli
povezovale Slovensko ljudsko stran-
ko z navedenimi natolcevanji, velika
večina obtožb pa se je že tako ali ta-
ko izkazala za neresnične, je gospod
Balažic sam zaključil, da je vzrok
neuspešnemu delu kriminalistov is-
kati v petnajsletnem ministrovanju
SLS, ki je vse uspela prikriti?! Da
pa so mogoče nedolžni bili obtože-
ni, tega pa g. Balažic seveda ne spre-
jema kot alternativno možnost.

Enako ambiciozno se g. Balažic
loti teme o evropskem denarju za slo-
vensko kmetijstvo. Nekritično pono-
vi vse znane obtožbe in naivno pov-
zame, da je pri delitvi veljal ključ
članstva v SLS. Vsem poznavalcem
je znano, kako natančna so pravila
in postopki za prijavo na te razpise
ter kolikšen del lastnih sredstev mo-
ra posameznik zagotoviti. Svetuje-
mo, da se pri g. Emilu Erjavcu po-
dučite rajši kaj o tem. V SLS smo
sami pregledali seznam prejemnikov
SAPARD, ki je tudi javno dostopen,
in več kot 70% največjih prejemnikov
sploh ni članov SLS!

V SLS opozarjamo, da obtožbe o
domnevnem kriminalu na kmetijstvu
daleč presegajo okvire politike in
dnevnih kolumen, ampak morajo po-
stati čimprej predmet sodne obrav-
nave in pregona, saj je bilo že daleč
preveč neutemeljenih diskreditacij
posameznikov in organizacij. Prepri-
čani smo, da bodo rezultati pokaza-
li, da je bila SLS še enkrat tarča po-
groma političnih nasprotnikov in nji-
hovih sekundantov. V SLS bomo si-
cer tudi na podlagi rezultatov teh for-
malnih postopkov terjali morebitno

odgovornost med našimi člani. Kje
pa je odgovornost posameznih ured-
nikov in novinarjev, ki nekritično pov-
zemajo in dajejo prostor neresničnim
klevetam, ob tem pa ne zaščitijo ne-
dolžnih in žrtev teh obtožb? Ravno
nasprotno od mnenja g. Balažica se
bodo komunistično-balkanske last-
nosti te afere pokazale takrat, ko se
bodo obtožbe tipa »rekla-kazala«, ki
jih nekritično povzema tudi g. Bala-
žic, kot večkrat do sedaj izkazale za
neutemeljene, ceno pa bodo plačali
krivično oblateni posamezniki in se-
veda Slovenska ljudska stranka.

Prav glavni zastavonoše med ko-
lumnisti v napadih na SLS so žal
priložnost dobili v oddaji Omizje na
TV SLO, kjer sta Balažic in Slivnik
dobila priložnost za ponovno zliva-
nje blata po SLS, svoj lonček pa je
pristavil tudi naš nekdanji »priza-
devni član«, sedaj pa otročje uža-
ljeni in popadljivi Boštjan Turk, ki
sedaj zvesto služi Novi Sloveniji.
Nenazadnje je tej stranki za zadnje
volitve iz lastnega žepa (?!) doniral
kar dobrih 2 milijona SIT.

Zaenkrat kaže, da so tudi v ured-
ništvih medijev dojeli, da so bili kon-
strukti, ki so jih posamezniki žal us-
pešno plasirali v medije, na zelo trh-
lih nogah. Škoda Slovenski ljudski
stranki pa je že narejena.

V izjavi po seji izvršilnega odbo-
ra SLS, ki je potekala 21. junija, je
bil predsednik SLS jasen:

Ministri SLS uspešno, korektno
in delovno opravljajo svoje delo ter
izvajajo temeljne določbe koalicijske
pogodbe, je na novinarski konferen-
ci, ki je potekala ob seji izvršilnega
odbora SLS, povedal predsednik
SLS Janez Podobnik. V razpolože-
nju uspešnega dela ministrov SLS,
tako Podobnik, pa je nastopila seri-
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ja napadov na SLS in nekatere izpo-
stavljene posameznike. V SLS sicer
“s ponosom in mirno vestjo” gleda-
jo na vsa obdobja, ko so imeli vodil-
no vlogo v kmetijskem resorju. Na-
padi, kot je očitke poimenoval Podob-
nik, so povezani predvsem s področ-
ji, ki so povezana z delovanjem raz-
ličnih institucij s področja kmetijs-
tva. “Kdor dela tudi greši in tej od-
govornosti se nikoli nismo izogiba-
li,”

“V zadnjih dneh se je pokazalo,
da so bili predstavniki nekaterih dru-
gih strank, tudi nekdanje največje
vladne stranke LDS, aktivno soude-
leženi v nekaterih poslih, ki so pove-
zani z delovanjem sklada kmetijskih
zemljišč in gozdov,” je dejal Podob-
nik. Podobnik je tudi pozival vse pri-
stojne organe, da čim prej začnejo
in tudi zaključijo potrebne preiska-
ve in postopke, da se ugotovi odgo-
vornost in tudi krivce za morebitne
nepravilnosti. “Če je kdor koli izmed
članov SLS na svojih funkcijah rav-
nal nezakonito in če se mu to doka-
že, potem naj za to nosi svojo odgo-
vornost,” je dejal Podobnik in dodal,
da za take ljudi v SLS ni prostora.

Po mnenju SLS gre sicer predvsem
za napad na samo koalicijo in njeno
trdnost. Trdno so namreč prepriča-
ni, da so nekateri projekti te koalici-
je tako pomembni, da zadenejo ne-
katere ustaljene interese oz. lobije.
“Zato bo naš odgovor na napade, da
bomo strnili svoje vrste,” je zaklju-
čil Podobnik.

Naj namesto zaključka uporabi-
mo komentar, ki ga je v imenu Upo-
kojenske zveze SLS, medijem posre-
doval predsednik Bogdan Bradač:

SISTEMATIČNO BLATENJE
SLS – KAJ PA MEDIJI?

Z oktobrskimi volitvami 2004 se
je v Sloveniji končala 12 letna vlada-
vina LDS. Prepričljiva zmagovalka
volitev SDS je oblikovala vlado sku-
paj z NSI, SLS in Desus. Nova vla-
da je delo zastavila odločno in dol-
goročno. Glavna opozicijska stran-
ka LDS je z izgubo oblasti padla v
veliko krizo, najmanjša vladna stran-
ka Desus je preko nekaj notranjih
napetosti prišla do novega vodstva.
Volilni kongres pripravlja NSI. SLS
je kljub povprečnemu rezultatu voli-

tev stabilno in brez pretresov prešla
koalicijska pogajanja, prevzela vode-
nje treh pomembnih področij v vla-
di, uspešno zastavila parlamentarno
delo in se preko tega začela priprav-
ljati tudi na lokalne volitve. Na lo-
kalni ravni pa je bila SLS vedno moč-
na.

Težko si je predstavljati, da bi bilo
kaj drugega kot politična konkuren-
ca razlog za dobesedni pogrom, ki
se je nato »iznenada« zgodil SLS.
Čeprav vedno obstaja tudi možnost
za »slučajnosti«, bi usklajeno obto-
ževanje SLS v skoraj vseh medijih
po objavi pisma člana nadzornega

odbora Sklada kmetijskih zemljišč
in gozdov Milana Kustra o domnev-
no vpletenosti funkcionarjev SLS in
domnevno sporne aktivnosti sklada,
res težko opredelili kot »slučajno«.

Da gre za zavestno odločitev za
blatenje SLS, dokazuje tudi sledeči
detajl. Po objavi Kustrovega pisma
je večina tiskanih in elektronskih me-
dijev več tednov neprekinjeno izpo-
stavljala SLS kot stranko, katere
funkcionarji kar po vrsti zlorabljajo
svoje pozicije za trgovanje s Skladom
kmetijskih zemljišč in gozdov na ško-
do države. Čeprav so že nadzorniki

Sklada sami (ob prisotnosti Milana
Kusterja) ugotovili, da ni nikakršnih
dokazov, ki bi obremenjevali izpo-
stavljene posameznike, se je zgodba
o domnevnih zlorabah, ki naj bi jih
zagrešila SLS, kar vrtela in vrtela.

Nato pa se pojavi informacija o po-
slu, ki naj bi ga naredil poslanec
LDS Geza Džuban. S kupljenim in
nato prodanim državnim zemljiščem
naj bi zaslužil okoli 20 milijonov
SIT, kar je tudi sam potrdil. Ne želi-
mo se opredeljevati do vsebine in
omenjenega posla. V oči pa bode
dejstvo, da gre pri večini medijev za
dvojna merila pri vrednotenju dom-

nevnih nepravilnosti in napak. SLS
se je vnaprej obtoževalo in to tedne
in tedne, čeprav ni bil dokazan še
niti za 1 tolar spornih poslov. Doka-
zano dober zaslužek poslanca LDS
pa je ostal na ravni informacije. Ne
pozivamo na obtoževanje kogarkoli,
tudi ne LDS in g. Džubana. Odloč-
no pa zavračamo sistematične posku-
se kriminalizacije SLS. Pri tem pod-
piramo stališče, ki ga je SLS že več-
krat izpostavila, namreč, da bo bra-
nila dobro ime članov in nosilcev
funkcij SLS. Če pa je kdo deloval v
nasprotju z zakoni, naj za to odgo-
varja. In takim tudi ni mesta v SLS.

Dobro vemo, koliko je SLS nare-
dila za slovensko kmetijstvo in pode-
želje. To še posebno dobro vedo slo-
venski kmetje. Upokojenci vemo, ko-
liko je SLS naredila za upokojence
– od uzakonitve državne pokojnine
naprej.

Prepričani smo, da ne glede na
vztrajnost pobudnikov blatenja SLS,
to ne bo uničilo SLS. Nasprotno.
Okrepilo nas bo in utrdilo našo enot-
nost. Ostali bomo vztrajali v priza-
devanjih za zaščito slovenskih nacio-
nalnih interesov, kot se spodobi za
stranko s stoletno tradicijo tovrstnih
prizadevanj. SLS je doslej vedno us-
pešno nastopila na lokalnih volitvah
in prepričani smo, da bo tako tudi
na volitvah prihodnje leto. Vsej kon-
kurenci pa tudi nosilcem blatenja
navkljub.
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SLS: 3% od RTV naročnine naj dobijo
lokalni mediji
Sklepi iz nadaljevanja 24. redne seje IO Slovenske ljudske
stranke z dne 2.6.2005
SKLEP: Slovenska ljudska stranka odločno zavrača najnovejše namerne
in neutemeljene poskuse politične diskreditacije stranke v zvezi z dom-
nevnimi nepravilnosti pri prodaji zemljišč v lasti SKZG. SLS bo branila
dobro ime in integriteto svojih članov in nosilcev odgovornih funkcij, ki
so deležni posplošenih ali neresničnih obtožb. Če pa se bo preko formal-
nih postopkov ugotovilo, da se je kdorkoli iz Slovenske ljudske stranke
nezakonito okoristil, mora za to odgovarjati.

SLS opozarja, da namen pisanja člana nadzornega odbora Sklada kmetij-
skih zemljišč in gozdov Republike Slovenije g. Milana Kusterja, ki obto-
žuje SLS za domnevne nepravilnosti pri prodaji zemljišč, razkriva avtor
kar sam, citiramo: »Komprimitirati SLS bi bila verjetno še najboljša politič-
na opcija, saj so se nepravilnosti dogajale tako v času g. Ropa, kot tudi v času
sedanje vlade g. Janše. (objektivna odgovornost)«

SKLEP:  V zvezi s sprejemanjem zakona o RTV Slovenija SLS izraža zado-
voljstvo, da je s prizadevanji za financiranje lokalnih medijev v višini 3%

prispevka RTV, uspela pridobiti javno obljubo ministra za kulturo, da bo
to urejeno v zakonu o medijih. SLS je tudi zadovoljna, da so v doseda-
njem postopku sprejemanja zakona uspeli zagotoviti kriterij regionalne
zastopanosti pri članih programskega sveta RTV.

SKLEP:  SLS je zaskrbljena zaradi načina reševanja odprtih vprašanj s
Hrvaško in je odločna v prizadevanjih za ohranitev celovitosti Piranskega
zaliva in prostega dostopa Slovenije na odprto morje ter za pravično reši-
tev drugih odprtih vprašanj med Slovenijo in Hrvaško. SLS bo vztrajala,
da je možno sporazum o izogibanju incidentom podpisati le primeru, če
je ob tem nedvomno navedeno izhodiščno stanje na dan 25. junij 1991.
SLS ne bo dopustila, da se s kakršnimkoli sporazumom legalizira trenut-
no stanje, doseženo po principu izvršenih dejstev, ki se ga še posebno v
Piranskem zalivu poslužuje Hrvaška.

Sklepi iz 25. korespondenčne seje IO Slovenske ljudske
stranke z dne 21.6.2005
SKLEP:  Izvršilni odbor potrjuje Komunikacijsko strategijo SLS do lokal-
nih volitev 2006.

SKLEP:  Izvršilni odbor poziva programske odbore za regionalno politiko,
okolje in prostor, socialno in družinsko politiko, kmetijstvo, gospodarstvo
ter zunanje zadeve, da v skladu s točko 5.6. Komunikacijske strategije, za
posamezne teme do 15.7.2005 določijo programske cilje in predloge kon-
kretnih aktivnosti stranke na posameznem področju.

SKLEP:  Izvršilni odbor poziva službo za odnose z javnostmi in tajništvo
SLS, da na podlagi aktivnosti programskih odborov v najkrajšem mož-
nem času izdela konkretne komunikacijske načrte za izvajanje sprejete
strategije.

SKLEP:  Izvršilni odbor poziva občinske odbore, da najkasneje do 1.9.2005
evidentirajo kandidate za župane in člane občinskih svetov ter podatke
posredujejo tajništvu stranke.

SKLEP:  Izvršilni odbor poziva tajništvo stranke, da v skladu s predstavlje-
nimi predvidenimi željami po ustanovitvi novih občin pripravi pregled
stanja po teh občinskih odborih. Skupaj z njimi naj natančno oceni situa-
cijo ter možnosti uspeha SLS ob volitvah v morebitnih novih občinah in
za njih izdela posebno volilno strategijo.

SKLEP:  Izvršilni odbor Slovenske ljudske stranke  se je seznanil z zadnji-
mi dogodki v slovenskem morju, ko so že po podpisu izjave o izogibanju
incidentom hrvaški policijski čolni pluli po sredini Piranskega zaliva.
IO SLS ocenjuje, da gre za neposredno kršitev izjave o izogibanju inci-
dentom, ki izpostavlja spoštovanje stanja na dan 25.6.1991, ko hrvaška
policija ni nadzirala Piranskega zaliva. SLS ne bo dopustila, da se s kakr-
šnimi koli dejanji legalizira trenutno stanje, doseženo po principu politike
postavljanja pred dejstvo, ki se ga še posebno v Piranskem zalivu poslužu-
je Hrvaška.

IZVRŠILNI ODBOR SLS

1. junija 2005 se je predsednik Odbora Državnega zbora RS za promet in
poslanec v Državnem zboru Franc Kangler sestal z ameriškim kongresni-
kom slovenskega rodu Jamesom L. Oberstarjem (D- Minnesota). S kongre-
snik, ki  je član odbora za transport in infrastrukturo v ameriškem kon-
gresu, sta  govorila o transportnih poteh v Evropi ter o pomenu svetovnih
prometnih povezav.

IZJAVA ZA JAVNOST
Podpisani poslanec Državnega zbora RS, mag. Ja-

nez Kramberger, odločno zavračam kot neresnična
vsa namigovanja in izjave, da je naša kmetija dobila
sredstva SAPARD (predpristopna pomoč) zato, ker
sem član slovenskega parlamenta in Slovenske ljud-
ske stranke. Naša kmetija, katere nosilka je moja že-
na Tea Kramberger, je ustrezala vsem zahtevanim
razpisnim pogojem in uspela na razpisu SAPARD
ter s tem pridobila evropska investicijska sredstva za

ureditev hleva in objekta za predelavo mesa ter nabavo mehanizacije v
višini 23.540.126,00 SIT.

Vsa dokumentacija se nahaja na Agenciji za kmetijske trge in razvoj
podeželja, Inšpektoratu Republike Slovenije za kmetijstvo, gozdarstvo in
prehrano ter na kmetiji sami in je zainteresiranim na voljo na vpogled in
eventualno kopiranje na lastne stroške (cca 9 kg papirja).

S spoštovanjem,
Janez Kramberger
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Razvojna regija
Spodnje Podravje

Ideja o nastanku razvojne regi-
je ter pokrajine v področju občin
nekdanje Ptujske občine ter even-
tualno še Ormoške občine je sta-
ra že več let. V predlogu zakona
o lokalni samoupravi in enako-
mernega regionalnem razvoju je
v 6. členu navedeno, da je v Slo-
veniji 12 statističnih regij, ki so ob
enem razvojne. S tem se seveda
prebivalci spodnjega Podravja ne
strinjamo saj menimo, da bi bila
naša regija razvojno uspešna in
brez nadaljnjega zmožna preživet-
ja. Če bi namreč natančno pogle-
dali statistične podatke regij v Slo-
veniji, naša regija ne bi bila 13 ali
14 temveč nekje okoli petega me-
sta. V samem regionalnem odbo-
ru SLS kakor tudi v krogu župa-
nov SLS našega področja vlada
prepričanje, da bi morala naša
stranka na čelu z ministri našo re-
gijo podpreti. O tem obstajajo
podpisi že iz prejšnje Vlade ko je
SLS ravno na podlagi iniciative
županov podprla nastanek regije
spodnje Podravje. Vodilna za
umestitev razvojnih regij na nivo-
ju NUTS 3 naj bodo merila, ne
pa lobiranje in politika.

Rober Čeh
državni svetnik

Janez Sušnik predsednik Državnega sveta RS tudi
v drugi polovici mandata

Vodstvu državnega sveta, ki je svoj mandat nastopilo 17. 12. 2003,
se z današnjim dnem izteka mandat. V skladu z Zakonom o Držav-
nem svetu in Poslovnikom Državnega sveta, so svetniki danes volili
vodstvo Državnega sveta v drugi polovici mandata - predsednika DS,
podpredsednika DS ter predsednike, podpredsednike in člane posa-
meznih komisij.

Svetniki so volili tudi predsednike, podpredsednike in člane komisij
Državnega sveta, ki so ostali v istem sestavu kot v prejšnjem sklicu.

Nov mandat v DS RS

Za učinkovitejšo vlogo Državnega
sveta Republike Slovenije

Izvoljen sem bil za predsednika Dr-
žavnega sveta Republike Slovenije. Za
svoje delo sem dobil veliko pohval in
tudi napake so mi bile očitane.

Za to obdobje se zavedam, da mora-
mo v DS postoriti vse, da se obdrži
dvodomnost slovenske parlamentar-
ne demokracije. Zato se bom zavze-
mal, da se DS pri ustavnih spremem-
bah zagotovi povečane pristojnosti,
predvsem pa mislim, da je DS v bo-
doče lahko dober zastopnik lokalnih

interesov na področju lokalne samou-
prave in regionalnega razvoja.

Državni svet bi moral imeti za bolj-
šo in učinkovitejšo vlogo naslednje pri-
stojnosti:

• možnost vlaganja amandmajev
med zakonodajnim postopkom v Dr-
žavnem zboru. Zaradi pomanjkanja te
pristojnosti državni svet in njegove ko-
misije predloge sprememb zakonov
vnesejo v svoja mnenja. Posledica tak-
šne ureditve je razvidna tudi v stati-
stični primerjavi med številom vlože-
nih vetov v Sloveniji in drugih evrop-
skih državah, kjer drugi dom razpo-
laga z vetom (npr. Avstrija). Državni
svet uporablja veto večkrat kot drugi
domovi evropskih držav. Za ureditev
navedene pristojnosti je potrebno spre-
meniti Poslovnik državnega zbora.

• možnost, da državni svet predla-
ga državnemu zboru, da v postopku po-
novnega odločanja spremeni sporni del
zakona. To bi bilo smiselno zaradi
sprejemanja kvalitetnejše zakonodaje
in zmanjšanja števila vloženih vetov.
Zaradi neustavnih določb v zakonu
državni svet ponavadi vloži veto. Dr-
žavni zbor pri ponovnem odločanju
veto večinoma preglasi in zakon po-
novno potrdi. Državni svet na isti za-
kon vloži zahtevo za presojo ustavno-
sti na ustavno sodišče, ki neustavne do-
ločbe odpravi. Za ureditev te t.i. četrte
faze zakonodajnega postopka je po-

trebno spremeniti Poslovnik državne-
ga zbora.

• možnost, da državni zbor zakon v
postopku ponovnega odločanja o zako-
nu (veto) potrdi z zahtevnejšo večino
(ne le absolutno večino). Možno bi bi-
lo zahtevnejšo večino (npr. dvotretjin-
sko večino) urediti tudi le za zakone,
ki se nanašajo na lokalno samoupra-
vo. Državni zbor po sedanji ureditvi
večinoma preglasi veto državnega sve-
ta, saj ima vladna koalicija praviloma

več kot 46 glasov poslancev (največ
predlogov zakonov v državni zbor vlo-
ži vlada). Zahtevnejša večina bi po-
menila, da bi bilo po vetu državnega
sveta potrebno doseči širše politično
soglasje za sprejem zakona v držav-
nem zboru. Za takšno ureditev je po-
trebno spremeniti Ustavo RS.

• možnost, da državni svet sodeluje
v postopku sprejemanja in spreminja-
nja ustave. Smiselna bi bila ureditev,
da mora spremembo in dopolnitev us-
tave (ali le tiste spremembe in dopol-
nitve, ki se nanašajo na lokalno sa-
moupravo) potrditi tudi državni svet.
Vsi drugi domovi v Evropi imajo v več-
ji ali v manjši meri možnost vplivati
na spremembe ustave, ne glede na to
ali gre za drugi dom v sistemu popol-
ne ali nepopolne dvodomnosti. Gre
za temeljni, najvišji pravni akt, pri ka-
terem je pomembno, da je odločitev
o spremembi ustave dobro premišlje-
na in usklajena. Udeležba drugega do-
ma v ustavodajnem oziroma ustavno-
revizijskem procesu omogoča vstop
večjemu številu interesov v postopek
odločanja. Državni svet pa nima mož-
nosti vplivanja na postopek spremi-
njanja ustave. Če bi državni svet raz-
polagal s pristojnostjo soodločanja pri
spreminjanju ustave, bi to pomenilo
dodatno varovalo pri sprejemanju te-
meljnih ustavnih določil. Za ureditev te
pristojnosti je potrebno spremeniti Us-

tavo RS.
• večja vloga državnega sveta v za-

devah Evropske unije. Državnemu sve-
tu ni potrebno obravnavati vsake za-
deve Evropske unije, zato se lahko
osredotoči na ključne dokumente
Evropske unije in jih podrobno obde-
la ter pripravi kvalitetna mnenja k po-
sameznim zadevam Evropske unije.
Takšna je tudi praksa drugih domov
parlamentov držav članic Evropske
unije (npr. dom lordov Velike Brita-
nije, belgijski senat idr.). Takšno vlo-
go je mogoče uvajati v praksi brez
spremembe pravne ureditve, koristno
pa bi bilo ustrezne pristojnosti uredi-
ti vsaj na zakonski ravni.

• večja vloga državnega sveta v za-
devah, ki se nanašajo na lokalno sa-
moupravo. Državni svet je ustavni or-
gan, kjer so v večini zastopani lokalni
interesi, zato bi bilo primerno, da bi
državni svet pridobil pristojnost daja-
nja soglasja na tiste zakone, ki vpliva-
jo na obstoj in delovanje lokalne sa-
mouprave, še posebej glede prenaša-
nja pristojnosti na občine. Za uredi-
tev te pristojnosti je potrebno spreme-
niti Ustavo RS.

Janez Sušnik
Predsednik Državnega sveta RS

Janez
Sušnik,
ponovno
izvoljen
predsednik
DS, med
kolegicami
in kolegi po
končani
seji

Svetniki svetniške skupine SLS pred ponovno potrditvijo mandata
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27. seja, 26. maj 2005
Predlog zakona o spremembah in dopolnitvah zakona o gasilstvu

Vlada je sprejela predlog zakona o spremembah in dopolnitvah zakona o
gasilstvu ter ga poslala v obravnavo in sprejem državnemu zboru. Z zako-
nom se dopolnjuje opravljanje javne gasilske službe ter zmanjšuje razlike
med poklicnim in prostovoljnim delom gasilstva. Glede na pretekle izkušnje
se izboljšuje rešitve glede požarnega varovanja premoženja in zagotavlja na-
membnost gasilske zaščitne in reševalne opreme ter infrastrukture. Zakon
ureja posamezna vprašanja poklicnega opravljanja gasilske službe. Na novo
in ustrezneje so z zakonom opredeljene naloge gasilskih zvez, aktiviranje
gasilskih enot ter vodenje intervencij.

Vlada določila besedilo predloga novele zakona o
dostopu do informacij javnega značaja
Slovenski javni sektor po novem med najbolj odprtimi na svetu

Že dosedanji zakon je določal prosto dostopnost vseh informacij javnega
značaja. Izjemo od načela prostega dostopa pa predstavlja institut izjem, ki
so v veljavnem zakonu taksativno naštete. Predlog zakona pa bistveno ome-
juje izjeme z uveljavitvijo t. i. škodnega testa in testa javnega interesa, ki oba
relativizirata sedaj določene izjeme in omogočata še širšo dostopnost infor-
macij javnega značaj ter s tem bistveno večjo odprtost javnega sektorja. Hkrati
predlog zakona uvaja tudi popolno javnost podatkov glede javne porabe.

Z uveljavitvijo novele zakona bodo tako med drugim v praksi zaživele tudi
naslednje novosti:
• v celoti bodo javni vsi podatki o porabi davkoplačevalskih sredstev (ra-

zen porabe na obrambnem in obveščevalnem področju) in vsi podatki
glede opravljanja funkcije ali uslužbenskega razmerja, kar bo vsakomur
omogočilo celovit vpogled v javne finance;

• enaka ureditev bo po novem veljala tudi za vse podatke s področja vars-
tva okolja;

• uvedba testa javnega interesa pomeni, da praktično nobena informacija
ni več izvzeta, temveč se tudi sicer varovane informacije lahko posreduje-
jo javnosti, če zato obstaja prevladujoč javni interes;

Na tak način se bo Slovenija uvrstila med države z najširšo stopnjo pre-
glednosti in odprtosti javnega sektorja (test javnega interesa poznajo v Evrop-
ski uniji v Veliki Britaniji, Estoniji, Madžarski, Latviji in na Irskem).

28. seja 9. junij 2005
Zakon o spremembah in dopolnitvah zakona o Bloudkovih priznanjih

S predlagano spremembo zakona se tako spremeni datum svečane podeli-
tve Bloudkovih priznanj, kar bi omogočilo, da bi bil razpis za podelitev priz-
nanj zaokrožen na celotno leto in ne tako kot sedaj, ko je v bistvu posegal v
dve koledarski leti.

Zakon o Bloudkovih priznanjih je leta 1994 sprejel državni zbor z name-
nom, da se v Sloveniji zakonsko uredi podeljevanje najvišjih državnih priz-
nanj na področju športa. Na podlagi sprejetega zakona v letu 1994 je bil
sprejet tudi Pravilnik o delovanju Odbora za podeljevanje Bloudkovih priz-

nanj, ki je natančneje opredeljeval sestavo odbora, njegovo delovanje, način
izbora dobitnikov priznanj itd. V letih od sprejetja zakona so člani odbora na
podlagi izkušenj pri vsakoletnem delu, razpisu in podeljevanju Bloudkovih
priznanj prišli do zaključka, da bi bilo potrebno zakon in pravilnik nekoliko
spremeniti oziroma dopolniti.

Ena od ugotovitev je bila, da bi kazalo datum podelitve prestaviti na rojstni
datum inž. Stanka Bloudka. Svečana podelitev priznanj bi torej namesto ob
dnevu njegove smrti, 26. novembra, potekala ob njegovem rojstnem dnevu,
torej 11. februarja vsako leto. S tem bi dosegli, da bi - za razliko od sedaj -
razpis za predložitev predlogov za podelitev Bloudkovih priznanj za tekoče
leto trajal skoraj do konca leta oziroma do začetka ali sredine decembra
vsako leto, s čimer bi pokrili celotno tekoče leto za katerega bi se potem
priznanja za izjemni športni dosežek, za življenjsko delo ali za izjemni prispe-
vek k razvoju slovenskega športa podelila ob obletnici rojstva Stanka Bloud-
ka.

Končno poročilo in ugotovitve delovne skupine za pripravo izhodišč
politike na področju učbenikov

Skupina je preučila trenutno stanje na področju učbenikov in pripravila
izhodišča in predloge za oblikovanje politike na tam področju. V okviru nave-
denega poročila je skupina razdelila svoje osnovne ugotovitve na tri temeljna
področja, ki obsegajo možne rešitve.

Prvo področje je podpora staršem za znižanje stroškov šolanja otrok in
podpora države pri nakupu učbenikov in učnih gradiv. Pri tem je delovna
skupina pripravila več možnih scenarijev: delno financiranje ali sofinancira-
nje nakupa delovnih zvezkov, brezplačna izposoja učbenikov za vse učence,
financiranje ali sofinanciranje nakupa delovnih zvezkov ob pomoči učbeniš-
kih skladov (od šolskega leta 2008/2009), financiranja ali sofinanciranje na-
kupa delovnih zvezkov ob pomoči učbeniških skladov z brezplačno izposojo
učbenikov ali nakup delovnih zvezkov in učbenikov za vse učence.

Drugo področje je vloga države pri zagotavljanju skladnosti učbenikov z
učnimi načrti in pri zagotavljanju njihove kakovosti. Za realizacijo tega je
potrebna sprememba zakona o organizaciji in financiranju vzgoje in izobra-
ževanja (ZOFVI), sprememba Pravilnika o potrjevanju učbenikov in potrje-
vanje cene učbenikom, ki nimajo konkurence, kar pomeni, da so edini za
posamezen predmet v določenem razredu, letniku ali programu. Tretje po-
dročje pa so pogoji za realizacijo izhodišč politike na področju učbenikov, kot
so zagotovitev ustreznih namenskih proračunskih sredstev, izdelava računal-
niškega programa, ki bi omogočal natančno spremljanje stanja učbeniških
skladov, usklajevanje in razvoj področja s predstavniki založnikov učbenikov
in učnih gradiv, itd.

Poročilo in končne ugotovitve delovne skupine za proučitev možnosti
internetnega dostopa do učbenikov

Delovna skupina za proučitev možnosti internetnega dostopa do učbeni-
kov, ki jo je imenovala vlada, je dne 30.12.2004 v okviru svojih nalog obravna-
vala možnosti internetnega dostopa do učbenikov. Preučila je pravni, eko-
nomski in tehnološki vidik in obravnavala E-gradiva kot del celovite informa-
tizacije šolstva, ter sprejela Poročilo, s katerim je seznanila vlado. V okviru
navedenega poročila je sprejela tudi naslednje končne ugotovitve: prenos ob-
stoječih učbenikov na internet je ekonomsko in vsebinsko neprimerna rešitev,
zahtevala pa bi tudi specifično pravno ureditev; področje internetnega dosto-
pa do učbenikov spada v področje elektronskih izobraževalnih gradiv (e-gra-
div), ki je del dejavnosti celovite informatizacije šolstva. Delovna skupina
Ministrstvu za šolstvo in šport predlaga da, se v okviru informatizacije šolstva
nameni posebno pozornost področju e-gradiv in s tem tudi e-učbenikov in da
se v ta namen imenuje skupino strokovnjakov, ki naj na podlagi obstoječega
stanja definira vizijo, cilje in strategijo za celovito zagotavljanje in evalviranje
e-gradiv ter v ta namen pripravi tehnološke rešitve, ekonomske projekcije in
pravne okvire. Prav tako Ministrstvu za šolstvo in šport še predlaga, da je
potrebno zagotoviti finančna sredstva, kadrovsko in organizacijsko strukturo
za izvajanje informatizacije šolstva na ministrstvu, javnih zavodih iz 28. člena
zakona o organizaciji in financiranju vzgoje in izobraževanja ter javnih vzgoj-
no-izobraževalnih zavodih in da preuči možnost dopolnitve potrjenih učnih
gradiv z e-gradivi in njihovo vključevanje v nastajanje novih e-gradiv.

Spremembe in dopolnitve Sporazuma o trgovinsko-gospodarskih
odnosih med Slovenijo in Hrvaško

Vlada je pooblastila ministra za gospodarstvo mag. Andreja Vizjaka, da na
srečanju z ministrom za gospodarstvo, delo in podjetništvo Republike Hrvaš-
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ke Brankom Vukelićem na Brionih podpiše spremembe in dopolnitve Spora-
zuma o trgovinsko-gospodarskih odnosih med Republiko Slovenijo in Repub-
liko Hrvaško. Z vstopom v EU so bile vse pristojnosti Republike Slovenije s
področja skupne trgovinske politike prenesene na EU. V ta namen je vlada
15. aprila lani sprejela pobudo za sklenitev sporazumov o spremembi nekate-
rih sporazumov s področja gospodarskega in trgovinskega sodelovanja, skle-
njenih med Republiko Slovenijo in tretjimi državami, ki niso v skladu s prav-
nim redom EU. Pobudo je 6. maja lani potrdil tudi Odbor za zunanjo politiko
državnega zbora. Pogajanja glede sporazuma med Slovenijo in Hrvaško so
potekala na podlagi slovenskega osnutka, in sicer po diplomatski poti. Zaklju-
čila so se 29. aprila letos, ko sta obe strani besedilo potrdili kot dokončno
usklajeno.

29. seja 15. junij 2005
Kmetijstvo

Vlada obravnavala predlog zakona o veterinarskih merilih skladnosti, ured-
bo o vrsti, obsegu in pogojih za opravljanje dopolnilnih dejavnosti na kmetiji
in informacijo o izvajanju poskusnega posipanja točonosnih oblakov s sre-
brovim jodidom z letali. Poleg tega je še predlagala pet svojih predstavnikov v
svet Sklada kmetijskih zemljišč in gozdov RS.

1. Predlog zakona o veterinarskih merilih skladnosti
Predlog zakona o veterinarskih merilih skladnosti je bil pripravljen z name-

nom uskladitve veterinarskega pravnega reda v RS z veterinarsko zakonodajo
Skupnosti.

Bistvo predloga zakona v razmerju do zakona o veterinarstvu je, da odprav-
lja do sedaj veljavna zdravstvena spričevala za promet z živalmi v RS in delno
liberalizira dejavnosti javne veterinarske službe (koncesije). Teritorialne kon-
cesije ostajajo za izvajanje sistematičnega nadzorstva nad zdravstvenim sta-
njem živali, ki ga vsako leto predpiše minister za kmetijstvo in se financirajo
iz sredstev državnega proračuna. ”Pred vladno proceduro je bil zakon usklaje-
van tudi z zainteresirano javnostjo. Svoje pripombe so dale: Veterinarska zbor-
nica, Kmetijsko gozdarska zbornica, Gospodarska zbornica in Sindikat kme-
tov Slovenije. Zakon je obravnaval tudi Svet za veterinarstvo, dne 27.5.2005,
in ga tudi podprl.

2. Uredba o vrsti, obsegu in pogojih za opravljanje dopolnilnih dejavnosti
na kmetiji

Nova uredba omogoča opravljanje dopolnilne dejavnosti v skupnih prosto-
rih, kar je še posebej pomembno iz ekonomskega vidika. Na ta način se znižu-
jejo investicijska vlaganja posameznih kmetij. Z uredbo se je prav tako defini-
rala minimalna velikost kmetije, ki še lahko opravlja dopolnilno dejavnost.
Omogočeno je tudi sezonsko opravljanje dopolnilne dejavnosti. Pri gostinski
dejavnosti so novi pogoji (število ležišč, mora zagotoviti 30% lastne surovi-
ne). Dohodek iz dopolnilne dejavnosti je definiran bolj natančno.

3. Informacija o izvajanju poskusnega posipanja točonosnih oblakov s
srebrovim jodidom z letali

Poskusno posipanje točonosnih oblakov s srebrovim jodidom z letali je
eden od načinov vnosa kondenzacijskih jeder v plasti oblakov, kjer se vlaga
kondenzira. Na ta način se skuša zmanjšati nevarnost toče.

Vlada je podprla aktivnosti za nadaljevanje poskusnega posipanja oblakov
za nadaljnjih pet let, saj se le na ta način lahko pridobi kar največ podatkov o
samem izvajanju obrambe.

30. seja, 23. junij 2005
Načrt priprave državnega razvojnega programa 2007 – 2013

Načrt priprave DRP predvideva, da bo dokument služil kot podlaga za pri-
pravo Nacionalnega strateškega referenčnega okvirja, programi DRP pa bo-
do uporabljeni kot podlaga za pripravo operativnih programov. Priprava DRP
torej predstavlja tudi pripravo Nacionalnega strateškega referenčnega okvirja
in operativnih programov 2007-2013.

Vlada je s posebnim sklepom danes zadolžila več resorjev, da uskladijo
koncept izvajanja kohezijske politike EU v obdobju 2007-2013 in predlog iz-
vajalskih struktur, z namenom poenostavitve postopkov. Pri tem je treba upo-
števati, da bodo morale biti izvajalske strukture pred pričetkom izvajanja pro-
gramov v okviru nove finančne perspektive akreditirane. Doslej je bila akredi-
tacija potrebna le za Agencijo za kmetijske trge in razvoj podeželja za izvaja-

nje skupne kmetijske politike EU, zdaj pa bo potrebna tudi za izvajanje ce-
lotne kohezijske politike.

V pripravo Državnega razvojnega programa 2007-2013 so vključeni tudi
sveti regij in druge regionalne razvojne institucije, katerih naloga je priprava
projektov, ki bodo lahko kandidirali na evropska sredstva. Uresničevanje
regionalnih razvojnih programov bo v največji meri pogojeno prav z mož-
nostjo sofinanciranja s strani evropskih skladov.

Strategija razvoja Slovenije
Vlada je sprejela Strategijo razvoja Slovenije, ki opredeljuje vizijo in cilje

razvoja Slovenije.
Ob tem je sklenila, da bo v mesecu juliju 2005 na predlog predsednika

vlade ustanovila delovno skupino za strukturne reforme, ki bo v sodelova-
nju s pristojnimi ministrstvi pripravila operacionalizacijo reform na področ-
jih, ključnih za uresničevanje strategije.

Poleg tega pa je vlada zadolžila Urad za makroekonomske analize in raz-
voj, da: v juliju 2005 pripravi podroben makroekonomski scenarij strategije;
v sodelovanju s pristojnimi ministrstvi do 1. oktobra 2005 pripravi nacional-
ni akcijski načrt za izvajanje Lizbonske strategije; spremlja vseh pripravo
sistemskih ukrepov in daje mnenje o njihovi usklajenosti s Strategijo razvoja
Slovenije.

Vzpostavitev evidence dokumentarnega gradiva na kmetijskem
ministrstvu za obdobje od 1991 do 2000

Vlada je Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano zadolžila, da
do 27.7.2005 iz razpoložljivih podatkov vzpostavi evidenco za obdobje od
leta 1991 do leta 2000 o tem, komu in koliko je bilo dodeljenih intervencij
na podlagi takrat veljavnega zakona in vsakoletne uredbe vlade. Evidenco
naj vzpostavi na podlagi lastnih podatkov, podatkov Ministrstva za finance
in kmetijskih zadrug, ki so kot pooblaščene organizacije vlagale vloge za
fizične osebe in drugih institucij.

Vlada je Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano zadolžila, da
do 27.7.2005 uredi stalno zbirko dokumentarnega gradiva od leta 1996 do
leta 2000, ki se nahaja na različnih lokacijah. Gradivo je treba urediti v
skladu z uredbo o upravnem poslovanju.

Uredba o valorizaciji katastrskega dohodka in določitvi količnikov
za valorizacijo katastrskega dohodka za leto 2005

Na podlagi zakona o ugotavljanju katastrskega dohodka izdaja vlada uredbo
o valorizaciji katastrskega dohodka in določitvi količnikov za valorizacijo
katastrskega dohodka za leto 2005. Valorizacija katastrskega dohodka se bo
po predlogu uredbe izvedla z valorizacijskimi količniki izračunanimi za po-
samezne katastrske kulture in enotno za vse katastrske okraje. Valorizacija
se v posameznem letu lahko izvede, če se spremenijo cene kmetijskih in
gozdarskih proizvodov. Izpolnitev pogojev za valorizacijo in izračun valori-
zacijskih količnikov se ugotavlja na podlagi posebne ekspertne analize. Ured-
ba bo imela za posledico zmanjšanje skupnega katastrskega dohodka v dr-
žavi za 15,9%. Za toliko se bo tudi zmanjšala davčna osnova za dohodnino
od dohodkov iz osnovne kmetijske in osnovne gozdarske dejavnosti, ki se
ugotavljajo na osnovi katastrskega dohodka.
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Vlada sprejela sklepe o odpravi posledic onesnaženja morja zaradi
izlitja olj v koprskem tovornem pristanišču

Vlada je sklenila, da mora Luka Koper, d.d., kot upravljavec pristanišča
na območju tovornega pristanišča zagotoviti izvedbo ukrepov za odpravo
posledic onesnaženja in preprečitev nadaljnjega onesnaženja vodnih in prio-
balnih zemljišč na območju koprskega tovornega pristanišča. Za prepreče-
vanje nadaljnjega onesnaženja je Luka Koper dolžna sprejeti vsaj dva ukre-
pa, in sicer postavitev preventivne zaščite ob prvem pomolu in zagotovitev
ustrezne hitre intervencije ob onesnaženju v pristanišču. Na območju zu-
naj tovornega pristanišča pa je za izvedbo ukrepov za odpravo posledic
onesnaženja morja zadolženo podjetje Drava, Vodnogospodarsko podjetje
Ptuj, d.d., ki je izvajalec gospodarske javne službe vzdrževanja vodnih in
priobalnih zemljišč.

Stroški sanacije zunaj območja tovornega pristanišča, ki jo bo izvedlo
podjetje Drava, so ocenjeni na 80 milijonov tolarjev. Denar je zagotovljen v
državnem proračunu, pri čemer bo država povračilo stroškov sanacije ter-
jala od odgovorne osebe.

Predvidoma naj bi bila celotna sanacija (znotraj in zunaj območja tovor-
nega pristanišča) izvedena v dveh mesecih, izvajanje ukrepov bo nadzoro-
vala Agencija RS za okolje.

Znotraj površin koprskega pristanišča mora Luka Koper skladno s po-
morskim zakonikom in pogodbo o najemu površin sprejeti vse potrebne
ukrepe, da prepreči onesnaževanje morja in priobalnih zemljišč. Upravlja-
lec pristanišča je odgovoren za vzpostavitev ustreznih zaščitnih ukrepov, za
preprečitev morebitnih škod, nastalih v zvezi z dejavnostjo, ki jo opravlja.

V konkretnem primeru onesnaženja je bilo očitno, da so bili preventivni
ukrepi pomanjkljivi. Kljub zaprtju bazena I in s tem odmejitve oljnega ma-
deža, se je oljni madež razširil tudi v marino in na koprsko kopališče. Iz
podatkov izhaja, da je na območju stika akvatorijev pristanišča in marine
obalni zid z odprtinami, skozi katere je ušel sloj olja, ki ga je odplavilo
naprej v akvatorij marine in od tam v bližnje kopališče. Pomorski zakonik
določa, da mora upravljalec pristanišča organizirati delovanje pristanišča
tako, da zagotavlja varno plovbo in varstvo okolja in voda ter zagotavlja
dejavnosti, ki so potrebne za nemoteno delovanje pristanišča. V skladu z
uredbo o izvajanju zaščitnih ukrepov na ladjah in v pristaniščih mora uprav-
ljavec koprskega tovornega pristanišča pripraviti varnostno oceno prista-
nišča in izvajati zaščitne ukrepe. Že postavitev stalne zaščite tudi ob robu
pomola I (kot je postavljena ob robu pomola II), bi nevarnost širitve made-
ža izven območja bistveno zmanjšala.

Obisk ministra za okolje in prostor Janeza Podobnika v
Občini Kostel ob Dnevu državnosti 25. junija
SLS aktivna v Ribniško Kočevski regiji

Regijski odbor Obsotelje – Kozjansko je 27. maja 2005 gostil ministra za
okolje in prostor g. Janeza Podobnika in direktorja DDC Vilija Žavrlana

Župani in predsedniki občinskih
odborov SLS iz Obsotelja za
ureditev Vonarskega jezera

Tema, ki smo jo
obravnavali na tem
srečanju z župani in
predsedniki občinskih
odborov SLS s tega
območja je bila uredi-
tev Vonarskega jezera,
ki bi bila dodatna
vzpodbuda in ponud-
ba turizma med obči-
nama Podčetrtek in Rogaška Slatina.
Okolica jezera, ki je nekoč že dalo do-
datno ponudbo turističnemu območ-
ju, je sedaj v zelo slabem stanju.

Dokončno je Rogaška Slatina do-
bila čistilno napravo in upajmo, da bo
jezero spet uporabno v turistične na-
mene, kar je velika želja obeh občin
Rogaške Slatine in Podčetrtka in prav
tako turističnega gospodarstva naše-
ga širšega območja.

Prisotni župani in predsedniki ob-
činskih odborov SLS so obravnavali
tudi problematiko cestnih povezav z
večjimi mesti, kajti območje Kozjan-
skega in Obsotelja je v zadnjih dese-
tih letih izgubilo skoraj 10.000 delov-
nih mest. Zato bi bilo nujno, da dobi-
mo boljše cestne povezave z večjimi
mesti.

Župani so nanizali tudi problema-

tiko plazov in poškodovane cestne in-
frastrukture, kajti možnost boljših po-
vezav bi nam omogočila, da bi mladi
ostali v domačem kraju. Ker pa ni tu-
di delovnih mest oz. možnosti zapo-
slitve, mladi odjahajo drugam. S tem
se bojimo, da se bo propad še tako
malih kmetijskih gospodarstev na na-
šem območju še povečal.

V jeseni pričakuje Regionalni odbor
Obsotelje – Kozjansko tudi srečanje
z ministrom dr. Ivanom Žagarjem gle-
de problematike lokalne samouprave
in razvoja podeželja, saj je na tem po-
dročju še veliko odprtih vprašanj.

Vabljeni župani, predsedniki občinskih
odborov in občinski svetniki so pohvalil
srečanje in poudarili, da bi bilo le ta po-
trebno organizirati pogosteje.

Milena Hladnik,
RO Obsotelje in Kozjansko

Minister in predsednik Slovenske
ljudske stranke Janez Podobnik je v
soboto, 25. junija na Dan državnosti
obiskal občino Kostel. Ministra je naj-

prej ob 16. uri sprejel župan občine
Kostel g. Valentin Južnič. Minister se
je na sprejemu dodatno seznanil z od-
prtimi vprašanji med občino in resor-

nim ministrstvom.
Oba sta bila enotna,
da je sodelovanje med
ministrstvom in obči-
no zgledno ter da se
problematika občine
učinkovito razrešuje.
Minister si je na pova-
bilo župana ogledal
tudi Kostelski grad, ki
je trenutno v fazi ob-
nove.

Ob 17. uri se je v va-
si Fara pričel sestanek
sestanek RO Ribniš-
ko-Kočevske. Pred-

sednik je uvodoma izpostavil nujnost
uresničevanja razvojnih možnosti, ki
se občinam ponujajo. Občina Kostel
je na pravi poti. Osrednja tema sestan-
ka je bila priprava na lokalne volitve
2006. Predsednik RO g. Robert To-
mazin je podal poročilo o delovanju
odbora v preteklem obdobju ter us-
meril razpravo na konkretna vpraša-
nja posameznih občinskih odborov.
Priprave na lokalne volitve so v teku.
G. Podobnik je delo občinskih odbo-
rov v regiji pohvalil (občini Ribnica
in Kostel imata župana iz vrst SLS),
to stanje je potrebno ohraniti, naka-
zujejo pa se tudi možnosti, da SLS do-
bi župana še v kakšni občini v regiji.

Po končanem sestanku je sledilo
krajše neformalno srečanje ministra
s predstavniki kulturnega, gospodar-

skega in širše političnega življenja v
regiji, na srečanju je bilo ministru po-
leg projektov obnove gradu ter presta-
vitve bodoče polnilnice s strani inve-
stitorja predstavljen tudi projekt »Svet
Kolpe«, katerega namen je oblikovati
celovito in vsebinsko dovršeno turi-
stično ponudbo.

Ob 19. uri je minister v opuščenem
kamnolomu ob glavni cesti MP Petri-
na – Kočevje simbolično odprl vrti-
no za bodočo polnilnico pitne vode.
Udeležence slovesnosti je seznanil, da
je uredba o koncesiji za pitno vodo v
vladni proceduri, ter da se v kratkem
času pričakuje tudi njen sprejem na
Vladi RS. Investicija bo pomenila več
deset novih delovnih mest, torej nov
zagon krajem na južni meji Republi-
ke Slovenije.

Po končani slovesnosti je sledil bo-
gat kulturni program v sklopu prire-
ditev ob občinskem prazniku in Dne-
vu državnosti pod Kostelskim gra-
dom, ki se je zaključil z veličastnim
ognjemetom. djg

(nadaljevanje s prejšnje strani)
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Novi kamenčki v »prometnem« mozaiku
V mesecu juniju smo postali bogatejši za tri pomembne infrastrukturne objekte: na Brniku smo odprli garažno hišo in
hangar za vzdrževanje letal, v Posavju pa smo predali prometu avtocestni odsek Smednik-Krška vas. Ker so vse te
pridobitve pomembni kamenčki v mozaiku naših stremljenj po zagotavljanju sodobnih uslug, storitev in povezav na
področju prometa, se mi zdi prav, da jim tudi v našem glasilu posvetim vsaj kanček pozornosti. Navsezadnje se je
začel dopustniški čas, v katerem se prileže nekoliko lahkotnejše branje.

Tisti popotniki, ki k nam priletijo,
si prav na letališču ustvarijo prvi vtis
o naši domovini. Če je dober, bodo o
tem pripovedovali prijateljem in znan-
cem. In ker dober glas pregovorno
seže tudi v deveto vas, jih bo na Brni-
ku zagotovo pristajalo čedalje več. Za-
to sem v slavnostnem govoru ob ot-
voritvi garažne hiše že kar uvodoma
čestital investitorju za novo sodobno
pridobitev in mu zaželel veliko uspe-
ha tudi pri uresničitvi naslednjega ci-
lja – gradnji novega terminala.

Dober vtis so na tuje letalske pre-
voznike na Brniku nedvomno napra-
vili tudi serviserji Adrie Airways. Od
septembra 2002 so v
dosedanjem hangarju
pod šotorom (!) servi-
sirali že 200 letal CRJ
tujih letalskih družb,
največ Lufthanse, Brit
Aira in Austrian Airli-
nesa, v tem letu pa bo-
do svoje delovanje raz-
širili še na letala Air-
bus A-32. V novem
hangarju za vzdrževa-
nje letal, ki so ga zgra-

dili v pičlih treh mesecih, je prostora
za tri letala CRJ ali eno Airbusovo.
Novi hangar bo omogočil nadaljnjo
širitev dejavnosti, boljše delovne po-
goje in večjo fleksibilnost. V Adriji pa
že resno razmišljajo o gradnji še ene-
ga, vsaj dvakrat večjega hangarja, ki
naj bi se je lotili v prihodnjih dveh le-
tih. S tem ne bodo povečali le »izvoza«
svojih storitev, ampak ponudili delo no-
vim in novim mehanikom. Pohvalno!

Zadnji petek v juniju smo slovesno
predali prometu še zadnji del avtoce-
ste med Smednikom in čelno cestnin-
sko postajo Drnovo (4,6 km). S sim-
boličnim prerezom traku pa nismo

dokončali le celotnega 17,6 kilome-
trov dolgega avtocestnega odseka
Smednik-Krška vas, ampak avtocesto
Kronovo-Smednik povezali tudi z av-
tocesto Drnovo-Obrežje.

Za konec pa še vesela vest:

v petek,12. avgusta, bomo na Tro-
janah otvorili avtocestni odsek Vran-
sko-Blagovica in s tem predali prome-
tu celotno avtocestno povezavo med
Koprom in Mariborom! Kot se za tak
dogodek spodobi, bomo ob tej prilož-
nosti pripravili vodene oglede objek-
tov na tem odseku, predvajali posnet-
ke posameznih faz gradnje in podob-
no, pripravili tekmo rolerjev in še kaj.
Če le utegnete, dobrodošli na Troja-
nah!

mag. Janez Božič,
minister za promet

Otvoritve se je udeležil tudi minister za okolje, Janez Podobnik.

Minister za promet, mag. Janez Božič in Vinko Može, predsednik uprave Aerodroma
Ljubljana, sta uradno odprla sodobno garažno hišo s poslovnim prizidkom.
Minister za promet, mag. Janez Božič in Vinko Može, predsednik uprave Aerodroma
Ljubljana, sta uradno odprla sodobno garažno hišo s poslovnim prizidkom.
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Minister Podobnik na
9. Peterburškem mednarodnem
gospodarskem forumu
Izmenjava izkušenj Slovenije iz obdobja tranzicije in vloga novih držav
članic EU pri gospodarskem povezovanju EU z državami vzhodne Evrope,
srednje Azije in Kavkaza

Vlada sprejela uredbo o
državnem lokacijskem načrtu
za hidroelektrarno Blanca
Ministrstvo za okolje in prostor je 19. maja 2005 poslalo v vladno proceduro
uredbo o državnem lokacijskem načrtu (DLN) za hidroelektrarno Blanca, ki je
zasnovana kot tretji člen v verigi spodnjesavskih elektrarn, Vlada RS pa je na
svoji seji dne 15.6.2005 to uredbo tudi sprejela.

Izgradnja verige elektrarn in s tem
tudi hidroelektrarne Blanca predstav-
lja prioriteto glede na podeljeno kon-
cesijo v skladu z določili zakona o po-
gojih koncesije za izkoriščanje ener-
getskega potenciala spodnje Save. Na-
cionalni program varstva okolja med
ukrepe za izpolnjevanje ciljev šteje tu-
di izgradnjo hidroelektrarn, ki bi na-
domestile izpad električne energije po
zaprtju nuklearne jedrske elektrarne
Krško in hkrati upoštevale obveznost
po zmanjševanju emisij toplogrednih
plinov.

V okviru priprave DLN sta bili
za jezovno zgradbo hidroelektrar-
ne Blanca presojani dve variant-
ni rešitvi; varianta A (gradnja v
strugi) in varianta B (gradnja na
suhem). Na podlagi izdelane štu-
dije, pridobitve stališč posamez-
nih ministrstev in lokalnih skup-
nosti je bila kot ustreznejša pred-
lagana variantna rešitev A, kjer
je pregrada objekta locirana de-
loma v koritu reke Save. V postop-
ku priprave usklajenega predloga
DLN so bile proučevane hidro-
loške, geološke, prostorske, okolj-
ske in druge razmere na območ-
ju, na katerem so predvidene ure-
ditve hidroenergetskega objekta
ter druge ureditve, potrebne za
gradnjo in obratovanje hidroelek-
trarne Blanca ter sanacijo vplivov.
Smiselno so bile upoštevane tudi
pripombe in predlogi lokalnih skup-
nosti.

Jezovno zgradbo sestavljata pregra-
da in strojnica. Jezovna zgradba se lo-
cira deloma v koritu reke Save in de-
loma na obrežju. V strojnici se name-
stijo agregati s skupno nazivno poži-
ralno močjo 500 mł/s in skupno let-
no proizvodnjo 169 GWh. Levi del
pregradnega objekta predstavlja pet
prelivnih polj. V podslapju prelivnih
polj je struga reke Save poglobljena v
dolžini približno 2,5 km.

Akumulacijski bazen ima površino
130 ha in prostornino 9,95 mio mł.
Na levem bregu se med pregrado in
ožino pri Impoljci, v dolžini 2 km, iz-
vede klasični nasip višine 4 m, ostali
odsek pa se ureja kot nadvišanje tere-
na, ki se rekultivira. Na zračni strani
se uredi jarek za odvajanje zalednih
voda. Nad ožino Impoljce, delu Gor-

nje Brezovškega polja ter obrežnem
delu Loškega polja so predvidene traj-
ne deponije odvečnega materiala. Hi-
droelektrarna Blanca se priključi na
obstoječe elektroenergetsko omrežje
(110 kV daljnovod Brestanica – Sev-
nica) preko dvosistemskega 110 kV
daljnovoda.

Na odsekih brežin reke Save, ob ka-
terih potekajo ceste ali železnica, se
izvede klasična težka zaščita, na osta-
lih odsekih pa se brežine urejajo so-
naravno (določeni odseki se ohranja-

jo v obstoječem stanju). Za zaščito po-
selitve na levem bregu se izvede viso-
kovodni nasip pri industrijski coni
Sevnica ter pri mestnem jedru Sevni-
ce in naselju Blanca. Prav tako se iz-
vede visokovodni nasip za zaščito ob-
jektov na Logu.

Levi in desni pritoki reke Save se
na območju mestnega jedra Sevnice
deloma zacevijo, uredijo se tudi zadr-
ževalniki. Ostali pritoki se na izlivnih
odsekih regulirajo, gorvodno pa ure-
jajo sonaravno. Na izlivnih odsekih
Mivke, Globoškega in Mačjega poto-
ka se uredijo drstišča. Na desnem bre-
gu Save se dolvodno od hidroelektrar-
ne uredi ribji prehod.

V sklopu obvodnih ureditev se ure-
jajo rekreacijske površine v Boštanju,
na Logu, Blanci, Dolnje Brezovškem
polju ter v Sevnici in ob industrijski
coni Sevnica.

Ob sprejemu uredbe o DLN za HE Blanca je vlada na predlog
ministrstva za finance sprejela tudi tri dodatne sklepe v zvezi s
financiranjem verige hidroelektrarn. Tako mora Holding Slovenske
elektrarne v dveh mesecih vladi predstaviti celovit srednjeročni fi-
nančni načrt svojega poslovanja, v katerem bodo vključene vse teko-
če in načrtovane investicije ter lastni prihodki in prihodki vseh v Hol-
ding povezanih družb. Ministrstvo za okolje in Ministrstvo za gospo-
darstvo morata v sodelovanju s finančnim ministrstvom preučiti mož-
nosti financiranja investicij za ureditev infrastrukture na način, da se
odplačilo posojilnih obveznosti krije iz prihodkov ustreznih koncesij-
skih virov. Tretji sklep pa zavezuje ministrstva za okolje, promet in
gospodarstvo, da do konca julija pripravijo usklajeno oceno dodat-
nih spremljajočih investicij, potrebnih za izvedbo celotnega projekta
izgradnje verige hidroelektrarn na Spodnji Savi.

Minister za okolje in prostor Ja-
nez Podobnik, se je 14. in 15. junija
udeležil 9. Peterburškega mednarod-
nega gospodar-
skega foruma.

Omenjeni fo-
rum se vsako leto
organizira pod
pokroviteljstvom
predsednika Ru-
ske federacije ob
pomoči Vlade
Ruske federacije
in ob udeležbi
Evropske banke
za rekonstrukcijo

in razvoj. Dogodka se redno udeležu-
jejo predsedniki držav in vlad, pred-
sedniki parlamentov, vodje mednarod-
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Minister Podobnik
zastopal stališča
Republike Slovenije

Otvoritev doma na Komni
Janez Podobnik, minister za okolje in prostor je 28.5.2005

otovoril planinski dom na Komni. Obnova doma je bila sofinancira-
na iz sredstev namenjenih popotresni obnovi Posočje.

Dom na Komni je velika pridobitev za Slovenijo. Ministrstvo za
okolje in prostor se zaveda ranljivosti gorskega sveta, zato je bil
projekt obnove zasnovan ob upoštevanju visokih standardov čiš-
čenja odpadnih voda v visokogorskem svetu. Ministrstvo pripravlja
operativni program čiščenja odpadnih voda, ki nastajajo pri upora-
bi planinskih domov, tako da se bo tudi druge planinske domove
oskrbelo s čistilnimi napravami za njihove lastne potrebe.

nih organizacij ter predstavniki gospodar-
ske in politične elite iz več držav sveta.

Na tokratnem forumu je bila poseb-
na pozornost namenjena vprašanjem
gospodarske rasti in kakovosti življe-
nja v času globalizacije. V ospredju
razprav so bila tudi vprašanja uresni-
čevanja strukturnih reform in inova-
cijskega razvoja gospodarstev Rusije
in držav Skupnosti neodvisnih
(SND), perspektive sodelovanja
na območju Arktike, gospodar-
sko sodelovanje Evropske unije z
Rusijo in drugimi državami
SND, pritegnitev investicij v dr-
žave SND, včlanitev novih držav
v Svetovno gospodarsko organi-
zacijo (WTO) ter druge aktual-
ne teme.

Udeleženci foruma so se sez-
nanili tudi s predstavitvami Sibir-
skega federalnega okrožja Ruske
federacije, Azerbajdžanske re-
publike, Republike Madžarske in
Kraljevine Norveške. V okviru fo-
ruma je bila organizirana tudi
razstava “Mineralni in surovinski

Minister Janez Podobnik se je v četrtek,
23. junija s sodelavci udeležil zasedanja
Sveta ministrov za okolje, ki je potekalo v
Luksemburgu. Ministri so med drugim
obravnavali predlog direktive Evropskega
parlamenta in Sveta o zaščiti podzemnih
voda pred onesnaževanjem, predlog direk-
tive o vzpostavitvi infrastrukture za pro-
storske informacije v Skupnosti, strategi-
jo Skupnosti za živo srebro ter paket ke-
mijske zakonodaje REACH. Pozornost so na-
menili tudi področju gensko spremenjenih
organizmov, razgradnji ladij ter predlogu
uredbe Evropskega parlamenta in Sveta o
finančnem instrumentu za okolje (LIFE+).

Predlog nove direktive postavlja kri-
terije za ocenjevanje kemijskega sta-
nja vodnih teles podzemne vode, kri-
terije za identifikacijo pomembnih
trendov in začetno točko za sprožitev
ukrepov za obrat trenda. Dopolnjuje
tudi zahteve direktive o vodah glede
omejevanja vnosov nevarnih snovi v
podzemne vode.

Za ocenjevanje kemijskega stanja
podzemnih voda predlog direktive po-
stavlja enotne evropske standarde za
naslednje parametre:

Parameter / Standard kakovosti ”Ni-
trati * / 50 mg/l ”Posamezni pesticid
oz.razgradni produkt / 0,1 µg/l ”Vsota

pesticidov in razgradnih produktov /
0,5 µg/l ”*standard velja le za področja,
ki niso predmet nitratne direktive

Stališče Slovenije: Slovenija se s
predlogom direktive ne strinja v de-
lu, ki se nanaša na rešitev glede
standarda kakovosti za nitrate in
s tem povezano začetno točko za
začetek ukrepanja. Sicer pa se je
Slovenija na zasedanju v Luksem-
burgu zavzemala za oblikovanje
kompromisnega predloga za večin-
sko podporo in sprejem politične-
ga sporazuma k direktivi.

Predlog direktive o vzpostavitvi in-
frastrukture za prostorske informacije
v Skupnosti postavlja zakonski okvir
za vzpostavitev in delovanje infrastruk-
ture za prostorske podatke v Evropi, s
ciljem oblikovati, izvajati, spremljati in
vrednotiti politike Skupnosti na vseh
ravneh ter zagotavljati javne informa-
cije. Namen predloga direktive je do-
ločiti splošna pravila za vzpostavitev
infrastrukture za prostorske podatke v
Evropski Skupnosti za potrebe okolj-
skih politik ter drugih politik, ki lahko
vplivajo na okolje. ”Predlog direktive
opredeljuje področje priprave meta po-
datkovnih opisov, vzpostavitev omrež-

ja in storitev na podlagi prostorskih po-
datkov, skupno uporabo prostorskih
podatkov ter strukture in mehanizme
za medsebojno usklajevanje posamez-
nih udeležencev v tej infrastrukturi.

V Sloveniji imamo ta trenutek že
vzpostavljen sistem meta podatkovnih
opisov ter zagotovljene prostorske po-
datke ustrezne ravni natančnosti in
meril, vendar pa bo treba zagotoviti
njegovo dopolnitev in redno vzdrže-
vanje. ”Določbe direktive bodo imele
pozitiven vpliv na učinkovito in trans-
parentno delovanje javne uprave na
področju dostopa, uporabe in posre-
dovanja prostorskih podatkov in nji-
hove medsebojne izmenjave med or-
gani javne uprave.

Stališče Slovenije: Slovenija se zav-
zema za sprejem omenjene direk-
tive. Vzpostavitev infrastrukture za
prostorske podatke je namreč izred-
no pomembna, saj bo s tem omo-
gočeno učinkovitejše poslovanje
javne uprave na področju prostor-
skih podatkov.

Ministri so na zasedanju v Luksem-
burgu v okviru obravnave strategije za
živo srebro sprejeli zaključke, ki še po-
sebej poudarjajo, kako pomembno je
zmanjšati izpuste živega srebra kot tu-
di njegovo ponudbo in povpraševanje,
da bi emisije živega srebra v okolju in
izpostavljenost ljudi živemu srebru,
zlasti metil živemu srebru v ribah,
zmanjšali na najmanjšo možno mero.
EU naj bi okrepila mednarodna pri-
zadevanja za zmanjšanje emisij žive-
ga srebra in izpostavljenosti živem sre-
bru na svetovni ravni s ciljem, da bi

po vsem svetu dosegli postopno opu-
stitev primarne proizvodnje, konec
presežkov, ki ponovno vstopajo na trg,
pa tudi postopno opustitev uporabe
živega srebra in trgovanje z njim. Še
zlasti pomemben je predlog o postop-
nem opuščanju izvoza živega srebra
iz Skupnosti, kar naj bi se zgodilo čim
prej (najkasneje do leta 2011).

Stališče Slovenije: Slovenija pod-
pira omenjeno strategijo in tudi za-
ključke Sveta, pri tem pa poudarja
potrebo po opuščanju izvoza žive-
ga srebra iz Skupnosti. Posebno po-
zornost je treba nameniti še zlasti
področju raziskav o živem srebru
in razvoju novih tehnologij. Slove-
nija podpira idejo, da se območjem,
ki čutijo negativne okoljske in so-
cialne posledice zaradi opustitve ru-
darjenja, prizna poseben status.

Predlog uredbe o finančnem in-
strumentu za okolje (LIFE+)
Stališče Slovenije: Slovenija podpi-
ra omenjeno uredbo in meni, da je
predlagana uredba dober finančni
instrument za okolje v okviru nove
finančne perspektive, še posebej na
področju programov uresničevanja
okoljske zakonodaje.

viri držav SND”.
Slovenska delegacija se je aktivno

vključila v dogajanje in razprave na
forumu. Temi pogovorov sta bili
predvsem izkušnje Slovenije iz ob-
dobja tranzicije in vloga novih dr-
žav članic EU pri gospodarskem po-
vezovanju EU z državami vzhodne
Evrope, srednje Azije in Kavkaza.

Luksemburg
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Občino Majšperk obiskal minister za
okolje in prostor, Janez Podobnik

Ministrska ekipa SLS obiskala Spodnje Podravje

Glavna tema, ki smo jo obravnava-
li na sestanku, je bila izvedba projek-

Dne, 27.05.2005 je ministrska eki-
pa obiskala Spodnje Podravje. Mini-
ster Podobnik se je ustavil v Majš-
perku, na Hajdini, v Ptuju ter Mar-
kovcih. Minister dr. Žagar je obiskal
Juršince in obisk zaključil prav tako
v Markovcih. O cestni problematiki
pa so tekli pogovori v Markovcih in
na Ptuju.

Minister Podobnik je obisk izjem-
no kvalitetno pripravil ter prišel s svo-
jo ekipo, kar je prispevalo k dobre-
mu odzivu predstavnikov lokalnega
gospodarstva in politike. Obravnava-
na področja in teme:

- občina Hajdina - sporen nadvoz
avtoceste nad železnico Phyrnske.
Radovan Simonič, župan Hajdine je
z svojo ekipo predstavil problemati-
ko. Za umestitev podvoza je iz vidi-
ka lokalne skupnosti bilo predlože-
nih kar nekaj novih argumentov, ven-
dar je bilo tudi jasno soglasje, da mo-
ra projekt avtoceste biti čim prej spe-
ljan v eni ali v drugi varianti.

- občina Ptuj - detajlna analizirala
okoljske problematike spodnjega Po-
dravja. Minister Podobnik je ponu-
dil vso strokovno pomoč na okoljskih
projektih med drugim tudi pri pro-
jektih črpanja sredstev tako iz Evro-
pe, kot tudi iz Republike Slovenije.
Sledil je ogled Centra za obdelavo
odpadkov Gajke z novo kompostar-
no, ki je v zaključni fazi izgradnje.

- srečanje z župani, gospodarstve-
niki in zainteresiranimi občani Ptuj-

sko Ormoške regije v občini
Markovci - Govorili smo o ve-
čih temah med drugim o raz-
ličnih civilnih iniciativah, ki jih
je po ministrovem mnenju v vsa-
kem primeru potrebno jemati
resno, z njimi komunicirati, ven-
dar pa se je potrebo zavedati,
da so mnogokrat le te v lokal-
nem okolju aktivne tudi brez
oprijemljivih argumentov. Zbra-
ni so izredno pozitivno ocenili
ministrove teze in predloge. Vsi
so se strinjali, da je pot komu-
nikacije med ministrstvi in lo-
kalnim okoljem nujno potrebna
in izredno pozitivna.

G. Žavrlan direktor Agenci-
je RS za ceste je obiskal Mar-
kovce, kjer je tekel pogovor
predvsem o hitri cesti Sloven-
ska Bistrica – Ormož ter prob-
lematiko v zvezi z njo. Nato je
po novinarski konferenci pote-
kal pogovor s lokalno skupnost-
jo ptujske občine v zvez s cest-
no problematiko.
Delno je bil odziv
pozitiven, v nekate-
rih primerih pa so
žal posamezni pro-
jekti cestne izgrad-
nje v ptujski občini
izpadli iz letošnjega
programa, bodo pa
zato uresničeni v na-
slednjem letu.

V Markovcih se

V mesecu maju, natančneje 27. maja 2005, je Občino Majšperk obiskal mini-
ster za okolje in prostor, Janez Podobnik, skupaj s svojimi sodelavci iz mini-
strstva. Sprejeli smo ga na Občini Majšperk, na sestanku sta bila prisotna
tudi župana sosednjih občin, Videm in Žetale, torej Friderik Bračič in Anton
Butolen.

ta vodovoda na območju Zahodnih
Haloz v občinah Majšperk, Videm in
Žetale. Vse tri občine namreč želimo
oskrbeti z vodovodom celotno območ-
je Zahodnih Haloz. Na sestanku smo
se dogovorili, da je potrebno, kljub te-
mu, da že obstaja investicijska in pro-
jektna dokumentacija, izdelati novo
zasnovo. V novi investicijski zasnovi,
ki jo izdeluje TMD INVEST d.o.o. iz
Ptuja in se nanaša na izgradnjo pri-
marnega omrežja, mora biti točno do-
ločena časovna in finančna razdelitev,
ki se bo uskladila na MOP. Projekt se

bo po dogovoru verjetno izvedel v
dveh fazah. Na osnovi na novo izde-
lane in usklajene predinvesticijske za-
snove bo po besedah ministra Janeza
Podobnika sklenilo Ministrstvo za
okolje in prostor pogodbo z občina-
mi. V letu 2005 bo ministrstvo pris-
pevalo 200 mio sit, leta 2006 pa 110
mio sit in leta 2007/08 preostanek po-
trebnih sredstev za izvedbo tega pro-
jekta.

Seveda pa nas na tem območju ne
zanima le vodovod. Vsakodnevno se
namreč srečujejo z raznimi problemi,
ki jih občinam zadaja nova zakono-
daja. Zato nas je zanimalo še, kako
se bo v prihodnje porabljala vodna
taksa in kako oziroma s čim bodo
občine gradile kanalizacijo po red-
ko naseljenih in hribovitih področ-

jih. Mag. Bernarda Podlipnik, sekre-
tarka na ministrstvu, je povedala, da
bo možno kljub strogim evropskim
kriterijem za sofinanciranje pridobiti
določena sredstva v obdobju od leta
2007 do leta 2013, vendar se bodo ob-
čine morale povezati v skupne projek-
te po vodovju. Razgovor je potekal v
prijetnem vzdušju in potrebno je pou-
dariti, da je bil minister in njegova eki-
pa oborožen s podatki, dobili smo
kompetentne odgovore in pojasnila.
Za njihov obisk in predlagane rešitve
se jim zahvaljujemo. Po odhodu iz ob-
čine Majšperk so opravili še razgovo-
re v občini Hajdina, se udeležili tiskov-
ne konference na Ptuju, obiskali pod-
jetje Čisto mesto na Ptuju in bili pri-
sotni na okrogli mizi v Markovcih. Ves
dan je potekal v sproščenem pogovo-
ru, zaključili pa smo ga pozno zvečer
na večerji pri županu Vidma.

Tudi v prihodnje si želimo še več
takšnih delovnih srečanj, ki dajejo re-
zultate.

Županja občine Majšperk
Dr. Darinka Fakin

nam je pridružil minister dr.
Žagar, ki je prav tako dosegel
pozitiven odziv zbranega ob-
činstva. Beseda je tekla o lokal-
ni samoupravi, županskih pla-
čah, črpanju sredstev iz različ-
nih skladov ter tudi o novem
Zakonu o lokalni samoupravi
in regionalnem razvoju, kjer pa
se v spodnjem Podravju tako
politiki kot gospodarstveniki in
tudi člani SLS zavzemamo za
umestitev razvojne regije spod-
njega Podravja, česar pa izgle-
da minister ne podpira. Pred
tem je bil dr. Žagar v Juršincih,
kjer se je pogovarjal predvsem z
župani tega področja o občinski
problematiki ter problemih lo-
kalne samouprave in enakomer-
nega regionalnega razvoja.

Na koncu večera je sledilo še
strankarsko srečanje ministrov
z regionalnim odborom SLS.
Govorili smo o tekoči proble-
matiki kakor tudi o lokalnih za-

devah. Bilo je tako
mnogo pozitivnih
mnenj kot tudi kak-
šna kritika, ki pa je
bila v glavnem mišlje-
na konstruktivno. Na
povabilo župana Vid-
ma, g. Bračiča smo
srečanje zaključili v
njegovem gostišču.

Robert Čeh Tiskovna konferenca na Ptuju: Robert Čeh, Vili
Žavrlan, Janez Podobnik in dr. Štefan Čelan

Ogled kompostarne v centru za obdelavo
odpadkov Gajke Ptuj

Srečanje v občini Markovci, v središču
župan Franc Kekec.

Srečanja v Markovcih
se je udeležil tudi dr.
Ivan Žagar, minister
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Vlada RS sprejela načrt priprave
državnega razvoja programa 2007-2013
Vlada Republike Slovenije je na svoji redni seji, 23.06.2005, sprejela Načrt priprave Državnega razvojnega progra-
ma 2007-2013 (DRP) ter na njem temelječih strateških dokumentov za izvajanje kohezijske politike EU v Sloveniji
v obdobju 2007-2013.

Projekt priprave državnega raz-
vojnega programa poteka že od la-
ni julija. Na redni seji, 23.6.2005,
se je s potekom dela seznanila vla-
da in zastavila časovnico dokonča-
nja tega dokumenta do maja 2006.

Časovni okvir priprave državne-
ga razvojnega programa je nasled-
nji:
• do 30.6.2005 se dokonča delo

na pripravi sinteznega teksta
strokovnih podlag;

• do konca leta 2005 se pripravi-
jo operativni programi;

• do maja 2006 se dokument do-
konča;

• v letu 2006 naj bi potekala po-
gajanja z EU za evropske pro-
gramske dokumente in akredi-
tacija institucij, vključenih v iz-
vajanje kohezijske politike EU
v Sloveniji.

• s 1.1.2007 bi tako bili priprav-
ljeni na črpanje sredstev EU iz
nove finančne perspektive
2007-2013.

Za uskladitev in pripravo DRP
je odgovorna Služba Vlade RS za
lokalno samoupravo in regionalno
politiko.

Načrt priprave DRP predvideva,
da bo dokument služil kot podla-
ga za pripravo Nacionalnega stra-
teškega referenčnega okvirja, pro-
grami DRP pa bodo uporabljeni
kot podlaga za pripravo operativ-
nih programov. Priprava DRP to-
rej predstavlja tudi pripravo Nacio-
nalnega strateškega referenčnega
okvirja in operativnih programov
2007-2013.

Vlada je s posebnim sklepom za-
dolžila več resorjev, da uskladijo
koncept izvajanja kohezijske poli-
tike EU v obdobju 2007-2013 in
predlog izvajalskih struktur, z na-
menom poenostavitve postopkov.
Pri tem je treba upoštevati, da bo-
do morale biti izvajalske struktu-
re pred pričetkom izvajanja progra-
mov v okviru nove finančne pers-
pektive akreditirane. Doslej je bi-
la akreditacija potrebna le za
Agencijo za kmetijske trge in raz-
voj podeželja za izvajanje skupne
kmetijske politike EU, zdaj pa bo
potrebna tudi za izvajanje celotne
kohezijske politike.

V pripravo Državnega razvojne-
ga programa 2007-2013 so vklju-

čeni tudi sveti regij in druge regio-
nalne razvojne institucije, katerih
naloga je priprava projektov, ki bo-
do lahko kandidirali na evropska
sredstva. Uresničevanje regional-
nih razvojnih programov bo v naj-
večji meri pogojeno prav z mož-
nostjo sofinanciranja s strani
evropskih skladov.

Program priprave DRP izhaja iz
prioritet Strategije razvoja Slove-
nije in je njen izvedbeni dokument.
Prioritete, opredeljene v načrtu
priprave državnega razvojnega
programa 2007-2013 so naslednje:
• Prva razvojna prioriteta: Učin-

kovito ustvarjanje, prenos in
uporaba znanja za gospodarski
razvoj in kakovostna delovna
mesta;

• Druga razvojna prioriteta: Kon-
kurenčno gospodarstvo;

• Tretja razvojna prioriteta: Učin-
kovita in cenejša država;

• Četrta razvojna prioriteta: Mo-
derna socialna država in večja
zaposlenost;

• Peta razvojna prioriteta: Pove-
zovanje ukrepov za doseganje
trajnostnega razvoja.

Republika Slovenija razdeljena na »zahodno
in severno« ter »vzhodno in južno« regijo

V tako imeno-
vano »Zahod-
no in severno
Slovenijo« se
bodo poveza-
le Gorenjska,
Goriška, O-
balno-kraška
in Osrednje-
slovenska raz-

vojna regija. Vse druge razvojne re-
gije (Pomurska, Podravska, Koroš-
ka, Savinjska, Jugovzhodna Slove-

nija, Zasavska, Spodnjeposavska in
tudi Notranjsko-kraška) bodo po-
vezane v »Vzhodni in južni Sloveni-
ji«, ki bi glede na kriterij 75% evrop-
ske razvitosti lahko dlje ostala
upravičena do najugodnejših
evropskih pomoči. Uredba EU, ki
določa delitev članic unije na ko-
hezijske regije, postavlja kot pogoj
vsaj 800.000 prebivalcev na eno
kohezijsko regijo. Razdelitev Slo-
venije na dve kohezijski regiji naj-
bolj ustreza navedenemu pogoju,

poleg še zgodovinskih, demograf-
skih, okoljskih in drugih stičnih
točk.

Po besedah ministra za lokalno
samoupravo in regionalno politiko,
dr. Ivana Žagarja, je napočil čas, v
katerem ni več prostora za oblju-
be o regionalizaciji, temveč za kon-
kretna dejanja. Evropsko komisijo
bo potrebno prepričati o delitvi dr-
žave na dve kohezijski regiji. Veli-
ko lažje bi bilo namreč zagotavlja-
ti slovenske interese po propadlih
pogajanjih o prihodnji finančni
perspektivi in, ko izračuni o razvi-
tosti Slovenije onemogočajo ugo-
den finančni izplen pri regionalnih
pomočeh, če bi v preteklosti že
izoblikovali pokrajine in decentra-
lizirali državo. Prvi zametki regio-
nalne razdelitve morajo biti vzpo-
stavljeni do konca leta 2005, vzpo-
stavljena pa mora biti tudi admini-
strativna in institucionalna struk-
tura.

V prihodnjih mesecih bodo to-
rej Evropski komisiji predstavljene
prednosti oblikovanja dveh kohe-
zijskih regij. Potreba se kaže tako
zaradi zakonodaje, večjo težo pa
ima argument, da s takšno uredi-
tvijo Slovenija zmanjšuje razvojne
razlike med različnimi območji.

Ministra za lokalno samoupravo
in regionalno politiko dr. Ivan Ža-
gar tudi navaja da, bi Severovzhod-
na regija lahko imela v Ljubljani,
jugovzhodna pa v Mariboru. Tako
bi v štajerski metropoli tudi okre-

Število prebivalcev; stanje december 2004: zahodna in severna Slovenija: 919.700; vzhodna in
južna Slovenija: 1.077.900.

V novem zakonu o skladnem regionalnem razvoju se bo dosedanjih 12 stati-
stičnih regij preimenovalo v 12 razvojnih regij, razporejenih v dve kohezijski
regiji s svojim razvojnim svetom, kot organom odločanja, v njem pa bodo
imeli ključno besedo predstavniki regij oziroma občin. Obe regiji bi naj uprav-
ljala Služba Vlade Republike Slovenije za lokalno samoupravo in regionalno
politiko.
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pili ekipo delavcev v izpostavi
Agencije za regionalni razvoj.
Predlog zakona med drugim dolo-
ča tudi obseg regionalnih vzpod-
bud, ki naj bi se v naslednjem pro-
gramskem obdobju z zdajšnjega
enega odstotka bruto denarne po-
moči (BDP) povečala na 1,5 od-
stotka bruto denarne pomoči.

V kolikor bo Republika Sloveni-
ja uspela končati postopek pred no-
vim letom, bo sprejeta delitev za-
čela veljati prvega januarja 2007.
Če se bo postopek zavlekel v
prihodnje leto, pa po prvem januar-
ju 2008. Delitev mora biti doseže-
na že letos, saj nam v nasprotnem
primeru grozi, da bo naša država
ostala v finančnem obdobju 2007
– 2013 brez sredstev za manj raz-
vite regije.

Na območju razvojnih regij bo-
do občine oblikovale zveze občin
po zakonu o lokalni samoupravi.
Imele bodo svoj finančni račun.
Organ odločanja bo svet regije, se-
stavljen iz predstavnikov občin.
Svet regije sprejema regionalni raz-
vojni program, njegove izvedbene
programe in določa regionalno or-
ganiziranost. Poleg sveta regije za-
konski predlog predvideva še regio-
nalni razvojni svet v katerem se
uresničuje razvojno partnerstvo
med javnim sektorjem, gospodars-
tvom in nevladnim sektorjem.

Predlog zakona opredeljuje te-
meljne programske dokumente:
Strategijo regionalnega razvoja Slo-
venije, Državni razvojni program
in regionalne ter območne razvoj-
ne programe. Z vključitvijo območ-
nih razvojnih programov je upošte-
vano dejstvo, da obstajajo pomem-
bne razvojne razlike tudi znotraj
razvojnih regij in omogočeno, da
se izrazijo njihove razvojne poseb-
nosti.

Pristojnost za politiko skladne-
ga regionalnega razvoja na držav-
ni ravni je s predlogom zakona da-
na vladni službi za lokalno samou-
pravo in regionalno politiko. Služ-
ba se bo okrepila z delavci Agen-
cije RS za regionalni razvoj, ki bo
od začetka prihodnjega leta dalje
nadaljevala kot notranja organiza-
cijska enota znotraj vladne službe.

Predlog zakona ohranja Javni
sklad Republike Slovenije za regio-
nalni razvoj in razvoj podeželja kot
javni finančni sklad. Poleg doseda-
njih nalog se bodo v njegovem ok-
viru opravljale tudi naloge poveza-
ne z razvojem projektnega finan-

Glede na pripombe, ki so bile naslovljene iz tako imenovane
Zgornje Savinske Saleške in Spodnje Podravske regije, da predlog
zakona ne zajema njihovih zavzemanj za samostojno oblikovanje
razvojnih regij, je državni sekretar Službe Vlade Republike Sloveni-
je za lokalno samoupravo in regionalno politiko Franci Rokavec
poudaril, da je glede na uredbo o NUTS 3 klasifikaciji, ki jo je
sprejela Evropska komisija leta 2003, neprimerno, da bi Slovenija v
tem trenutku odprla pogajanja z Evropsko komisijo tudi na tej ravni,
saj bi tako zmanjšali verodostojnost po argumentiranju za delitev
Slovenije na kohezijski regiji. To vprašanje bo Slovenija odprla ob
predvideni celoviti regionalizaciji države. Za ta področja predlog
zakona predvideva oblikovanje posebnih območnih razvojnih pro-
gramov, za katere bo SVLR pripravila dopolnilo pri obravnavi pred-
loga zakona v državnem zboru, da se bodo ta območja oblikovala
kot funkcionalne regije.

Drugo vprašanje, ki je po sprejemu na Vladi RS bilo posredovano
s strani Regionalne razvojne agencije Gorenjske, pa je dilema,
kako zagotoviti razvojno šibkim območjem v Severozahodni regiji
potrebna sredstva za razvoj, še zlasti po letu 2013. Po navedbah
sekretarja Francija Rokavca pa predlog zakona rešuje to dilemo,
saj predvidevajo določbe 33. člena zakona zagotovilo države, da
bo v vsakoletnem državnem proračunu zagotovila za obseg regio-
nalnih razvojnih vzpodbud najmanj 1,5 bruto denarne pomoči v letih
2007-2013, obseg posebnih ukrepov pa naj ne bi bil manjši od
0,25 bruto denarne pomoči. Ta sredstva, ki so bistveno večja od
sedaj veljavnih v zakonu, bo država lahko namenila za odpravo
specifičnih razvojnih problemov tudi v razviti kohezijski regiji.

Petra Hiršel

ciranja oziroma javno-zasebnega
partnerstva v Sloveniji. Slednjemu
je v predlogu zakona namenjeno
obsežno poglavje. Gre za namen,
da se zagotovijo zakonske osnove
za pritegnitev zasebnega sektorja
v projekte javnega sektorja. Obse-
žen opis procedur v zakonu je po-
treben, ker predlagani postopek na-
domešča postopka po zakonu o
javnih naročilih in zakonu o izvr-
ševanju proračuna. Tega ne more-
jo urejati podzakonski akti.

Kot že navedeno, predlog zako-
na določa obseg regionalnih spod-
bud, ki naj bi v naslednjem pro-
gramskem obdobju dosegale 1,5
odstotka bruto domačega proizvo-
da. Regionalne spodbude so v
predlogu zakona jasno definirane
kot tista sredstva, ki jih državni pro-
račun namenja za sofinanciranje
regionalnih projektov iz izvedbe-
nih načrtov regionalnih razvojnih
programov. Gre torej za projekte,
ki jih tudi v regijah sprejemajo kot
svojo razvojno priložnost.

Predlog zakona določa t.i. poseb-
ne ukrepe regionalne politike, ki
se izvajajo v prednostnih območ-
jih, ki najbolj zaostajajo v razvoju
ali se soočajo z velikimi struktur-
nimi problemi. Namenjajo se tudi
za razvoj regijskih razvojnih instru-
mentov in shem ter za financira-
nje priprave projektov in vzpostav-

Osmega junija 2005 je bila na povabilo ministra dr. Ivana Žagarja na delov-
nem obisku v Sloveniji komisarka Evropske komisije za regionalno politiko,
dr. Danuta Hübner.

Poleg razgovorov s predstavniki
Službe Vlade RS za lokalno samoupra-
vo in regionalno politiko, Službe Vla-
de RS za evropske zadeve in Ministrs-
tva za okolje in prostor, srečanja se je

udeležil minister za okolje in prostor,
Janez Podobnik, se je komisarka ude-
ležila sestanka s predstavniki lokalnih
skupnosti v Halozah ter si ogledala pro-
jekte, sofinancirane s sredstvi EU-Pha-

Vlada Republike Slovenije je na svo-
ji redni seji, 15.06.2005, določila be-
sedilo predloga Zakona o spremem-
bah in dopolnitvah Zakona o finan-
ciranju občin, ki ga je posredovala
Državnemu zboru Republike Slove-
nije s predlogom za obravnavo po
skrajšanem postopku.

Temeljni cilj predlaganih spre-
memb in dopolnitev Zakona o fi-
nanciranju občin je vzpostavitev
zakonskega okvira za učinkovitej-
še zagotavljanje občinskih nalog v
okviru regionalnih razvojnih pro-
gramov, predvsem pa pospešeno
črpanje evropskih sredstev.

Vsebina predloga zakona so
spremembe in dopolnitve določb,
ki urejajo zadolževanje občin, nji-
hovih javnih zavodov in javnih
podjetij ter pravne podlage in po-
stopek ugotovitve upravičenosti
občin do dodatnih sred-
stev sofinanciranja
njihovih investicij iz
državnega proraču-
na. S predlogom za-
kona je določena še
posebna spodbuda za
sofinanciranje investi-
cij občin na področju
regionalnih razvojnih
programov ter struktur-
ne, kohezijske ali predpri-
stopne politike ter spod-
buda za skupno zago-

ljanje decentralizirane razvojne
funkcije države. Obseg posebnih
ukrepov regionalne politike v dr-
žavnem proračunu naj ne bi bil
manjši od 0,25% bruto domačega
proizvoda.

Franci Rokavec
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Komisarka Danuta Hübner na
delovnem obisku v Sloveniji

Predlog Zakona o
spremembah in dopolnitvah
Zakona o financiranju občin

re in strukturnih skladov.
Komisarki so bili predstavljeni tudi

programi čezmejnega sodelovanja s
Hrvaško in problemi, ki jih v izvaja-
nje teh programov prinaša vzpostav-
ljanje novega mejnega režima na zu-
nanji meji EU z Republiko Hrvaško.
Komisarka je, v spremstvu ministra
dr. Ivana Žagarja in državnega sekre-
tarja Francija Rokavca, zunanjo me-
jo EU z Republiko Hrvaško s helikop-
terjem slovenske policije tudi prelete-
la.

Komisarka je za medije pojasnila,
da je Slovenija v enem letu na področ-
ju črpanja sredstev iz različnih skla-
dov dosegla lep uspeh, kar se je lahko
prepričala tudi ob svojem obisku. Pou-
darila pa je, da je glavna naloga pred-
vsem izboljšati absorbcijsko zmoglji-
vost ter olajšati administrativne ovire

pri pridobivanju evropskih sredstev.
Potrebno je poskrbeti za poenostavi-
tev procesa implementacije, kar pa je
vprašanje celotne Evropske unije. ”Mi-
nister dr. Žagar je povedal, da je slo-
venska stran komisarki predstavila sta-
nje in poudaril, da je vlada že pred
nekaj meseci pristopila k reševanju te-
žav v zvezi s črpanjem sredstev iz
strukturnih skladov. V ta namen se tu-
di pripravlja nova zakonodaja na po-
dročju javnih naročil, s čimer se bo
na eni strani zagotovila večja trans-
parentnost, na drugi strani pa bodo
odpravljene določene administrativne
ovire, ki sedaj onemogočajo izvedbo
nekaterih projektov.

V Majšperku so se župani obmej-
nih občin seznanili s problematiko ta-
ko imenovane južne meje, še zlasti pa
so izpostavili nestrinjanje z osnutkom

novega predloga uredbe Evropske ko-
misije, ki naj bi zaostrila pogoje pre-
hodov čez zunanje meje Evropske uni-
je. Župani so komisarki Hübnerjevi

nazorno predstavili težave, ki bi jih
lahko prinesla uredba že omenjene-
ga predloga, in, skupaj z ministrom
za lokalno samoupravo in regional-
no politiko dr. Ivanom Žagarjem,
apelirali, da se vsebina bistveno omi-
li, kar bo lahko velik doprinos te-
mu, da se obmejna območja ne bo-
do še hitreje praznila, ampak bi mo-
ralo biti ravno obratno.

Petra Hiršel

tavljanje nalog občinskih uprav.
S spremembami na področju za-

dolževanja je ministru, pristojnemu
za finance, ostala pristojnost, da da-
je soglasje pri odobritvi kredita ob-
činam. Zakon določa najvišji mož-
ni obseg zadolžitve posamezne ob-
čine, v katerega se štejejo vse obli-
ke dejanske zadolžitve (posojila, lea-
singi, blagovni krediti itd.) in zadol-
žitve njenih javnih zavodov in jav-
nih podjetij. Občina se sme zadol-
ževati le v skupnem znesku, ki ne
preseže 20 % realiziranih prihodkov
v letu pred letom zadolževanja, če
v posameznem letu odplačevanja
skupne obveznosti ne presežejo 5%
predvidenih prihodkov proračuna.
Zakon dopušča dodatno zadolžitev
občine za investicije, ki so sofi-
nancirane iz

sredstev skladov Evropske unije in
za financiranje investicij na področ-
ju osnovnega šolstva in javne infra-
strukture za ravnanje z odpadno vo-
do, če obveznosti zanje v letih od-
plačevanja ne presežejo dodatnih

3% predvidenih pri-
hodkov občine.

S spremem-
bami zakona

so poeno-
s tavljeni
postopki,

ki jih morajo
opraviti občine,

upravičene do dodatnih
sredstev iz državnega proračuna,

za pridobitev teh sredstev.
Odpravljeno je tudi nepotrebno

podvajanje postopkov in vlaganje
investicijskih programov in doku-
mentacije pri pristojnem ministrs-
tvu in še pri ministrstvu, pristoj-
nem za finance. Tako predlagana
določba pomembno prispeva k

zmanjševanju administrativnih ovir.
S predlogom zakona je predvide-

na še posebna spodbuda v obliki do-
datnih sredstev za sofinanciranje in-
vesticij občin na področju regional-
nih razvojnih programov ter struk-
turne, kohezijske ali predpristopne
politike na lokalni ravni, v skupni
letni višini 3% primerne porabe ob-
čin, ki se zagotovijo na posebni pro-
računski postavki državnega prora-
čuna, dodelijo pa na podlagi pogod-
be o sofinanciranju investicije. Pred-
lagana dopolnitev zakona, s katero
se občinam, ki skupaj zagotavljajo
opravljanje nalog občinske uprave,
zagotavlja povračilo polovice stroš-
kov, realiziranih v preteklem letu za
ta namen, spodbuja občine k orga-
nizaciji skupnega opravljanja nalog
občinske uprave in bo pomembno
prispevala k povečanju upravne spo-
sobnosti občin in k racionalizaciji
stroškov nujnih zaposlitev strokov-
nega kadra, ki ga zahtevajo nove

razmere upravljanja na lokalni rav-
ni. Obe vrsti dodatnih sredstev bo-
sta zagotovljeni v proračunu za le-
to 2006.

Predlog Zakona o spremembah in
dopolnitvah Zakona o financiranju
občin torej:
• odpravlja nerazumne omejitve

pri zadolževanju občin;
• zagotavlja dodaten obseg zadol-

ževanja občin pri EU projektih;
• poenostavlja postopke pri vlaga-

nju intervencijskih programov in
njihovo potrjevanje pri pristoj-
nem ministrstvu;

• zagotavlja dodatna sredstva v vi-
šini 3% primerne porabe občin
za pripravo regionalnih projek-
tov in projektov strukturne in
kohezijske politike;

• dodatno spodbuja občine za
skupno opravljanje določenih na-
log.
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21. maja smo se člani Nove gene-
racije SLS odpravili na Primorsko,
natančneje na Kras in v Vipavsko

dolino. Zbrali smo se pri našem čla-
nu izvršilnega odbora Urošu Kavči-
ču v Dornberku, ki nam je takoj raz-
kazal prave zaklade Vipavske doli-
ne: vinsko klet z doma pridelanim

rdečim in belim vinom. Prav radi bi
se zadržali v prijetnem hladu kam-
nite kleti, saj je zunaj pripekalo son-

ce enega redkih majskih toplih dni.
Program je bil dolg. Odpeljali smo

se nekaj kilometrov naprej proti kra-
ju Miren, od tam pa po makadamu
na vzpetino Cerje. Že od daleč smo

Nova Generacija SLS za
pospešeno izgradnjo
spomenika braniteljem
slovenske zemlje na Cerju
Ekskurzija Nove generacije na Primorsko

opazili mogočen stolp, ki zadnjih
nekaj let kraljuje nad Krasom. Stolp
je bil tudi naš cilj. Gre za spomenik
braniteljem slovenske zemlje in slo-
venske državnosti, ki nastaja na po-
budo Društva za negovanje rodo-
ljubnih tradicij TIGR Primorske ter
slovenske veteranske organizacije in
občina Miren - Kostanjevica. Tam
nas je čakal predsednik društva
TIGR Franjo Batagelj iz Nove Go-
rice, pridružil pa se nam je tudi pred-
sednik OO SLS Šempeter-Vrtojba
mag. Milan Turk.

Predsednik nas je popeljal v stolp,
katerega najvišje nadstropje bo raz-
gledna ploščad, s katere vidimo Vi-
pavsko dolino, Gorico z Novo gori-
co, Kras in pa vse tja do Tržaškega
zaliva. Stolp na eni najbolj zahod-
nih točk Slovenije predstavlja sim-
bol slovenskega branjenja narod-
nostnega ozemlja pred »osvajalci z
zahoda« - Italijani. Že vse od sredi-
ne 19. stoletja se namreč črta slo-
venskega narodnostnega ozemlja
nezadržno krči proti vzhodu. Druš-
tvo TIGR bo v stolpu vsako nad-
stropje namenilo enemu obdobju iz
slovenske zgodovine. TIGR je bila
organizacija, ki je v najtežjih trenut-

kih primorskih Sloven-
cev s svojimi akcijami
proti fašističnemu nasi-
lju, že leta pred drugo
svetovno vojno priče-
la svoj plemenit od-
por proti iztrebljanju
Slovencev.

Žal je za dokon-
čanje spomenika
zaenkrat denarja
premalo, zato so v
društvu pričeli z do-
natorsko akcijo.
Vsem, ki bodo da-
rovali več kot
25.000 SIT za do-
končanje stolpa na
Cerju, se bodo zah-

valili z napisom na spominski ploš-
či. V Novi generaciji podpiramo iz-
gradnjo spomenika, ki bo predvsem
simbol slovenske enotnosti, pri nas
lahko dobite tudi obrazce s povabi-
lom k aktivni soudeležbi pri gradnji
in položnico.

Od spomenika smo se odpravili
nazaj k domačiji Kavčič, kjer smo
imeli krajši sestanek, podprli pa
smo se s pravimi domačimi kraški-
mi dobrotami: pršut, sir, olive,…Na-
daljevali smo pot v Vipavsko klet,
kjer smo večer zaključili v pogovo-
ru z našim primorskim poslancem
Josipom Bajcem. Josip Bajc je tudi
eden od pobudnikov ustanovitve
društva TIGR ter prvi prejemnik
zlatega častnega znaka društva
TIGR iz leta 1995. Poslanec Bajc
je nedvomno velik rodoljub ter poz-
navalec zgodovine Primorske in or-
ganizacije TIGR. Ogledali smo si tu-
di ogromne cisterne in preše, kjer
nastaja vino iz grozdja vse Vipav-
ske doline. Zahvaljujemo se občin-
skim odborom Vipave, Ajdovščine,
Nove Gorice in Šempeter-Vrtojba za
podporo pri organizaciji ekskurzi-
je.

Rok Ravnikar, predsednik NG SLS

Lokacija: Dijaški in študentski dom
Portorož ter seveda vsi znani in skriti
kotički, ki jih ponuja slovenska obala
in morje

Program: od četrtka popoldan do
nedelje se bodo zvrstile delavnice s
področja javnega nastopanja, projek-
tnega dela, političnih kampanj in
oglaševanja. Seveda pa ne bo man-
jkalo športnih in prostočasnih aktivnos-
ti ter večernega družabnega življenja.

V petek 29. julija zvečer tudi slo-
vesnost ob 5. obletnici Nove ge-
neracije SLS.

Informacije in prijave do 25. julija
2005 na: nova.generacija@sls.si, 01
241 88 14

Podrobnejše informacije in pro-
gram še sledijo. Prispevek 5000 SIT
po osebi pa vključuje nastanitev,
polni pension in udeležbo na vseh
aktivnostih.

(Celje, 7.-10. julij)

 četrtek, 7. julij 2005
16.00: otvoritev srečanja: slavnostni

govornik: France Cukjati,
predsednik DZ RS

18.00: izlet po Šmarsko-virštanjski
vinski cesti
degustacija štajerskih vin:
Tadeja Vodovnik Plevnik,
specialistka za vinarstvo

20.00: večerja v Planinškovi »zidan
ci« in družabno srečanje

 petek, 8. julij 2005
10.00: Filozofski, antropološki in so

ciološki temelji solidarnosti
prof. dr. Janez Juhant, filozof
prof. dr. Jože Ramovš, antropolog
prof. dr. Zinka Kolarič, sociologinja
14.00: delavnice
16.00: ogled v Antičnega parka rim-

ske nekropole
21.00: Katastrofa ob jezeru Kivu

ogled filma in pogovor
Jože Možina, novinar in avtor filma
Stane Kerin, župnik in karitativni

delavec

      sobota, 9. julij 2005
10.00: Solidarnost v kontekstu

sodobne družbe
mag. Branko Cestnik, teolog
Bojan Wakounig, novinar
prof. dr. Andrej Fištravec, sociolog
14.00: delavnice
16.00: ekskurzija in ogled Žičke

kartuzije
20.30: Hagada, monokomedija

Gregorja Čušina
22.00: zabava

  nedelja, 10. julija 2005
zaključek
 
Več na www.dragamladih.org.

Prijave zbiramo tudi v Novi generaciji
SLS na nova.generacija@sls.si ali 01
241 88 14. Nova generacija v tem
primeru svojim članom krije tudi del
prispevka za udeležbo.

Kam  v juliju?
Program Drage mladih 2005 www.dragamladih.org

Kam v juliju?

Poletni tabor Nove generacije SLS
Portorož, 28. – 31. julij

zveze, klubi, gibanja, podmladek - NG SLS
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Na dobro obiskani seji Izvršilnega in
Nadzornega odbora Slovenske kmeč-
ke zveze pri SLS, ki je potekala 16.
junija 2005, so člani med drugim
obravnavali spremembe zakona o do-
hodnini in aktualno problematiko na
področju dohodnine.

Izseki iz razprave o spremembi in
dopolnitvi zakona o dohodnini:

Ciril Smrkolj predsednik SKZ pri
SLS: »Opozorila naslovljena na biv-
šega finančnega ministra dr. Dušana
Mramorja o škodljivosti zakona o do-
hodnini, ki bo zelo prizadel kmete, ni-
so padla na plodna tla. Morali bi do-
seči moratorij do leta 2007, dokler slo-
venski kmet ne bi dobil 100% vredno-
sti neposrednih plačil, kot jih preje-
ma danes kmet v starih članicah EU.
O plačevanju katastrskega dohodka ni
dvoma, potrebno pa je spremeniti sta-
ri zakon, saj je zelo slabo napisan.«

Dušan Kristančič, član IO SKZ pri
SLS: »Vsi samostojni vinarji, ki tržijo
vino, so zelo obdavčeni in zahteva sa-
mostojnih vinarjev mora biti, da se
problem sproži preko SKZ pri SLS
in vodstva SLS. Ugotavljamo, da vi-
narji svojih interesov ne morejo po-
polnoma uresničevati preko KGZS.«

Srečko Ocvirk, član IO SKZ pri SLS:
»Zakon o dohodnini, čeprav je zelo slab,
velja, vendar ga je potrebno prevetriti.«

Simon Toplak, član IO SKZ pri
SLS: »Stanje vinarjev na Štajerskem
je zelo slabo. Ugotavljam, da se ob-
nove vinogradov ne izvajajo v zadost-
ni meri. Predlagam, da SKZ pri SLS
zahteva od poslancev SLS, da se aktiv-
no vključijo v pripravo sprememb za-
kona o dohodnini.«

Roman Žveglič, podpredsednik Sin-
dikata kmetov Slovenije: »Zakon o do-
hodnini je neživljenjski za kmete in
ga je potrebno spremeniti. Sindikat
kmetov Slovenije je poslal v Bruselj
vprašanje o skladnosti zaračunavanja
akontacije dohodnine pri odločbah,
ki jih prejmejo kmetje. A odgovora še
nismo prejeli.«

Branko Tomažič, član IO SKZ pri
SLS: »Ugotavljam, da se tudi sedanji
minister za finance dr. Andrej Bajuk
ne zavzema za kmetijstvo in da mora
SLS zavzeti trdno stališče pri usklaje-
vanju sprememb zakona o dohodnini.«

Franc Horvat, član IO SKZ pri SLS:
»Potrebno bi bilo ustanoviti strokovno
skupino, ki bi spremljala zakonodajo
v času nastajanja in ne šele takrat, ko
je zakon že sprejet. Ugotavljam, da
ima SLS veliko sposobnih ljudi, ki jih
je potrebno animirati.«

Igor Hrovatič, član Sveta KGZS: »V
tem trenutku so se stvari zelo nakopiči-
le. Kmetje so sedaj v težkem položaju.

Sprejeti sklepi:

SKLEP 1:
Slovenska kmečka zveza pri SLS
bo pripravila stališče glede zakona
o dohodnini in ga posredovala pre-
ko izjav za javnost.

SKLEP 2:
SKZ pri SLS zahteva, da se davč-
ne obveznosti kmetov ne smejo po-
večati, hkrati pa se mora korenito
spremeniti veljavni zakon o dohod-
nini.

SKLEP 3:
SKZ pri SLS ustanavlja skupino,
ki jo sestavljajo Ciril Smrkolj, Bran-
ko Tomažič, Igor Hrovatič, Dušan
Kristančič, Cveto Zupančič in Ro-
man Žveglič z namenom predstavi-
ti poslanski skupini SLS problem
dohodnine za kmete.

ČETRTKOVE DEBATE

“Evropa”
23.6.2005

Na sedežu Slovenske ljudske
stranke je 23. junija potekalo pr-
vo srečanje debatnega kluba, na
katerem so udeleženci razpravlja-
li o Evropski uniji. Udeleženci so
poudarili, da je Evropska unija
projekt, na katerem sloni mir v
Evropi, zato je eksperimentiranje
nedopustno in nevarno. Sloveni-
ja kot članica je življenjsko zain-
teresirana, da se Evropska unija
razvija v smeri mnogokulturne
in mnogo nacionalne unije držav.
Vendarle pa mora zavzeti na sve-
tovnem političnem zemljevidu
vidnejši položaj kot doslej, ko za-

radi večtirnosti zunanjih politik
do tega še ni prišlo. Udeleženci
so podprli razvoj skupne evrop-
ske zunanje politike in vojske.
Udeleženci debatnega kluba so
se tudi strinjali, da moramo Slo-
venci v Evropski uniji poleg te-
ga, da si prizadevamo iz nje pri-
dobiti čimveč koristi, konstruk-
tivno prispevati tudi k njenemu
razvoju. Evropska unija mora
ohraniti koncept skupne kmetij-
ske politike, saj je to edini način
ohranjanja kmetijstva in podeže-
lja v konkurenci s poceni kmetij-
skimi izdelki iz drugih držav.
Ohranjanje kmetijstva in izbolj-
ševanje pogojev za njegov raz-
voj je za Slovenijo strateškega po-
mena.

V razpravi se je poudarilo tudi
dejstvo, da se prebivalstvo Evro-
pe stara, gospodarska rast je kl-
jub vsem lepim besedam nizka,
Evropa pa na veliko seli svoje in-
vesticije in proizvodne kapacite-
te v vzhodne države, s tem pa ne-
posredno sproža skokovit napre-
dek tamkajšnjega gospodarstva.
Postavilo se je vprašanje ali je to
začaran krog ali priložnost za nov
evropski razcvet.

r.r.

Potrebujejo nekoga, ki jih bo branil!«
Stališče Slovenske kmečke zveze pri

SLS do ostrih napadov na Slovensko
ljudsko stranko in njene člane pove-
zanih z arhivsko dokumentacijo na
kmetijskem ministrstvu: SKZ pri SLS
podpira preglednost dokumentacije in
meni, da je potrebno arhive urediti.

Stališče Slovenske kmečke zveze pri
SLS glede dela Sklada kmetijskih zem-
ljišč in gozdov: SKZ pri SLS pričaku-
je uradno poročilo nadzornega odbo-
ra Sklada kmetijskih zemljišč in goz-
dov. SKZ pri SLS meni, da je potreb-
no o stvareh korektno poročati, tako,
da se gleda na vse prejemnike subven-
cij, torej, da se ne izpostavlja samo
kmetov kot prejemnikov subvencij, tem-
več tudi vsa podjetja.

dg

Iz seje SKZ pri SLS

SKZ pri SLS za zmanjšanje davčnih
obremenitev in za korenito spremembo
dohodninske zakonodaje

zveze, klubi, gibanja, podmladek - NG SLS
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Slovenska narodna zveza pri SLS
predstavila angleško izdajo zbornika
»Slovensko - hrvaška meja v Istri«
Ljubljana, 24. junij 2005 – »Izredno pomembno je boljše informiranje tuje
strokovne in politične javnosti, prav zato je Slovenska narodna zveza pri
Slovenski ljudski stranki v slovenščini že zbrane strokovne prispevke, ki
dokazujejo utemeljenost slovenskega vztrajanja na celovitosti Piranskega
zaliva, teritorialno prostem dostopu na odprto morje, pri slovenskih zaselkih
južno od Dragonje in ozemlju na slovenski strani Mure pri Hotizi, natisnila tudi
v angleški izdaji.« S temi besedami je Marjan Podobnik, predsednik SNZ pri
SLS, sinoči na predstavitvi angleške izdaje zbornika »Slovenko-hrvaška meja v
Istri« pojasnil razloge za prevod dopolnjenega zbornika, ki je v slovenščini
sicer izšel lansko poletje. Zborniki bodo z ustreznim spremnim pismom
posredovani tudi vsem diplomatskim predstavnikom tujih držav v Sloveniji oz.
diplomatom, ki so zadolženi za Republiko Slovenijo na predstavništvih v drugih
državah.

Prispevki v zborniku so delo sk-
upine priznanih avtorjev, ki se že vrs-
to let ukvarjajo z vprašanjem meje v
Istri. V njih analizirajo sedanje stanje
in opozarjajo na nepopravljivo škodo,
ki jo povzročajo za prihodnost slov-
enskega naroda in države nosilci poli-
tičnih odločitev. Ti že vse od prve
svetovne vojne dalje lahkomiselno in
neodgovorno, predvsem pa nedržavo-
tvorno prepuščajo zdaj večje zdaj
manjše dele slovenskega narodnega

SFRJ. Samo Pahor postavlja hipote-
zo, da je bila prva močnejša naselitev
predhodnikov današjih Slovencev ob
zgornjem toku reke Mirne na področ-
ju Novegagrada. Leon Marin podrob-
neje obravnava vprašanje kako je
začasni dogovor o vojaškooperativni
razmejitvi med drugo svetovno vojno
leta 1944 določal poznejšo upravno
razdelitev med republikama Sloveni-
jo in Hrvaško. Pavel Zupančič obrav-
nava dogajanje po osamosvojitvi leta
1991, ko bi Slovenija morala v večji
meri upoštevati zgodovinska dejstva
pri urejanju vprašanj z južno sosedo.
Sledi še kronologija najpomembnejših
dogodkov od leta 1947 po podpisu
pariške mirovne pogodbe pa do leta
2004, ko so bila podana nova izhodiš-
ča za poganja o meji in drugih odprtih
vprašanjih s Hrvaško.

Vprašanje slovensko-hrvaške meje,

ozemlja s prebivalci in vsem njihovim
premoženjem tujim državam. Prispe-
vek mag. Mitje Deisingerja daje novo
strategijo meje s Hrvaško, to pa je vz-
postavitev stanja z dne 25. 6. 1991,
kakšno je bilo ob osamosvojitvi. Pri-
spevek dr. Duše Krnel-Umek podaja
pregled razvoja narodnostnih ter up-
ravnih mej na tem v Istri v zgodovini,
saj je bila narodnostna meja še sredi
19. stoletja na Mirni, Slovenci pa so
Istro naseljevali tudi južneje. Ana
Kalc Hafner obravnava nasledstvo
mednarodnih pogodb po drugi svetov-
ni vojni, ki jih je ratificirala bivša

zlasti pa meje v Istri, se je po osamos-
vojitvi leta 1991 ponovno odprlo. Širši
krog strokovnjakov pa se je v to raz-
pravo vključil šele pri organizaciji
okrogle mize z naslovom Vprašanje
oblikovanja slovenskega etničnega in
državnega prostora s posebnim pou-
darkom na slovensko hrvaški meji v
Istri leta 1998 pod pokroviteljstvom
takratnega ministra za znanost in te-
hnologijo iz vrst SLS dr. Lojzeta
Marinčka. Od tedaj je izšlo na temo
meje več razprav in publikacij, kar pa
še ni pripomoglo k modrejšim poli-
tičnim odločitvam, ki bi temeljile na
strokovnih in znanstvenih ugotovitvah
o poteku meje in na volji prebivalcev,
da ostanejo na ozemlju Republike Slo-
venije.

Javna tribuna Slovenske narodne
zveze pri SLS o prihodnosti
Slovencev v Italiji in Avstriji

Ljubljana, 9. junij 2005 - Sinoči je
bila v Dekanih pri Kopru v organi-
zaciji Slovenske narodne zveze pri
SLS okrogla miza na temo »Prihod-
nost Slovencev v Italiji in Avstriji«.
Številnim udeležencem je uvodoma
spregovoril prof. Jože Wakounig,
predsednik Narodnega sveta ko-
roških Slovencev, ki je izpostavil po-
men odločne narodno zavedne drže
Slovencev tako v zamejstvu kot v ma-
tični domovini. Na primeru dvoje-
zičnih napisov je predstavil us-
pešnost civilne nepokorščine zaradi
nespoštovanja zakonov s strani av-

strijske države. Izrazil je tudi pričako-
vanje odločne in nedvoumne podpo-
re matične domovine pri zaščiti Slo-
vencev na Koroškem in v zamejstvu
nasploh.

Sergij Pahor, predsednik Sveta slo-
venskih organizacij v Italiji, je pred-
stavil dolgoletna prizadevanja Sloven-
cev za sprejetje in izvajanje zaščitne-
ga zakona. Zbrane je pozval naj pri
obiskih na Tržaškem, Goriškem in
drugod v zamejstvu uporabljajo slo-
venščino, saj jo razume večina tam-
kajšnjega prebivalstva in naj poleg tr-
govin obiščejo tudi katero od kultur-

zveze, klubi, gibanja, podmladek - SNZ pri SLS

Dr. Nuša Krnel Umek, ena od avtoric zbornika

Marjan Podobnik z veleposlaniki in konzuli

Udeleženci
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Slovenska narodna zveza pri
SLS napoveduje referendum o
vstopu Hrvaške v EU

Ljubljana, 8. junij 2005 - Slo-
venska narodna zveza pri Slo-
venski ljudski stranki (SNZ pri
SLS) je na današnji seji uprav-
nega odbora v Dekanih pri Ko-
pru obravnavala razloge in
možne posledice skupne seje
vlad Republike Slovenije in Re-
publike Hrvaške, ki bo v petek,
10. junija 2005, na Brionih na
Hrvaškem. V zvezi s tem je spre-
jela naslednje sklepe in stališča:
1. SNZ pri SLS izraža veliko zaskrb-

ljenost zaradi načina priprave doku-
mentov za skupno sejo vlad RS in
RH in se sprašuje, kje so razlogi, da
se v tajnosti pripravlja izjava o izogi-
banju incidentom. SNZ pri SLS za
ravnanje, ki spominja na izredne raz-
mere, ne vidi nobene potrebe.

2. SNZ pri SLS vztraja, da je v pri-
meru podpisa kakršnegakoli doku-
menta o izogibanju incidentom v
njem nedvoumno navedeno, da je
Piranski zaliv slovenski in da ima
Slovenija zagotovljen prost terito-
rialni dostop na odprto morje.
SNZ pri SLS ne pristaja na kakr-
šnokoli krčenje slovenskega ozem-
lja vzdolž celotne slovensko - hr-
vaške meje, čemur smo na več de-
lih priča z enostranskimi dejanji hr-
vaških oblasti.

3. SNZ pri SLS odločno zavrača pod-
pis dokumenta o izogibanju inciden-

tom brez zgoraj omenjenih pogojev
(celovitost Piranskega zaliva, prost
dostop na odprto morje, zaščita slo-
venskega ozemlja vzdolž celotne me-
je), saj bi to pomenilo legalizacijo se-
danjega stanja, ki ga je po principu
politike izvršenih dejstev tako na
morju kot na več delih mejnega ob-
močja na kopnem uveljavila Hrvaš-
ka na škodo Slovenije.

4. SNZ pri SLS podpira Vlado RS,
vladno koalicijo in koalicijsko
pogodbo. Zavzeta stališča SNZ pri
SLS v celoti izhajajo iz koalicijske
pogodbe. V primeru, da bo Hrvaš-
ka nadaljevala z ozemeljskimi tež-
njami na škodo Slovenije, bo SNZ
pri SLS zbrala podpise za referen-
dum, na katerem se bo slovenske
državljane vprašalo, ali naj pod ta-
kimi pogoji Slovenija omogoči vs-
top Hrvaške v EU.

Marjan Podobnik
Predsednik SNZ pri SLS

nih ustanov ali dogodkov, ki so pove-
zani s Slovenci v Italiji.

O svojih dolgoletnih izkušnjah med
koroškimi Slovenci je nato spregovo-
ril predsednik Društva slovensko av-
strijskega prijateljstva Jožef Jeraj, s
spodbudnimi mislimi pa je zbrane
pozdravil tudi predsednik Slovenske
ljudske stranke Janez Podobnik.

Ob zaključku se je moderator po-
govora, predsednik SNZ pri SLS,

Marjan Podobnik zahvalil gostom iz
Italije in Avstrije ter jim izrazil spošto-
vanje in nadaljnjo podporo zaradi nji-
hove dosledne in vztrajne narodno za-
vedne drže, pogosto tudi v neprijaz-
nem okolju. S tem so po njegovem mne-
nju pravi zgled Slovencem v matični do-
movini, še posebno tistim na odgovor-
nih političnih in javnih funkcijah.

Marjan Podobnik
Predsednik SNZ pri SLS

zveze, klubi, gibanja, podmladek - SNZ pri SLS

Slovenska narodna zveza pri SLS
v sodelovanju s

Slovensko kmečko zvezo pri SLS

vabita na posvet
na temo

KAM PLOVETA SLOVENSKO KMETIJSTVO IN
PODEŽELJE S SEDANJO DAVČNO ZAKONODAJO?

Uvodna razmišljanja:
- Prof. dr. Franc ZAGOŽEN, pobudnik ustanovitve

Slovenske kmečke zveze;
- Mag. Franci BUT, bivši predsednik SLS in bivši

kmetijski minister ter glavni pogajalec Slovenije na pod-
ročju kmetijstva ob vstopu Slovenije v EU;

- Štefan DOMEJ,  kmet in svetnik v Kmetijsko-gozdar-
ski zbornici Avstrijske koroške;

- Ciril SMRKOLJ, bivši kmetijski minister, predsednik
Slovenske kmečke zveze pri SLS;

- Roman ŽVEGLIČ, podpredsednik Sindikata kmetov
Slovenije;

- Franc VODOPIVEC, vinogradnik iz Dornberka;
- Dušan PINTAR, ustanovni član SKZ in predsednik

občinskega odbora SLS Gorenja vas – Poljane.

Posvet bo potekal  v petek 15. julija 2005
ob 19.00 v okrepčevalnici Blegoš v

Zadružnem domu v Hotavljah.

Vljudno vabljeni!

Marjan Podobnik,
Predsednik Slovenske narodne zveze pri SLS

Vljudno vas prosimo, da do četrtka, 14. julija 2005, do 12. ure,
sporočite tajništvu Slovenske ljudske stranke, ali se boste udeležili
posveta.
Veselilo bi nas, da na posvet povabite tudi vse zainteresirane.
 Telefon: 01/ 241 88 00

01/ 241 88 20
Telefaks: 01/ 251 17 41
Elektronski naslov: tajnistvo@sls.si

Udeleženci
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Okrogla miza Slovenske narodne zveze pri SLS

Slovenščina danes in nikdar več?

Predlogi SŽZ pri SLS za aktivnosti
stranke na področju družinske politike

Ljubljana, 8. junij 2005 – Sinoči je
v prostorih Svetovnega slovenskega
kongresa potekala okrogla miza z na-
slovom »SLOVENŠČINA DANES
IN NIKDAR VEČ«, ki jo je priredila
Slovenska narodna zveza pri Mest-
nem odboru SLS Ljubljana. Uvodo-
ma so dr. Jože Dular in dr. Damjan
Prelovšek z Ministrstva za kulturo ter

moderator Andrej Rant predstavili za-
skrbljujoče stanje uporabe slovenske-
ga jezika, saj ga celo v Sloveniji vse
bolj nadomeščajo tuji jeziki, najpogo-
steje angleščina.

Dr. Dular je ob tem izpostavil, da
je po drugi strani slovenščina še po-
sebej v zadnjem obdobju deležna iz-
jemnih novih priložnosti z možnost-

jo enakovredne uporabe celo v evrop-
skem parlamentu. Dr. Prelovšek je
poudaril glavno vlogo slovenščine pri
ohranjanju slovenske kulture, sloven-
ske istovetnosti in s tem Slovencev kot
naroda. Andrej Rant je omenil, da bo
SNZ pri SLS vztrajno opozarjala na
nujnost boljšega odnosa do slovenske-
ga jezika na vseh ravneh, od izobra-
ževalnega sistema do gospodarstva in
uporabe pri mednarodnih aktivnostih.

Udeleženci omizja so ob koncu izra-
zili podporo pozivu slovenski vladi in
slovenskemu parlamentu, da v skladu
s svojimi pristojnostmi in dolžnostmi
poskrbita za izboljšanje stanja jezika.
SNZ pri SLS poziva Ministrstvo za
kulturo, da dosledno izvaja Zakon o
javni rabi slovenskega jezika, Ministrs-
tvo za znanost in tehnologijo ter slo-
venske univerze pa, da poskrbijo za
pravilno uporabo slovenščine pri stro-
kovnih in znanstvenih objavah.

Slovenska narodna zveza pri SLS

Nujne so spremembe v šolstvu
Gospa Metka Zevnik, je na krat-

ko seznanila prisotne, zakaj so bile
nujne spremembe Zakona o osnov-
ni šoli. Brez te spremembe nasled-
nje leto ne bi bilo mogoče izvesti pra-

vočasno vseh preizkusov in vpisov
otrok v srednjo šolo.

Ostale spremembe, ki so nujne pa
terjajo več časa in priprav ter razprav.
Predvsem so predvidene spremem-
be, ki jih je tudi SLS v predvolilnem

času dala v svoj program in smo jih
zagovarjali v koalicijskih razgovorih.
Nove spremembe, ki se pripravljajo,
se bodo nanašale na eksterno prever-
janje, na sistem potrjevanja učbeni-
kov, za razbremenitev šolske torbice
in za administrativno razbremenitev
učiteljev, ki morajo npr. pisati nepo-
trebna obsežna poročila.

Pri področju vzgoje in varstva se
razmišlja, da bi subvencije za vars-
tvo otrok postale pravica otroka in
ne več staršev.

V razpravi, v kateri so sodelovali
vsi prisotni, ki so pozitivno ocenili
predvidene spremembe, se je raz-
pravljalo tudi o predlogu, da bi v pri-
hodnje drugače uredili otroško vars-
tvo v smislu brezplačnih vrtcev in pa
pravice staršev, da izberejo tudi dru-
gačno varstvo in so prav tako upra-
vičeni do sredstev za varstvo otrok.
Sprejeta sta bila tudi dva sklepa:

S k l e p - pozivamo vodstvo stran-
ke, da v koaliciji sproži razpravo o
potrebnih spremembah v osnovnem
šolstvu in otroškem varstvu

S k l e p -  pozivamo Odbor stranke
za izobraževanje, da se sestane in obrav-
nava potrebne spremembe zakonodaje
na področju šolstva in varstva otrok.

Ukrepi za boljšo rodnost
Gospod Tivadar je seznanil prisot-

ne s predvidenimi spremembami za-
konodaje in z usmeritvami ministrs-
tva glede družinske politike. Opozo-
ril je, da je že dalj časa pripravljen
Družinski zakonik, ki bi urejal to ce-
lotno področje. Podzakonski akti bi
določali izvedbo konkretnih postop-
kov kot npr. za posvojitve ali rejniš-
tvo otrok. Razmišlja se o možnosti,
da bi tudi cerkvena poroka veljala kot
zakonsko sklenjena, torej bi bila do-
volj “samo ena” poroka v cerkvi, če
se za to odločita zakonca. Področje
nasilja v družini naj bi se urejalo v
posebne zakonu. Potrebno je čim
prej ukrepati za povečanje rodnosti
(o tem govorijo številni strokovnja-
ki, kot npr. dr. Malačič), ker je tre-
nutno stanje kritično, saj se vsako le-
to rodi v Sloveniji 300 otrok manj.

Stranka mora izdelati svoje stališ-
če glede možnosti umetne oploditve.
V razpravi v kateri so sodelovale:
Mag. Marjeta Tratnik Volasko, Mar-
jeta Peterlin, Gabrijela Biserka Šer-
tel, Nada Skuk, je bilo poudarjeno,
da naj se Slovenija zgleduje po
Evropskih državah, ki imajo podob-
ne probleme in pozitivne rezultate
ukrepov kot npr. Francija, ki je us-
pela ustaviti padanje rodnosti.

Potrebni so hitri in celoviti ukrepi
na vseh področjih, da se ustavi za-
skrbljujoče stanje. V naši družbi mo-
ramo celovito spremeniti odnos do

zahteva, da javna občila dosledno uve-
dejo nadzor nad čistostjo besedil in
pravilno rabo slovenščine. SNZ pro-
si Društvo slovenskih novinarjev, naj
od svojih članov zahteva, da ne siro-
mašijo slovenskega jezika. SNZ pozi-
va tudi Slovensko akademijo znano-
sti in umetnosti, da ukrepa po svojih
močeh, ter Društvo slovenskih pisa-
teljev in slovenske založbe, da zago-
tovijo pravilno uporabo slovenščine
pri pisanju in izdajanju slovenskih
knjig.

Andrej RANT
Predsednik Slovenske narodne zveze

pri MO SLS Ljubljana

Upravni odbor SŽZ pri SLS je na razširjeni seji 17. maja 2005 na sedežu
stranke v Ljubljani obravnaval spremembe socialne, zdravstvene in šolske
zakonodaje. Gosta na seji sta bila gospod Jožef Tivadar iz Ministrstva za
delo, družino in socialne zadeve ter gospa Metka Zevnik iz Ministrstva za
šolstvo in šport. Sejo je vodila predsednica SŽZ pri SLS ga. Nada Skuk.

zveze, klubi, gibanja, podmladek

Dr. Damjan Prelovšek, Andrej Rant in
prof. dr. Janez Dular

Veliko zanimanje za obravnavano problematiko
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družine. Predvsem mladim moramo
dati občutek in prikazati družino kot
vrednoto ter kot ekonomsko celoto
v družbi, ki se obrestuje tako, da
družba staršem prizna in podpira
njihovo skrb za vzgojo otrok. Ukre-
pi naj obsegajo vzpodbudo mladim
in ustvarjanje pozitivne podobe dru-
žine v javnosti, reševanje stanovanj-
ske problematike mladih- “prvo sta-
novanje”, priznavanje stroškov za
vzgojo in skrb ter za izobraževanje
otrok, priznavanje pokojninske do-
be staršem kot že v sedanjem zako-
nu in podobno. Razpravljali so tudi
o obliki otroških dodatkov oz. sub-
vencij staršem, ki naj ne bi bili ele-
ment socialne politike temveč kot
ukrep družinske politike.

Zato je potrebno, da je družinska po-
litika povezana in izvajana v vladi me-
dresorsko, ker ukrepanje zahteva so-
delovanje večine ministrstev vlade. V
razpravi je bil dan tudi predlog, da mo-
ra nova vlada čim prej pripraviti na-
cionalni program družinske politike.

Razpravljali so tudi o predvidenih
spremembah zakona o zdravju in
zdravstvenem varstvu.

Sprejeti so bili naslednji zaključ-
ki in sklepi:
- SLS naj pozove vlado k hitrim po-

zitivnim ukrepom za družino in
pripravi nacionalnega programa za
družinsko in demografsko politiko,

- nujna je zaščita staršev v delov-
nem procesu,

- pri oblikovanju nove davčne in
pokojninske zakonodaje je po-
trebno upoštevati, da je skrb star-
šev za družino tudi prispevek in
investicija staršev v družbeno
dobro in prihodnost,

- pri spremembah zakona o zdrav-
ju se ne smejo kratiti pravice star-
šev, predvsem mater in otrok.

Letna konferenca SŽZ na taboru SLS
Glede na to, da bo redni kongres

SŽZ naslednje leto, je bolj smisel-
no, da za nadomestne volitve in
obravnavo programskih točk SŽZ
izvede v skladu s svojim statutom
letno konferenco.

Predlaganih je nekaj tem, ki so do-
volj pereče in zanimive za javnost in
ki naj bi se javno obravnavale v obli-
ki delavnic ali okroglih miz v času
pred in po Taboru SLS. Dokončne
naslove in izbor tem se uskladi z dru-
gimi zvezami in vodstvom stranke.

Sprejeti so bili sklepi:
- SŽZ predlaga stranki, da v okvi-

ru Tabora septembra v Mozirju
poteka tudi letna konferenca SŽZ,

- SŽZ predlaga, da v sodelovanju
z ostalimi zvezami SŽZ soorgani-
zira nekaj delavnic ali okroglih
miz na predlagane aktualne teme.

SŽZ za več kandidatk na listah za
lokalne volitve

V zvezi s predlogom sprememb za-
kona o lokalnih volitvah so prisotni

Dne 20.06. 2005 je na turi-
stični kmetiji Jakljevič pri
Metliki Zelena zveza pri SLS
organizirala okroglo mizo z
naslovom: Voda – strateška
dobrina sedanjosti in prihod-
nosti.

Gost okrogle mize je bil
prof. dr. Franci Steiman.
Kljub aktualnosti proble-
matike, je okroglo mizo
zaznamovalo zelo majhno
število udeležencev. To do-
datno dokazuje skromni
družbeni interes za okolje-
varstveno problematiko.

Vendar v Sloveniji dokumenti ekonomskega raz-
voja in varstva okolja vode opredeljujejo kot stra-
teško bogastvo, ki ga je treba varovati in z njim
gospodarno ravnati. Gospodarjenje z vodami je ena
izmed prioritet slovenskega razvoja, opredeljena v
Nacionalnem programu varstva okolja in celo v
Strategiji gospodarskega razvoja Slovenije do leta
2006. V zadnjih letih je bil izdelan tudi program
ukrepov za zmanjšanje emisij, sanacijo starih bre-
men in preprečevanje neustreznih posegov v vod-
no okolje.

podprli predlog pristojnega mini-
strstva, da se za lokalne volitve vne-
sejo v zakon t.i. “kvote” za ženske
kandidatke. Pri tem SŽZ podpira
predlog Koalicije za enake možno-
sti “Odločajmo skupaj”, ki je pred-
lagala vladi 40% zastopanost ene-
ga od spolov na kandidatnih listah
in izmenično postavljanje kandida-
tov in kandidatk na kandidatne
liste, tudi na prvih mestih list.

Sklepi: predstavnica SŽZ na se-
ji IO SLS, ga. Marjeta Peterlin, za-
govarja 40% zastopanost žensk na
kandidatnih listah in izmenični
vrstni red kandidatk in kandidatov
tudi na prvih mestih list
- SŽZ poziva stranko, da prične

v pripravah na lokalne volitve iz-
vajati na kongresu sprejeti Ak-
cijski načrt za uveljavitev enakih
možnosti žensk in moških pri
kandidiranju,

- predstavnice SŽZ na lokalnem
nivoju pomagajo kandidatkam
pri evidentiranju kandidatk,

- članice UO pomagajo na lokal-
nem nivoju oživiti delo SŽZ in
pridobivati nove članice.

Mednarodna aktivnost SŽZ
Predsednica je seznanila prisot-

ne, da je bila na povabilo Franco-
ske sekcije EUW poročevalka in
gostja na razpravi na temo: “Ustav-
na pogodba in položaj žensk v no-
vih članicah EU” v Parizu v Fran-

V O D A
– strateška dobrina
sedanjosti in
prihodnosti

V O D A
– strateška dobrina
sedanjosti in
prihodnosti

Obstajajo torej vse možnosti, da
vodno bogastvo postane ena od raz-
poznavnih lastnosti Slovenije, kot
razvojna posebnost države.

Na okrogli mizi je bila tudi dana
pobuda, da bi se turistični slogan,
ki bi propagiral Slovenijo glasil:
»Slovenija, dežela čiste vode!«

Vendar bo voda kot priložnost, z
nadaljevanjem sedanje prakse, lah-
ko hitro izgubljena. Najdragocenej-
ši naravni vir je ogrožen tako glede
kakovosti kot količine. Današnja
poraba je namreč skrajno potratna.

Po izčrpni, strokovni in zanimivi
predstavitvi s strani prof. dr. Fran-
ci Steimana o upravljanju, razpola-
ganju in načrtovanju voda za raz-
voj, je tekla beseda o nujnosti za-
gotavljanja državnih rezerv vode.
Ravno tako kot jih država zagotav-
lja za osnovne prehranske in ener-
getske surovine.

Potrebno je vzpostavljati diferen-
cirano ceno vode, glede na potre-
be in porabo.

Rešitev je mogoče doseči le s so-
naravnim gospodarjenjem, ki bo za-
gotavljal ohranitev čiste vode za pri-
hodnje generacije.

prof. dr. Marjan Vezjak
predsednik Zelene zveze pri SLS

Metlika

coskem Senatu.
V avgustu 2005 bo v Bernu v Švi-

ci potekal kongres in volitve v orga-
ne EVROPSKE UNIJE ŽENSK
(EUW), katere članica je SŽZ. Po-
tekale bodo tudi delavnice in zase-
danje vseh odborov EUW.

V oktobru 2005 bo na Dunaju za-
sedanje Zveze žensk evropskih ljud-
skih strank (EPPW), kjer se bodo
obravnavale tudi razne programske
resolucije.

S k l e p: zasedanja EUW v Bernu
se avgusta udeležita predsednica
SŽZ ga. Nada Skuk in podpredsed-
nica ga. Mira Rotman.

zveze, klubi, gibanja, podmladek
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Poročilo s 13. seje UO ZU pri SLS

Občni zbor ZU pri SLS naj
poteka v času Tabora SLS
- narediti nujne določene spremem-

be v statutu glede zvez in gibanj, da
bodo le ti imeli več pristojnosti pri
odločanju.

Poudarjeno je bilo ponovno, da naj
vodstvo stranke na naša vprašanja od-
govarja in upošteva naše predloge in
nasvete.

Vodja oddelka za pokojninsko in in-
validsko zavarovanje na Ministrstvu za
delo družino in socialne zadeve g. Ro-
man Pečkaj in svetovalka II ga. Jelena
Hočevar sta nam pojasnila Predlog Za-
kona o spremembah in dopolnitvah za-
kona o pokojninskem in invalidskem
zavarovanju in odgovarjala na vpraša-
nja prisotnih.

V Izoli se nam je pridružila podpred-
sednica SLS ga. Nada Skuk, kasneje
na zaključku vožnje po Slovenskem pri-
morju v Portorožu, pa še g. Marjan Po-
dobnik. Pojasnjevala sta o tem zakaj
spet blatijo stranko v medijih in pove-
dala, da jo po krivici obsojajo. G. Mar-
jan Podobnik pa je prisotne seznanil
o srečanju hrvaške in slovenske vlade
na Brionih v petek dne, 10. 6. 2005.

Ga. Nada Skuk, podpredsednica
SLS je povedala, da je potrebno spre-
meniti statut stranke, v katerem bodo
imele zveze in gibanja več pristojnosti
in več možnosti o odločanju in ne, da
se bodo spomnili na zveze in gibanja
samo takrat, ko nas bodo potrebovali
za delo, to je ob času volitev, kongre-
sov, taborov, ampak, da bomo enako-
pravni, da bomo voljeni in tudi odlo-
čali, kajti glas zvez in gibanj pri SLS
mora priti v stranki do veljave, da tak-
šno neupoštevanje na lastni koži ob-
čuti, kot predsednica ŽZ pri SLS, da
se dela in predlogov zvez in gibanj ne
upošteva in ni obojestranske komuni-
kacije.

Glede medijev pa je dejala, da je z
njimi izredno težko, ker prikrojujejo
besedila po svoje in objavljajo samo
to, kar njim odgovarja. Sprejet je bil
naslednji

SKLEP:
Predsedniki zvez naj se dobijo
na skupnem sestanku, kjer naj
bi se dogovorili o uskladitvi in
spremembi statuta in o oprede-
litvi nalog zvez in gibanj in si
tudi zagotoviti del proračun-
skih sredstev za njihovo nor-
malno delovanje.

Pod to točko je tekla razprava o no-
vih kandidatih za vodstvo ZU pri SLS.
Posredovano je bilo tudi nekaj imen
za novo vodstvo z upoštevanjem zasto-
panosti cele Slovenije. Prisotni tudi
podpirajo dosedanjega predsednika
Bogdana Bradača, da ostane predsed-
nik še naprej, kjer je med upokojenci
cenjen in spoštovan ter sposoben za
to odgovorno funkcijo. Prisotni so tu-
di predlagali naj se UO razširi iz 7 čla-
nov na najmanj 11 članov in naj bo
občni zbor ZU v času Tabora stranke,
11. sep. 2005, v Mozirskem gaju. Spre-
jeti so bili naslednji

SKLEPI:
1. Občni zbor ZU pri SLS naj

poteka v času Tabora SLS,
to je 11. sep. 2005 v Mozirju.

2. UO ZU pri SLS naj se pove-
ča iz 7 članov na najmanj 11
članov.

3. Predloge kandidatov poslati
do 1. julija 2005 s podpisa-
nimi soglasji o sprejetju
kandidature.

Ob 15.00 uri se nam je pridružil še
predsednik SLS g. Janez Podobnik in

V Portorožu je dne, 8. junija 2005, po-
tekala 13. razširjena seja Upravnega od-
bora Zveze upokojencev pri SLS na pri-
jazno povabilo predsednika OO Piran g.
Alda Babiča, na največji ladji v Sloven-
skem Primorju, ladji Burja. Popeljali
smo se ob Slovenski obali si ogledali
skolčišče – gojišče školjk, zaradi kate-
rih so največkrat spori med Hrvaško in
Slovenijo. Izvedeli smo, da ima SLS v
občini Piran enega svetnika, da v tem
okolju SLS ni tako močna, kot bi si že-
leli, a da se premika na bolje.

G. Joško Joras, podpredsednik NZ
pri SLS nas je seznanil o težavah Slo-
vencev, ki žive ob hrvaški meji, tisti
obmejni prebivalci, ki so vedno bili Slo-
venci in želijo še naprej živeti v svoji
državi Sloveniji. Pove, da je v letu 2001
Janez Drnovšek, takrat kot predsednik
vlade, podpisal odredbo o Krajinskem
parku Sečoveljske soline, v kateri je bi-
lo določeno območje, ki pripada Slo-
veniji in je zavzemalo tudi levo stran
Dragonje. V sporazumu Račan - Dr-
novšek pa je zapisano drugače, kar je
v nasprotju s 4. členom Ustave RS, ki
piše »Slovenija je enotna in nedeljiva
država«.

Predsedniki OO ZU so podali poro-
čila o delovanju OO. Iz njihovih poro-
čil je bilo skupno vsem:
- da je naša stranka premalo vidna

na terenu,
- da nekateri OO premalo delajo, da

pa tudi člani niso kaj dosti zainte-
resirani za delo na terenu,

- da nekateri izstopajo iz stranke in
da je težko pridobiti novega člana,

- da niso zadovoljni, ker nas stranka ne
upošteva in želijo vedeti, kako vods-
tvo stranke gleda na zveze in gibanja,

- da je več kot 50 % članstva SLS iz
vrst upokojencev,

- da želimo boljše sodelovanje z vods-
tvom stranke,

- vprašanja so bila o tem, kako se naj
naša zveza vključi v volilni program
za lokalne volitve v naslednjem letu in

Upravni odbor Zveze
upokojencev pri SLS

glavni tajnik g. Aleš Vehar. Predsed-
nik je prisotne seznanil s trenutnim po-
litičnim stanjem in še podrobneje
obrazložil namen petkovega sestanka
na Brionih. Povedal je, da prihaja iz
sestanka z evropskimi komisarji iz Slo-
venske Bistrice, kjer so se pogovarjali
o prejemkih iz skupne evropske bla-
gajne in da si Slovenija želi zagotoviti
še enkrat boljši položaj pri prejemkih,
kot do sedaj. Pove tudi, da minister Ža-
gar dobro dela in se že kažejo prvi po-
zitivni rezultati.

Na koncu pa predsednik Janez Po-
dobnik pove, da je Zveza upokojencev
pri SLS, stranki in Sloveniji zelo po-
trebna, da dosedanje vodstvo dela do-
bro in naj takšno ostane tudi v naprej.

Ob 16.00 uri predsednik Bogdan Bra-
dač zaključi sejo in se zahvali gostite-
ljem za gostoljubje in topel sprejem.

Nato pa nas predsednik OO Piran Al-
do Babič ponovno povabi naslednje le-
to v goste. Tega povabila smo bili veseli.

Ivanka Brezigar

Ob prihodu: Sodelujoči na seji UO ZU z lastnikom
ladje Burja g. Franjem Žele, v ozadju ladja Burja,
kjer je v salonu ladje potekala seja.

Nasproti novega hotela Palace v Portorožu je nastala ta
spominska fotografija.

Sejo UO ZU sta s svojim obiskom počastila tudi podpredsednica
SLS ga. Nada Skuk in predsednik SNZ pri SLS g. Marjan Podobnik

Predsednik Bogdan Bradač s podpredsednico Marijo
Podvez v družbi simpatičnih članov ZU pri SLS

Razprava je bila dolga in temeljita

Predstavnika Ministrstva za delo družino in socialne
zadeve g. Roman Pečkaj in Jelena Hočevar sta
predstavila Predlog Zakona o spremembah in
dopolnitvah zakona o pokojninskem in invalidskem
zavarovanju

zveze, klubi, gibanja, podmladek - upokojenci pri SLS
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Klub županov SLS z ministrom
Podobnikom o okoljski problematiki

KLUB ŽUPANOV SLS

1. junija popoldan je v Pivškem do-
mu potekalo delovno srečanje Klu-
ba županov SLS. Prisotnih je bilo 20
županov oz. predstavnikov občin. Za
prijazen sprejem se zahvaljujemo g.
Robertu Smrdelju, županu Občine
Pivka. Osrednja tema srečanja je bi-
la okoljska problematika. Minister za
okolje in prostor g. Janez Podobnik
in predstavnica MOP-a ga. mag. Ber-
narda Podlipnik sta predstavila pro-
jekt »Operativni program odvajanja
in čiščenja komunalnih odpadnih vo-
da«. V nadaljevanju je mag. Johan-
nes J. Krmc s podjetja KRMC d.o.o.
spregovoril o podlagah vodenja ko-
munalnih projektov, kot izhodiščne
baze zagotavljanja uspešnosti projek-
ta.

Z vsebino predavanja je opozar-
jal na kratkoročne in dolgoročne ne-
varnosti in pasti, ki
se skrivajo v nepri-
mernih pristopih vo-
denja komunalnih
projektov.

Pri tem je s po-
močjo praktičnih
primerov izpostavil
ključne točke, vse
od priprave projekt-
ne dokumentacije
do realizacije pro-
jekta, ki ob pravil-
nem pristopu zago-
tavljajo optimizacijo
kakovosti, tehnolo-
gije in ekonomično-
sti ter s tem uspe-
šnost komunalnih
projektov.

G. Lovrencij Ga-
luf je v nadaljevanju
naredil predstavitev
na temo »Prednosti
in koristi izdelave
Lokalnega progra-
ma varstva okolja
(LPVO) oz. Lokal-
ne agende 21 (LA
21)«

Izdelava lokalnih
programov varstva
okolja oz. izdelave
osnutkov takih pro-
gramov bi pomaga-
le k izboljšanju sta-
nja okolja v naših
občinah. Z izdelavo
lokalnih programov
bi občine izpolnile
tudi zakonske ob-
veznosti na področ-

ju varstva okolja. Ne glede na to, da
bo Lokalni program varstva okolja
dinamičen projekt, mora biti urad-
no sprejet, ker bo le tako imel večjo
težo v sami občini in pri sodelova-
nju s sosednjimi občinami. Zato je
predlagano, da dokument obravna-
va občinski svet, po obravnavi se ga
naj posreduje v javno razpravo ter
po končani javni razpravi, z mnenji
in predlogi iz nje, sprejme oz. potr-
di dopolnjen dokument.

Srečanje je obogatil tudi g. Sašo
Pokovec, Video center d.o.o., s pred-
stavitvijo »Tehnik reševanja proble-
mov«.

Kot gost se je Kluba županov ude-
ležil tudi poslanec DZ Josip Bajc.

Anton Zupet,
predsednik Kluba županov

zveze, klubi, gibanja, podmladek

Kakšno mesto imajo v Slovenski
ljudski stranki?
Vključitev mladih v delo občinskega odbora je eden
najenostavnejših načinov za poživitev

Vrsta razlogov je, zakaj vam je lah-
ko v interesu, da ima vsak občinski
odbor organiziran dobro delujoč
podmladek. Nova generacija nudi
vsem mladim članom SLS t.i. social-
no mrežo, da mladi nimajo občutka
osamljenosti, v kolikor se priključijo
SLS. Nudimo jim poznavanje podob-
no mislečih mladih iz celotne Sloveni-
je. Hkrati pa jim z rednimi seminarji in
izobraževanji nudimo neke vrste malo
šolo za javno delovanje, kar bo vašim
mladim članom samo koristilo, ko se
bodo aktivneje vključili v delo odbora.

Biti »ljudska stranka« pomeni biti
stranka vseh stanov – in vseh genera-
cij; torej tudi stranka mladih. Veliko
članov SLS vas deluje že od samega
začetka, torej več kot 15 let. Naravni
življenjski tok pa je tak, da se ljudje
staramo, pešamo, tudi umiramo. Za-
to mora vsak odbor, ki vsaj malo mi-
sli na prihodnost, skrbeti tudi za sta-
len »dotok« novih oz. mladih članov.

Podmladek je sicer organiziran v
številnih občinah, žal pa še vrsta ob-
čin ostaja »nepokritih«. Za ustanovi-
tev podmladka je potrebnih najmanj
pet članov, ki ustanovijo odbor v skla-
du s pravili, ki jih dobijo na tajništvu
Nove generacije SLS.

Nova generacija, podmladek SLS,
združuje članice in člane SLS stare
med 15 in 30 let. Radi bi vas še pose-
bej opozorili, da so člani podmladka
od 18 leta dalje avtomatsko tudi člani
SLS, in s tem seveda tudi občinskega
odbora. V skladu s statutom SLS pa
so dijaki in študentje opravičeni pla-
čevanja članarine, na kar vas še pose-
bej opozarjamo. – 69. člen (STATUTA
SLS) – (2. odstavek) Dijaki-nje, štu-
denti-ke, … ter nezaposleni-e člani-ce
so oproščeni-e plačevanja članarine.
– (4. odstavek) Šteje se, da je v pri-
meru iz drugega in tretjega odstav-
ka tega člena, članarina plačana.

Če pogledamo situacijo v
občinskih odborih SLS, mora-
mo priznati, da so le redki od-
bori, ki imajo živahno ter red-
no politično in družabno živ-
ljenje. Dosedanje izkušnje so
pokazale, da je organiziranje
podmladka in vključitev mla-
dih v delo občinskega odbora
eden najenostavnejših nači-
nov za poživitev življenja ce-
lotne stranke.

Analize volitev kažejo, da
ima SLS značilno nizko pod-
poro v starostni skupini od 18-
30 let. Zagotovo vam vključi-

tev mladih prinese stik in spoznava-
nje problemov in pričakovanj prav v
tej starostni skupini. Ob prihajajočih
lokalnih volitvah je nepogrešljiv še en
vidik. Velika večina vas, izkušenih čla-
nov, ima za seboj že kar lepo število
volilnih kampanj na vseh različnih ni-
vojih. Te izkušnje so vas naredile za
zelo realistične poznavalce lokalnega
političnega življenja. Vsaka volilna
kampanja pa je tudi tekma. In v špor-
tu moraš na tekmi verjeti, da lahko
premagaš vsakogar, če želiš ohraniti
željo po zmagi do konca tekme! Žal
te na tekmah realizem lahko ovira.
Mladi imamo v tem primeru to odlič-
no lastnost, da se precenjujemo. Da
smo prepričani, da smo najboljši, in
da lahko premagamo vsakogar. Zato
priporočamo, da vključite mlade v
svoje priprave na lokalne volitve!

Naši mladi člani se nam večkrat pri-
tožujejo, da jih v stranki izrabljate le
za »lepljenje plakatov« in ostala rutin-
ska opravila. Spodbujamo vas, da jim
zaupate tudi bolj odgovorne naloge.
Mladi se bodo čutili sprejeti in bodo
dali še več od sebe. Ob vaših izkuš-
njah bo mladostna zagnanost lahko
delala čudeže. Včasih pač tudi »funk-
cija« naredi človeka in ne le obratno.

Kje najti mlade? Še vedno velja pre-
prosta in stara formula: v vaši lastni
hiši, pri vaših sorodnikih, sosedih in
prijateljih! Redki so mladi, ki sami po-
trkajo na vrata stranke. Povabiti jih
morate in vključiti v svoje delo. Po svo-
jih močeh to poskušamo tudi mi v sa-
mi Novi generaciji!

Rok Ravnikar
Predsednik Nove generacije SLS
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Diplomirala sem
na Fakulteti za
kemijo in kemij-
sko tehnologijo
v Ljubljani, kjer
sem si pridobila
VI. stopnjo izo-
brazbe. Še preden sem zagovarjala
diplomo sem se ob delu vpisala na
Visoko strokovno šolo za podjetniš-
tvo GEA College v Portorožu. Di-
plomirala sem v aprilu 2001. Jeseni
istega leta sem se vpisala na Fakul-
teto za podiplomske državne in
evropske študije. Trenutno pišem dis-
pozicijo za magistrsko nalogo.

Tri leta sem delala kot vodja koor-
dinatorjev za javna dela, poleg tega
sem vodila informacijsko pisarno za
brezposelne osebe, v kateri smo jih
vzpodbujali za aktivno iskanje zapo-
slitve in pripravljali za njihov nadalj-
nji razvoj poklicne kariere. Vzpored-
no s tem sem kreirala programe jav-
nih del, sodelovala z izvajalci javnih
del (občinami, lokalnimi skupnost-
mi, zavodi,…).

Pred štirimi leti sem se zaposlila v
Državnem zboru Republike Sloveni-
je, kjer opravljam delo podsekretar-
ke v poslanski skupini SLS. Moje de-
lo je aktivno sodelovanje pri pripra-
vi zakonov, dajanje strokovnih mnenj

Maribor ima novo vodstvo
Zadnji dan v maju smo v Mariboru izvedli volilni občni zbor. Kot se najbrž spominjate je Franc Kangler kmalu po
volitvah v državni zbor odstopil kot predsednik Mestnega odbora Slovenske ljudske stranke Maribor. Odstopil je iz
načelnih razlogov, saj se ni strinjal z nekaterimi pogledi koalicije na decentralizacijo Slovenije. Na izrednem volilnem
zboru je bil za vršilca dolžnosti predsednika mestnega odbora imenovan mag. Matjaž Knez, ki je poskrbel za izvedbo
volilnega občnega zbora.

 Vse to so mo-
tivi, ki človeka
vodijo, ko se
odloči, da bo
pričel delovati
na političnem
področju.

Jasne vizije
in cilji so vodi-
lo, ki opredeljujejo vsakodnevno is-
kanje. Iskanje, ki se razlikuje od
splošnih debat, razprav in kritizers-
tva. Stopiti na pot sprememb in
gradnje, ter pri tem izkoristiti moč,
lepoto in znanje so bile moje usme-
ritve, ko sem se odločil za pričetek
delovanja v SKD kasneje pa v zdru-
ženi SLS.

Veliko energije, ki je potrebna za
pot sem črpal iz svojega okolja.
Okolja, ki je potrebno sprememb,
okolja v katerem je veliko za posto-
riti. Okolja, v katerem so propadli
skoraj vsi veliki gospodarski sistemi
prejšnje Jugoslavije. Maribor, ki je
bil nekoč središče industrijskega
razvoja s TAM-om, Metalno, Hidro-
montažo in tekstilno industrijo da-

Na zboru so bili poleg članic in čla-
nov SLS prisotni tudi predsednik
stranke in minister za okolje in pro-
stor Janez Podobnik, podpredsednik
in župan Celja Bojan Šrot ter sekre-
tar stranke Aleš Vehar.

Po predstavitvi kandidatk in kandi-
datov za posamezne funkcije smo iz-
vedli volitve. Za predsednico mestne-
ga odbora SLS Maribor je bila tako
izvoljena Tanja Vindiš Furman, za
podpredsednika pa mag. Matjaž Knez
in Zdenko Neuvirt. Izmed 22 kandi-
datov za odbor MO Maribor je bil iz-
voljen tudi 12-članski odbor, ki ga se-
stavljajo: Franc Kangler, mag. Igor
Marinič, dr. Zmago Turk, Boris Rož-
man, dr. Boris Kostanjevec, Avgust
Tomšič, Iztok Kočevar, Marta Oman,
Metod Kranjc, dr. Peter Pavel Klasinc,
Janez Praprotnik in mag. Dušan Kosec.

Na občnem zboru smo po razpravi
sprejeli naslednje sklepe:

Volilni občni zbor nalaga vodstvu
stranke SLS, da se mora zavzemati
za takšne zakone, katerih vsebine bo-
do pripomogle k decentralizaciji Slo-
venije.

Zahtevamo, da vodstvo stranke SLS
sproti obvešča občinske odbore o de-
lu in odločitvah na vseh nivojih delo-
vanja stranke SLS.

Potrebno je oživiti popolno neaktiv-
no politično delovanje stranke SLS na
terenu. Vodstvo stranke mora imeti vi-
zijo in program dela, ju posredovati v
občinske odbore ter zahtevati povrat-
ne informacije o uresničevanju le-teh.
To pomeni tudi oseben kontakt s čla-
ni stranke, volivci, simpatizerji - z ljud-
mi.

Občni zbor smo zaključili v poznih
večernih urah. Hvala vsem, ki ste
vztrajali z nami.

Iztok Kočevar

in stališč, pripravljanje poročil, sklepov,
analiz in informacij ter drugih gradiv;
oblikovanje strokovnih podlag v zvezi z
oblikovanjem politike na določenem po-
dročju in spremljanje njenega izvajanja,
dajanje pojasnil poslancem glede vpra-
šanj poslovniške narave.

Sem svetnica v mestni občini Mari-
bor. V okviru delovanja v mestnem
svetu sem tudi predsednica Odbora
za socialo, zdravstvo in mladino. Sem
poročena, mati leto in pol starega si-
na. Kot mama v praksi ugotavljam ko-
liko ovir je pred mladima človekoma,
ko se odločita za prvega otroka, pri
iskanju službe in iskanju lastnega sta-
novanja. S svojim delovanjem si bom
v prvi vrsti prizadevala za pravice in
boljše možnosti mladih. Moja želja je,
da se spremenijo pogoji življenja, de-
la, šolanja in zaposlitve mladih ljudi,
prav tako pa, da se jim omogočijo bolj-
ši življenjski pogoji in da se jim po-
maga pri razreševanju stanovanjske
problematike.

Deset let sem aktivno delovala v ok-
viru Zveze prijateljev mladine Maribor
kot vzgojiteljica otrok in mladostnikov
v poletnem počitniškem centru Poreč.

V okviru študija sem bila izbrana v
program Tempus za mednarodno iz-
menjavo študentov. Mesec dni sem
preživela v Vidmu v Italiji, kjer sem
opravila tudi tečaj iz italijanskega je-
zika. Štirinajst dni pa sem v okviru

tega programa delala v podjetju IAL,
ki se ukvarja z mednarodnimi pro-
jekti na področju izobraževanja in so-
ciale, ki jih finančno podpira Evrop-
ska unija.

Stranko v Mariboru smo pomla-
dili. Samo v zadnjih mesecih se je v
stranko vključilo dvajset novih ljudi,
predvsem mladih. Na tak način smo
se pričeli pripravljat na lokalne voli-
tve, saj želimo mestu ob Dravi po-
nudit primerno kandidatko oziroma
kandidata za županske volitve. V ta
namen smo se pričeli povezovati z
drugimi strankami in listami v mest-
nem svetu. Naša želja je, da bi naše
mesto dobilo najboljšo županjo ozi-
roma župana. Menim, da si občanke
in občani mojega mesta zaslužijo, da
se prične tudi to mesto končno raz-
vijat vsaj s takšnim tempom kot se
razvija Celje.

Več o pripravah na volitve vam
bom zaupala v eni izmed naslednjih
številk.

Tanja Vindiš Furman

Jaz, Tanja Želeti spremembe,
spreminjati okolje,
delovati povezovalno,
graditi...
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Ob izvolitvi na
funkcijo podpred-
sednika MO SLS
Maribor, moram
najprej nekaj be-
sed zapisati o
moji dosedanji
poklicni in stran-
karski poti:

Rojen sem 25.2.1967 v Mariboru.
Po končani osnovni šoli in nadaljeva-
nju šolanja na srednji Veterinarski šoli
v Ljubljani, sem se odločil za študij
prava na tedanji Višji pravni šoli v Ma-
riboru in kasneje na Pravni fakulteti
v Ljubljani in Pravni fakulteti v Mari-
boru. Višješolski program sem zaklju-
čil v letu 1989 in nato še univerzitet-
ni program v letu 1995. Imam bogate
delovne izkušnje, saj sem od leta 1989
opravljal dela in naloge vodje splošno
kadrovskega sektorja v Tovarni stikal-
nih naprav v Mariboru. Po stečaju
podjetja v letu 1992, sem od takrat
dalje opravljal dela in naloge vodje be-
gunskega centra Stavbar na Pobrež-
je, ki je bil organiziran v okviru Ura-
da za preseljevanje in begunce pri vla-
di RS. Od leta 1995 do 1997 sem
opravljal dela in naloge samostojne-
ga inšpektorja I. pri vladi RS – logi-
stika. Od novembra 1997 pa sem za-
poslen na Upravni enoti Maribor, naj-
prej kot višji svetovalec za premoženj-
sko pravne in denacionalizacijske za-
deve in sedaj kot vodja referata za pre-
moženjsko pravne in denacionaliza-
cijske zadeve.

Član SLS-a sem od leta 1998, ven-
dar do sedaj nisem kandidiral v orga-
ne stranke, saj sem bil mnenja, da mo-
ram najprej pridobiti določene izkuš-
nje, ki so potrebne pri delu v organih
stranke.

Nadaljnje vizije dela MO SLS Ma-
ribor vidim predvsem v izboljšanju vo-

nes išče svojo novo pot.
Pot, ki ga bo popeljala zopet med

razvita evropska mesta. V mesta, kjer
bo moč uresničiti razvojne projekte,
kjer bo moč zaposliti ljudi in okolje,
ki bo polno optimizma in ne vsakod-
nevne sivine.

Vsakodnevne stiske ljudi, vsakod-
nevne priložnosti so tisti izzivi ki jih
ne smemo spregledati, če želimo od-
govorno delovati in doprinesti maj-
hen delež na poti potrebnih spre-
memb.

V času, v katerem živimo, smo pri-
ča vse večji globalizaciji, vse večji iz-
menjavi informacij, dobrin, hkrati pa
vse večjega ustvarjanja razliki in pre-
padov med ljudmi.

In prav področje ustvarjanja odpr-
te družbe z konkurenčnimi pogoji,
ter enakimi priložnostmi in odgovor-
nostmi je področje na katerem vidim
največje izzive in priložnosti za raz-
voj okolja v katerem živimo.

Usmeritev ustvarjanja konkurenč-
nega in razvojno naravnanege oko-
lja sem zastopal tudi v času delova-
nja na Ministrstvu za promet, ko sem
v vlogi državnega sekretarja za želez-
nice vodil program preoblikovanja
železniškega prostora v državi. Cilji
preoblikovanja področja, ki ga je v
okviru Ministrstva za promet vodila
SLS so bili popolnoma jasni. Potreb-

no je bilo oblikovati pogoje za trans-
parenten in evropsko konkurenčen
transporten sistem.

Železnice predstavljajo zaradi
svoje energetske in okolju neobre-
menjujoče danosti izreden razvoj-
ni potencial. Potencial, ki ga razvi-
te države s pridom izkoriščajo v
smeri velikega gospodarskega vzvo-
da.

V mnogih državah pa smo priča
stanju, ko se ti sistemi borijo za svo-
je pridobljene moči in posredno za-
virajo gospodarsko rast v svojem
okolju, hkrati pa na ta način slabi-
jo sami sebe.

Prav področja monopolov in na-
čina razmišljanja v monopolnih si-
stemih so problemi s katerimi se
srečujejo države v tranziciji. Ko se
rušijo okopi pridobljeni skozi čas
in ko se ustvarjajo novi pogoji de-
lovanja. Preoblikovanje je potreb-
no, kajti le z ustreznimi ukrepi je
moč zagotovit sisteme, ki služijo
uporabnikom in ne sami sebi.

Pred nami so lokalne volitve in ve-
lika odgovornost, da bomo z našim
delovanjem ustvarili pogoje za hitrej-
še spremembe, ki bodo vodile v smer
odprte družbe. Družbe, ki bo znala
sprejemati spremembe, kot pozitiv-
ne izzive in ne kot nevarnosti.

Mag. Matjaž Knez

lilnega rezultata stranke in krepitvi
položaja stranke na lokalnem in dr-
žavnem nivoju in dajanju večje velja-
ve Krajevnim skupnostim in mestnim
četrtim. Trenutne anketne projekci-
je naši stranki niso naklonjene, saj
podpora njej iz meseca v mesec pa-
da. Težko je natančno analizirati, ka-
teri vzroki so pripeljali do tega polo-
žaja, vendar pa so nekateri izmed njih
prav gotovo izvirajo iz napadov na
našo stranko na državni ravni, ki se
kažejo predvsem v kritikah dela Skla-
da kmetijskih zemljišč in gozdov RS
in Ministrstva za kmetijstvo gozdars-
tvo in prehrano, ki ga je v preteklih
vladah vodila prav SLS.

Naš MO se bo v mandatu, ki je
pred nami moral predvsem osredo-
točiti na krepitev moči in širitvi člans-
tva v mestnih četrtih in Krajevnih
skupnostih. Zaradi tega predlagam,
da se koliko je mogoče vključujemo
v razreševanje problemov, ki se v teh
sredinah pojavljajo, v smislu organi-
ziranja raznih okroglih miz, preda-
vanj, pogovorov in podobno. Po mo-
jem mnenju lahko le s takšnimi pro-
jekti računamo na podporo večjega
števila ljudi, saj ljudje cenijo samo ti-
ste stranke in posameznike, ki so jim
pripravljeni pomagati pri razreševanju
vprašanj, ki se pojavljajo v njihovem živ-
ljenjskem okolju.

Od svojih sodelavcev (predsedni-
ce, podpredsednika in drugih članov
v MO), ki imajo več izkušenj z de-
lom, pa pričakujem podporo in po-
moč pri svojem delu.

Če bom z svojim delom lahko pris-
peval k dvigu ugleda naše stranke, bo-
sta moja kandidatura in izvolitev na
mesto podpredsednika MO upraviče-
na.
Trudil se bom!

Zdenko Neuvirt

VIZITA - v Ilirski Bistrici obnovili
star običaj ob naboru mladih fantov

Ilirska Bistrica je bila prvo soboto
v mesecu juniju, vsa v znamenju mla-
dosti, veselja in spomina na VIZITO
– naborom bodočih vojakov. Stari del
mestnega središča v Ilirski Bistrici je
bil zaprt za vse, razen za pešce in ti-
ste, ki so se pripeljali s posebej za to
priložnost okrašenimi vozovi s konji.

Čeprav v Sloveniji ni več obveznega
služenja vojaškega roka in s tem v zvezi
predhodnega nabora, so običaji poveza-
ni z naborom – VIZITO v Ilirski Bistrici
še vedno živi med ljudmi. Da je to res
tako, smo se lahko prepričali, ko je VI-
ZITA na Bistriškem ponovno oživela.

VIZITA je bila za najstnika pomem-
ben korak v njegovem življenju, saj je s
potrditvijo v bodočega vojaka, lahko
sprejel tudi vse obveznosti in odgovor-
nosti, katere so veljale takrat za mla-
dega fanta na vasi. Ravno ta dogodek
je spremljalo nekaj šeg in običajev, ka-
teri pa se vse od nastanka ko je bila
uvedena obvezna vojaška služba pa do
današnjih dni niso spreminjali.

Običaj spremljajo zimske priprave
na okrasitev vozov, saj je za enega po-
trebno več tisoč rožic in trakov iz krep
papirja. Običaj VIZITE se je ohranil

tako med obema vojnama pod priti-
skom Italijanov, kot po vojni v času po-
manjkanja. Vendar so skozi leta vozovi
vseeno postajali vedno bolj okrašeni in
čas osamosvajanja je na nanje poleg
cvetja prinesel tudi jasna sporočila o osa-
mosvojitvi, tako da se je pojavila sim-
bolika novo nastale države Slovenije.

Letošnje obiskovalce VIZITE in vi-
zitante je nagovoril v imenu pokrovi-
telja župan Občine Ilirska Bistrica An-
ton Šenkinc, v imenu Uprave za
obrambo iz Postojne pa direktor Aleš
Klemenc, ki je po starem običaju izro-
čil vozovom za nagrado kraški pršut.
Na prireditvi je sodelovala tudi sloven-
ska vojska, tako da so prisotni lahko
dobili informacije o možnosti poklic-
nega služenja. Na VIZITI se je čutilo
neverjetno sožitje in pristno zbližanje
med starejšimi in mlajšimi obiskoval-
ci. Le da je pri mladih vse usmerjeno
v zabavo, starejše pa dajejo občutki
nostalgije. Ta čar sta letošnji priredi-
tvi pokazala nastop skupine možakar-
jev, ki so bili na VIZITI pred natanko
50. leti, ter članice in člani folklorne
skupine Gradina.

Tonjo Janežič

Naborniški voz

MO SLS Maribor se bo trudil za krepitev moči in
širitev članstva
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Odlično vzdušje na
kresovanju na Jančah
Mestni odbor SLS Ljubljana, svetniški klub SLS v MS MOL ter Občinska odbora SLS Litija in
Šmartno pri Litiji so v četrtek, 23. junija, organizirali tradicionalno kresovanje in počastitev 14.
obletnice dneva državnosti, na Jančah – najvišjem vrhu (795m) v mestni občini Ljubljana.

Ob 19. uri je dekan
Alojzij Grebenc iz Župni-
je Dol pri Ljubljani daro-
val sveto mašo za mir in
domovino v cerkvi Sv. Ni-
kolaja na Jančah, ob 20.
uri pa je sledila proslava
s prižiganjem kresa.

Slavnostni govornik na
kresovanju je bil minister
dr. Ivan Žagar s Službe
Vlade RS za lokalno sa-
moupravo in regionalno
politiko, nagovorili pa so
nas tudi predsednik MO
SLS Ljubljana Anton Gra-
beljšek, državni sekretar
in podpredsednik OO
SLS Litija Franci Roka-
vec ter podpredsednica
SLS in predsednica Slo-
venske ženske zveze pri
SLS Nada Skuk.

V kulturnem programu nam je
Pihalni orkester Litostroj pripra-
vil prelep koncert, s svojim na-
stopom pa nas je prijetno pre-
senetil ansambel Skrhane kose,
ki so nam zaigrali na prirejenih
lesenih kmečkih orodjih. Za raz-
vedrilno glasbo je skrbel ansam-
bel Škofljica.

Predstavili so se nam tudi pri-
trkovalci ter slovenske narodne
noše: gorenjske noše nam je
predstavil g. Gašperšič, lokalne
noše iz Janč, pa so nam pred-
stavili člani Turističnega društva
Besnica Janče.

Pripravili smo tudi nekaj na-
gradnih vprašanj o Dnevu držav-
nosti in kresovanju, nagrajenci
pa so za pravilne odgovore pre-
jeli kar nekaj lepih nagrad, med
drugim tudi knjigo »Osnove he-
raldike in istovetnostni simboli

slovenskih občin«, ki jo je po-
delil urednik knjige Anton
Lečnik.

Glasbeni »tuš« Pihalnega
orkestra Litostroj je ob mra-
ku napovedal slovesen prižig
kresa, ki sta ga ob špalirju na-
rodnih noš in spremstvu »kre-
snic« izvedla slavnostni go-
vornik dr. Ivan Žagar in pod-
predsednica SLS Nada Skuk.
Goreči kres je vse zbrane pri-
tegnil k ogledu čudovitega
prizora.

Organizatorji kresovanja na
Jančah se najlepše zahvalju-
jemo vsem, ki so kakorkoli
pripomogli k izvedbi progra-
ma, prav posebno pa se zah-
valjujemo ministru dr. Ivanu
Žagarju in podpredsednici
Nadi Skuk za njun nagovor.

mb

Gostitelja kresovanja: Anton Grabeljšek, predsednik MO SLS Ljubljana
in Franci Rokavec, državni sekretar in podpredsednik OO SLS Litija

Pozdravila nas je tudi
podpredsednica SLS in predsednica
SŽZ pri SLS Nada Skuk

Slavnostni govornik dr. Ivan
Žagar, minister za lokalno
samoupravo in regionalni razvoj

Navdušeni nad koncertom Pihalnega orkestra Litostroj

Gorenjske
narodne noše

Ansambel Skrhane
kose so ubrano
zaigrali z malo

drugačnimi glasbili

Zbrani pred prižigom kresa s »kresničkami” Bo zagorelo?
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Spoštovani predstavniki vodstva
SLS, spoštovani organizatorji, spošto-
vani člani iz občinskega odbora SLS
Litija, mestnega odbora SLS Ljublja-
na, dragi vsi zbrani!

Spoštovani gospod dekan in vsi spo-
štovani župniki!

Za kresno noč pravijo, da je najdalj-
ša v letu. Povezana je z ognjem, s svet-
lobo in z veseljem. Slovenska tradicija
ta obred dobro in že dolgo pozna. Pa
ne le tega, ampak še mnoge druge. Pre-
poznati jih je na Gasparijevih razgled-
nicah, na starih slikarskih delih sloven-
skih klasikov, ni jih obšla Ivana Kobili-
ca, zaznati jih je v ekspresionističnem
slikarstvu, priznava jih literarna teori-
ja. Skoraj vsa umetniška in znanstve-
na področja, kjer smo se Slovenci iz-
kazali in dokazali, črpajo svojo moč
in energijo iz slovenske tradicije. Pa naj
gre za gledališče, slikarstvo, glasbo ali
literaturo, vero in kulturo.

Slovenska zgodovina ima svojo vse-
bino in svojo kronologijo. Dogajala se
je na veličastnem, komedij in tragedij
polnem evropskem prizorišču, na
ozemlju, ki mu Slovenci pripadamo vse
od naselitve naprej. Dve svetovni voj-
ni, balkanske vojne, razpad mnogih dr-

žav, trije totalitarni sistemi, silovit vz-
pon tehnike in znanosti, zlom vrednot,
zaton etike. In to ne le pri nas, ampak
v vseh družbenih sistemih Evrope. Pri
vsem tem smo bili Slovenci vselej in
polno udeleženi. Na svojem prizoriš-
ču in hkrati stičišču vseh še drugih, je
naša skupnost dozorela kot kulturni na-
rod in kot politična nacija.

Ne le Prešeren, v katerega vrednost
nikakor ne gre dvomiti in ki je narodni
idol in ideal, tudi slovenski ekspresio-
nisti so se postavljali ob bok nemškim;
slovenska moderna je ukinila sleherni
zaostanek za evropskimi literarnimi to-
kovi, ustvarjalci Kocbekovega kroga so
bili v stiku s francoskimi…, šole ima-
mo že od časov Marije Terezije, evrop-
ski barok pa je doma domala v vsaki
slovenski vaški cerkvi.

V evropski družbi, aktivnosti in an-
gažiranosti, nas torej ni našlo le 20. ali
21. stoletje. Slovenci smo od nekdaj
njen avtentičen in integralni del.

Polni in vsebinski smisel obstoja slo-
venske demokratične države je bil spo-
čet torej že prej in v evropski družbi
in, če se izrazimo nekoliko patetično,
lahko rečemo, da je šlo za boj celih ge-
neracij, ki so svoj boj usmerile k le ene-
mu cilju, k samostojni slovenski drža-
vi. Skupek pravih odločitev in srečnih
okoliščin, nas je pred 14 leti popeljal
do uresničitve sanj mnogih rodov, do
lastne države Slovenk in Slovencev. Do-
kler te države nismo imeli, se je zdela
polna smisla. Zdaj, ko jo imamo, je vi-
deti, kot da je njen smisel porazgubljen.
Na to pa seveda nikakor ne smemo in
ne moremo pristati.

Ne smemo pristati, da bi naša drža-
va, Slovenija, smiselno obstajala le kot
želja in hotenje, kot realnost pa na ope-
rativni ravni izgubila vsebino in vizijo.
Osmisliti, razviti in potrditi obstoj na-
še kulture, družbene in gospodarske
skupnosti, kar naš narod je, in uresni-
čiti narodov državni okvir na trenut-
nem in na bodočem evropskem prizo-
rišču, namreč še zdaleč ni kar samoum-
nevna stvar. Slovenci namreč nismo
edini evropski narod, pri katerem so
bila vsa družbena, verska in ideološka
nasprotja povezana tudi s vprašanjem
nacionalne enakopravnosti. Kulturno,
politično in gospodarsko prizadevanje
za suverenost ni bilo zgolj abstraktno
nacionalno vprašanje, ampak je bilo
vselej v temelju povezano tudi z vpra-
šanjem posameznikove človeške avto-
nomije. In iz te avtonomije, se mi zdi,
da moramo izhajati prav v danem in
aktualnem, kulturnem, narodnostnem
in političnem trenutku.

Res je, da je potrebno obdržati prag-
matično držo! Toda držo, ki bo podpr-
ta s smiselnim zgodovinskim dejstvom
o obstoju slovenske države in ki bo de-

javno generirala
tudi vizijo njene
prihodnosti. Dr-
žo, ki bo motivi-
rana iz pravega in iskrenega; torej iz
vredne razsežnosti človeške, kulturne
in socialne ambicije. Ki ne bo videti
sanjska, abstraktna ali neuresničljiva.
Ki bo črpala iz ustvarjalnega nemira
in zamenjala samozadovoljstvo in se ne
bo ukvarjala z neproduktivnimi poli-
tičnimi brklarijami. Ki bo težila k poli-
tični in kulturni odprtosti in se razmah-
nila v vseh teh razsežnostih.

Slovenija namreč nujno potrebuje lju-
di! Torej nekoga, ki jo bo zares čutil in
razumel za svojo, ki mu bo pripadnost
narodu in domovini vrednota in neko-
ga, ki bo zastopal ljudi. Nekoga, ki bo
za svojimi dejanji tudi trdno stal. In rav-
no to potrebujemo v trenutku, ko se
kaže prva evropska kriza, in ko bomo
kot narod, kot prej in kakor je prav,
spet odvisni predvsem od samih sebe
in nikakor ne od drugih. Izgovorov pri
tem pač ne more biti. Sami moramo
ustvarjati življenjske pogoje, v katerih
bodo naši državljani radi živeli in bodo
kljub temu, da so vrata Evrope zdaj bolj
na široko odprta, ostajali doma in do-
ma pomagali ustvarjati pogoje za prijet-
no, kvalitetno in ustvarjalno življenje.

Predhodnica SLS, Slovenska kmeč-
ka zveza, ki je leta 1991 organizirala
simbolne prižige kresov, kakršnemu
smo priča danes, je svoje delo počela
in gradila na prav taki ideji. SLS je da-
nes aktiven in pomemben del vladajo-
če koalicije. Ne gre dvomiti, da jo Slo-
venija potrebuje. Potrebuje jo zlasti iz
razloga, da bi nekdo v politiki skrbel
za interese preprostih ljudi, za ljudi na
podeželju ali na obrobju. Res je, da
stranka trenutno nosi hudo breme pre-
teklih koalicij. Opogumlja pa dejstvo,
da ima SLS dobre temelje v večini ob-
činskih odborov in da ima ljudi, ki jim
je nujno in potrebno dati možnost.

V vladi pokrivamo tri resorje, med
njimi tudi področje lokalne samoupra-
ve in regionalne politike.

Kljub razvojnemu napredku Slove-
nije so v zadnjih letih razvojne razlike
med posameznimi regijami naraščale.
Zato moramo nujno zagotoviti skladen
regionalni razvoj, razlike pa zmanjšati
in razvojne pomoči usmeriti v področ-
ja, ki najbolj zaostajajo in še zlasti v
programe, ki bodo najhitreje dali povrat-
ne učinke in nova delovna mesta.

Trenutno potekajo aktivnosti na več
področjih. Zavzemamo se za decentra-
lizacijo, za regionalni razvoj, za razvoj
podeželja, pravično določitev meje s Hr-
vaško, s prostim dostopom do odprtega
morja. Od imenovanja nove vlade smo
pripravili spremembe in dopolnitve za-
kona o lokalni samoupravi, zakona o

lokalnih volitvah in zakona o financi-
ranju občin. Prav danes je slovenska
Vlada sprejela še nov zakon o spodbu-
janju skladnega regionalnega razvoja
in pokazala politično voljo, odzivnost
in fleksibilnost za hitro določitev in ob-
likovanje kohezijskih regij v luči evrop-
ske perspektive. Tako je postavila te-
melje za bolj enakomeren regionalni
razvoj.

Slovenija je preveč centralizirana, za-
to menimo, da bi bila najboljša rešitev
tega problema ustanovitev pokrajin. Kar
pa državi seveda ne sme povzročiti do-
datnih finančnih obveznosti. Potrebno bi
bilo zagotoviti prerazporeditev financ, ka-
drov in pristojnosti na regionalno raven.
Tu je potrebno omeniti še črpanje evrop-
skih sredstev iz strukturnih in kohezij-
skih skladov EU.

Ambicija pa je še: za naslednjo fi-
nančno perspektivo urediti bolj pregle-
den sistem črpanja sredstev, ki bo bolj
jasno definiral odgovorne nosilce.

Res pa je, da smisel obstoja naše dr-
žave ne sme biti le vprašanje dobrega
upravljanja in gospodarjenja. In čisto
nič več. Torej zgolj to, da bo Slovenija
dobro organizirana upravna in organi-
zacijska enota, kot nekakšna bodoča
evropska regija. Na ta način bi namreč
evropski izziv zelo slabo prestali! Ne
bi več vedeli kdo smo, zakaj smo to
kar smo, kaj in kdo je formiral oseb-
nost slovenskega državljana.

Ključni smisel obstoja slovenske dr-
žave je zato zdaj v njeni prihodnosti,
ki nikakor ne more zaobiti nobenih
projekcij njenega razvoja. Z njimi pa
se moramo spoprijeti vsi, vsi slovenski
državljani, politiki in intelektualci. Nu-
jen je tudi premislek o njeni kulturni,
družbeni in državni naravnanosti.

Do 20. stoletja so prejšnji rodovi Slo-
vencev razvili in potrdili smisel in po-
men obstoja države Slovencev. Sedaj
pa je na nas, da jo osmislimo v novih
razmerah, da se jim prilagodimo tako,
da se bo tudi v prihodnje njen zgodo-
vinski pomen izkazal za smiselnega in
upravičenega. In morda nam je ravno
pri tem lahko v pomoč tudi nocojšnji
večer. Prižgan kres s svojo simbolno
podobo tradicije in svetlobe namreč
mora razsvetliti morda zdaj še marsi-
kakšno zasenčeno ali nerazsvetljeno
podobo Slovenije v prihodnje. To pa
je tudi svetloba, ki lahko natančneje
razkrije in pokaže ljudi, ki jim za do-
movino ni vseeno. Prav takšne, ki živi-
jo tukaj na Jančah in v okolici. Saj: slo-
vesno praznovanje kresne noči tukaj go-
tovo ni pristalo le po naključju.

Dovolite, da svoje misli zaključim še s
čestitko ob Dnevu državnosti, z dobrimi
željami ob rojstnem dnevu naše države,
s čestitko vsem tukaj zbranim, vsem Slo-
venkam in Slovencem širom naše majh-
ne, pa vendar tako velike domovine. Vse
najboljše, prijetno praznovanje in še na
mnoga leta naše Slovenije!

Hvala!

Nagovor dr. Ivana Žagarja ob
dnevu državnosti na Jančah

ZAHVALA
Za pripravo proslave ob 14. oblet-

nici Dneva državnosti in tradicional-
nega kresovanja na Jančah dne,
23.6.2005, se zahvaljujem pripravl-
jalnemu odboru MO SLS Ljubljana,
OO SLS Litija in OO SLS Šmartno
pri Litiji, še posebej pa:
- Velislavu Žviplju, vodji pripravljal-

nega odbora in podpredsedniku
MO SLS Ljubljana

- Janezu Žagarju, vodji Svetniškega
kluba SLS v MS MOL in podpred-
sedniku MO SLS Ljubljana

- Jožetu Bevcu, članu MO SLS
Ljubljana in predsedniku ZU pri
MO SLS Ljubljana

- Marjeti Tratnik Volasko, v.d. pred-
sednici SŽZ pri MO SLS Ljubljana

- Janku Šertlu, predsedniku ČO
SLS Bežigrad

- Timoteju H. Neubauerju, članu
MO SLS Ljubljana in članu NG
SLS

- Gvidu Kresu, predsedniku OO
SLS Litija

- Franciju Rokavcu, državnemu
sekretarju in podpredsedniku OO
SLS Litija

- Francu Jakliču, predsedniku OO
SLS Šmartno pri Litiji in

- Mateji Bizjan ter Mihaeli Žvipelj.
Anton Grabeljšek,

Predsednik MO SLS Ljubljana
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Kitajska na svetovnem odru

Vemo, da je to dežela z več tisočlet-
no zgodovino in posebnostmi, ki so
bile znane že v starem in srednjem ve-
ku.

Dežela meri 9.560.000 km2 in ima
milijardo in štiristo milijonov prebi-
valcev. Med najbolj gosto poseljeni-
mi predeli sveta je ravno njen vzhod-
ni in južni del. Tam je gostota od 1000
do 2000 prebivalcev na km2.

Na Kitajskem je bila leta 1954 spre-
jeta ustava, ki je določala, da je to ljud-
ska demokratična republika. Vodilno
vlogo ima komunistična partija. Raz-
deljena je na 22 provinc, 5 avtonom-
nih pokrajin, 29 avtonomnih okrožij
in 21 avtonomnih okrajev. 94 % pre-
bivalstva je Kitajcev, drugi so še Tibe-
tanci, Mongoli, Ujguri in Miao.

Malo nazaj pred pol stoletja, so bi-
le ustanovljene ljudske komune po re-
voluciji 1949. Glavni pridelki: riž, so-
ja, bombaž, pšenica, koruza, čaj. To-
rej razvila se je v industrijsko agrarno
državo. Njena zgodovina se začenja
1800 let pred Kristusom. 1964. leta
je zabeležena prva eksplozija atomske
bombe. 1982 je sprejeta nova ustava
in nova usmeritev. Še vedno vodi Ki-
tajska komunistična partija, vendar se
že razvija: politična demokracija, od-
piranje v svet in moderni industrijski
razvoj.

Če primerjamo našo kvadraturo
Slovenije, ki je 20.251 km2 pomeni,
da je Kitajska 478-krat večja od nas.
Če bi imeli dimenzijo Kitajske, bi bi-
lo v Sloveniji 956 milijonov ljudi. Ta
primerjava je seveda teoretična, po-
maga pa k temu, da se zavemo ogrom-

nih dimenzij in seveda tega, da časi
delajo zanje.

Velik problem je kitajska pisava. Ta
pisava pomeni, da ima vsaka beseda
en znak. Teh znamenj je 50.000. Za
običajne potrebe pa se rabi med 3000
– 5000 znakov. Piše se navzdol in v
levo. Ta pisava obstaja že 2000 let
pred Kristusom. Tako se praktično po
celi Kitajski med sabo razumejo, le v
izgovorjavi so razlike. V novejšem ča-
su se ta pisava posodablja na osnovi
latinice, vendar jih čaka še veliko de-
la.

Kitajski zid je največja obrambna
gradnja na svetu. Začeli so ga graditi
3. stoletja pred Kristusom, pa tja do
15. stoletja. Skupaj torej 18 stoletij.
Zid je varoval kitajsko deželo pred vdi-
ranjem nomadov, kar smo čutili pred-
vsem v Evropi. Ta zid je dolg 2450 km,
povprečno je 16 metrov visok, širok 5
– 8 metrov, s premnogimi stolpi.

Prav zakomplicirana pisava in zid
sta Kitajsko osamila, kar je imelo ve-
lik vpliv na hitrejši sodobnejši razvoj
velike dežele.

Če sedaj pogledamo to veliko deže-
lo z izjemnim človeškim potencialom,
potem moramo vedeti, da se never-
jetno hitro spreminja v sodobno in-
dustrijsko deželo, kar je možno videti
v njenem vzhodnem in južnem delu.
Notranjost dežele ostaja poljedelska,
manj obljudena, slabše med seboj po-
vezana in naslonjena na plovbo po re-
kah.

Zgodilo se je nekaj nepričakovane-
ga. Spričo izjemnega števila prebivals-
tva ves svet vidi v Kitajski izjemno

ne proizvodnje. V jeklarski ponudbi
in porabi pa so že preko 1/3 svetov-
nih kapacitet. Vsi vedo povedati, da
je razvoj strahovit in da v kratkem ča-
su lahko pomeni temeljni vpliv na sve-
tovne trge in potek globalizacije.

Ne smemo
pozabiti, da je to
narod z izjemno
dolgo zgodovi-
no, z velikim po-
nosom, izjemno
marljivostjo in
delovnimi nava-
dami.

Če ta hip po-
gledamo nekaj
praktičnih pri-
merov, vidimo, da se lahko v nekaj me-
secih odpre obrat te ali one proizvod-
nje. Da je šolanje marljivo, dojema-
nje tehnologij hitro. Če odpiraš obrat
za katerokoli dejavnost, lahko kupiš
določeno kvadraturo. Posebej za to
določeni ljudje, ki so že kapitalisti, ti
to priskrbijo in organizirajo prihod de-
lovne sile. Ta delovna sila, ženska in
moška, običajno živi v posebnih sta-
novanjih tri ali več skupaj, prejmejo
dnevno dva obroka hrane, s priimkom
in imenom in plačajo za hrano in sta-
novanje 20 evrov. Zgodilo se je pred
kratkim, da je organizacija zatajila,
moška delovna sila je čakala nekaj
dni, in ker takoj dela ni bilo, so se vr-
nili domov. To pomeni, da so priprav-
ljeni delati in ne čakati, ne glede, da
so bili plačani.

Drugi primer je primer podjetnika
pri nas, ki proizvaja določene kovin-

ske sestavine in vse izvozi v zapadni
trg. Ko se zgodi, da dobijo naročilo iz
Kitajske: 7000 komadov. Naročilo iz-
polnejo, plačilo opravljeno. Čez me-
sec dni pride naročilo 9000 komadov
in spet čez mesec dni 12000. Denar
je na računu. Naenkrat tri mesece ni
nobenega glasu in pride naročilo
70000 komadov. Ta količina zahteva
že bistveno preusmeritev proizvodnje.
Toda količina je proizvedena, plačilo
na računu, glasu iz Kitajske pa ni več.
Kaj to pomeni? To je primer, ko so v
tem kratkem času to proizvodnjo os-
vojili in jo vpeljali doma. Ta podjet-
nik je rekel: potrebno bo potrpeti ne-
kaj let, potem se bodo stvari uredile.

Ta hip na kitajskem trgu delovne
sile ni organizacije sindikatov kot pri
nas, ni štrajkov, kot povsod po svetu.
Gotovo pa ta čas ne bo dolgo tak, saj
tudi Kitajska mora poskrbeti za hitrej-
ši razvoj standarda in tudi za posledi-
ce njihove demografske politike, ki se
je pred četrt stoletja usmerila v stro-
go omejevanje rojstev in celo kazno-
vanje. Na taki podlagi bo populacija
vedno starejša in stroški zanjo večji.
Tudi ni pričakovati po nobeni logiki,
da bi bili Kitajci voljni opravljati mo-
derno suženjstvo kapitalizmu. Priča-
kovati je, da se bodo cene dela znat-
no povišale in s tem vloga Kitajske
tudi povečala.

Že pred 20-imi leti je bil primer
nemške vodilne firme ženske mode,
ko so izjavili nam Slovencem: ni nam

všeč, da vi dela-
te za nas, ker ste
toliko cenejši,
ker se bo zgodi-
lo, da bomo mi
ob delo. Ta
zgodba prihaja
že nekaj let k
nam in naši pod-
jetniki oddajajo
delo in organizi-
rajo proizvod-

njo na Kitajskem in drugih deželah.
Znani podjetnik je povedal, da rabijo
za pripravo obrata v Bosni in Herce-
govini eno leto in pol, v Romuniji pol
leta, na Kitajskem tri mesece. Iz tega
lahko povzamemo lastne sklepe.

Prihajajoči časi bodo dokazali, da
Kitajska postaja ena izjemno pomem-
bnih ali celo vodilnih ekonomij sveta.
Osvojili bodo proizvodnjo, moderno
tehnologijo, njihov umski potencial je
brezmejno velik. Pomembne firme
svetovnega formata bodo proizvajale
na Kitajskem. V ostalih delih razvite-
ga sveta mnogo proizvodnje ne bo
več. Usoda teh firm bo v tem, da bo-
do pokupljene in s tem se lahko Ki-
tajska temeljito uveljavi. Res pa je, da
se bo pot delovne sile gibala v smeri
Indije in črnega kontinenta.

Izidor Rejc

Prišli so časi, že dolgo napovedani, ko Kitajska prihaja s hitrimi koraki na področje svetovne ekonomije in tudi
politike. Težko si je predstavljati to izjemno veliko deželo, ki ima kot država največ prebivalcev na svetu. Iz
slovenskih dimenzij je praktično nemogoče primerjati kvadraturo ozemlja in število prebivalstva.

možnost. Ne glede, da je še vedno tam
komunizem, v njim lastni podobi, ven-
dar le-ta prepušča v svojo sredo kapi-
talistični duh in kapitalistično prak-
so. Težko se bo ta nadvlada poslovila,
ker je le zavarovana z velikim držav-
nim aparatom, številno policijo in šte-
vilno vojsko. Toda to je njihov prob-
lem. Bolj je zanimivo to, da je že pred
desetimi leti, posebej pa v zadnjih le-
tih, ves kapitalistični svet uprl tja oči
in vidi ceneno delovno silo in velik
trg. Ogromni kapitali se usmerjajo v
izgradnjo sodobnih industrijskih cen-
trov in modernizacijo mest, tja se seli
moderna tehnologija, moderna orga-
nizacija dela, kar pomeni, da so raz-
vojni koraki Kitajske izjemno hitri.

Že v sami bazični železarski indu-
striji predstavljajo preko 25 % svetov-
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V tednih, ko ne manjka obtoževanj
in žalitev na račun SLS, doživljamo
člani Slovenske ljudske stranke tudi
svetlejše trenutke. Ivan Božič, nek-
danji župan občine Tolmin in dva-
kratni poslanec Državnega zbora, je
letos prejel plaketo za prispevek k
razvoju občine Tolmin.

V utemeljitvi so med drugim zapi-
sali: »Posebej je potrebno omeniti
njegov prispevek k posodobitvi ce-
ste Kalce – Robič, ureditvi križišča
Peršeti in izgradnje predora Kupo-
vo v Baški grapi. V državnem zboru
se je zavzel za popravo krivic vseh
obolelih v cementarni Anhovo, pred-
vsem pa goji pristne in redne stike s
Slovenci v zamejstvu.«

Nedavno je sicer dočakal upoko-
jitev, a njegovo delo ni končano, saj
je kot aktiven čebelar, lovec in plani-
nec še vedno v stiku z ljudmi. Izkuš-
nje, ki jih je pri svojem delu prido-
bil, pa bo zagotovo znal izkoristiti v
dobrobit vseh. Ob tej priložnosti
smo z Ivanom Božičem opravili tu-
di krajši pogovor:

Kdaj ste se vključili v politiko?

1994 sem preko občinskega odbo-
ra SKD uspešno kandidiral za župa-
na občine Tolmin. Poprej sem sicer
sodeloval v številnih odborih in ko-
misijah, po osnovni stroki pa sem
gozdar. Župan sem bil do konca
1998, saj sem namreč v letu 1996
uspešno kandidiral za poslanca Dr-
žavnega zbora. Po mojem osebnem
mnenju je sicer težko biti župan in
poslanec hkrati, saj na eni strani po-
slušaš probleme občanov, po drugi
strani pa odločaš o interesih države,
in to dvoje si kdaj nasprotuje.

Z letom 2004 ste se umaknili iz ak-
tivne politike. Kako doživljate spre-
membe?

Spremembe so zame zelo hude.
Poprej smo se pogovarjali o vstopu
v EU in NATO, o delitvi 1600 mili-
jard SIT, sedaj pa je velika stvar, ko

me žena pošlje po kruh in mleko. Do-
ma pa se še vedno udeležujem sestan-
kov in dogodkov in na tak način ohra-
njam stik s politiko.

Katera tema pa vas je vedno vznemirila?

Vedno vprašanje slovenstva. S te-
kanjem za to Evropo so politične
stranke vse prevečkrat pozabljale na
to. Seveda ga pa ni poslanca, ki ga ne
bi zanimalo oblikovanje proračuna.
Če namreč v proračun uspeš vnesti
svoj program, si kot stranka uspešen.
Veliko sem si prizadeval za združitev
SLS in SKD. Da je bila ideja prava,
dokazuje tudi enotnost takratne skup-
ne poslanske skupine. Novo Sloveni-
jo so po moje ustanovili tisti nezado-
voljni.

Za samo kmetijstvo pa lahko rečem,
da je pod ministri SLS doseglo svoj
vrh. Sicer sem vedno podpiral tudi
razvoj železnic, a se je vedno preveč
denarja namenjalo za pokrivanje iz-
gub. Zelo mi je žal da ni prišlo do ob-
nove železnice, ki povezuje Primorsko
z Jesenicami. Tako SLS kot SKD pa
smo ves čas stali za programom iz-
gradnje avtocest, kar je zagotovo pro-
jekt stoletja. S poslancem Možganom
iz SLS pa sva veliko sodelovala pri po-
budah za obnovo cest Bohinj-Podbr-
do in Železniki – Petrovo Brdo, ki
predstavljajo dobre povezave med Go-
renjsko in Primorsko.

Zagotovo so spremembe z volitva-
mi 2004 velike. Odločitve vlade pa ne
ocenjujem posebej, oceno bodo dali
volivci. Kot gozdar imam posebno iz-
kušnjo: smreko, ki sem jo posadil
1960, bo dala največji donos 2080.
Lahko jo posekam prej, a bo dala
manj. Zato je nerealno pričakovati, da
bo že po 6 mesecih nove vlade vse
drugače.

Kako pa gledate na aktualne politične
dogodke in napade na SLS?

Pred nami so pač lokalne volitve.
Še vselej do sedaj se je pred volitvami
pričelo »kuhati«. Naj pokažejo prei-

skave, če je bilo kaj nezakonitega, pa
jaz dvomim v to. Vnaprej se sodbe ne
daje. Koliko stvari je že bilo v časopi-
sih, pa se je nato izkazalo, da nič ni
res.

Pa kako volivcu povrniti zaupanje?

Jaz ga bom vprašal direktno: povej,
kaj sem jaz narobe naredil? Ne, kaži
mi s prstom na nekoga, ki ga ne poz-
naš in ne veš, kje živi. Potrebno pa je
iti med ljudi v vsakem primeru in vpra-
šati ljudi, kakšni so njihovi problemi
in iskati odgovore zanje.

»Primorci smo drugačni«
Primorci smo pač drugačni ljudje,

z drugačno zgodovino in recimo tol-
minska deželica kot je napisal Simon
Rutar z notranjostjo Slovenije sploh
ni bila povezana do izgradnje železni-
ce skozi Bohinjski predor 1906 leta
in do 1947 leta naši ljudje niso hodili
v Ljubljano ker nismo bili vezani na
Ljubljano.

Kako pa se je ohranjalo slovenstvo na
Primorskem?

Center slovenstva je bila pri nas v
glavnem duhovščina, z vsemi škofi, ki
smo jih imeli, do zadnjega slovenske-
ga škofa v Gorici. Vsi župniki so go-
vorili in pridigali v slovenskem jeziku
v Benečiji, na Goriškem, Krasu in pa
na Tržaškem, pa tistem delu Istre, ki
smo in mu danes nekateri pravijo »ko-
prščina«, in semeniščniki v Novi go-
rici so bili veliki pobudniki slovenšči-
ne.

V prejšnjem mandatu ste si zelo priza-
devali, da 15. september postane dr-
žavni praznik, sedaj je to na vladi konč-
no potrjeno.

Upam, da bo sprejet. Sicer ljudje na-
števajo cel kup datumov, ki bi prišli v
poštev. Samo res mislim, da je 15. sep-
tember 1948 tisti dan, ko je glavni del
Primorske bil priključen takrat Jugo-
slaviji oz. Sloveniji. To bo Primorcem
veliko pomenilo.

Del Slovencev je kljub
vsem prizadevanjem
ostal izven meja matič-
ne domovine. Kako
ocenjujete odnos slo-
venske države do za-
mejskih Slovencev?

Pravzaprav se z
vstopom Slovenije v
EU za Slovence v Ita-
liji ni prav veliko bis-
tvenega spremenilo.
Še največja spremem-
ba je bila osamosvoji-
tev in nastanek Slove-

nije. To je za njih pomembno, kajti
imajo svojo nacijo. Nacionalni pro-
gram na tem področju nam pa zelo
manjka. Kajti mi ne moremo reči, da
je tako kot je bilo nekoč v Jugoslaviji,
problem krajevne skupnosti, kakšna
je obramba proti Italiji v Sežani. V Ita-
liji namreč od 1947 v Rimu delujejo
posebni uradi, ki skrbijo, kako bi do-
bili nazaj vzhodne, sedaj slovenske,
pokrajine.

Posočje pa je vendarle najbolj znano
po potresih,…

Na srečo je odziv države na vsak
potres izredno velik. Žal pa smo se
obnove po potresu 1998 lotili preveč
birokratsko in je bila zanemarjena za-
sebna iniciativa. Kar se pa tiče sicerš-
njih napak pri obnovi, jih večinoma
ne obsojam, saj je narava še vedno
močnejša od znanja človeka. Veliko
pa sem se angažiral s poslancem Ivom
Hvalico za zakon o prepovedi proi-
zvodnje in prodaje azbestnih izdelkov,
večina obolelih čakajočih pa je tudi
končno prejela odškodnine. Če lju-
dem želiš pomagati, boš že našel na-
čin.

Kaj pa se da danes narediti za Tolmin-
sko?

Veliko. Pred leti je bilo namreč več
kot 700 mladih članov kluba tolmin-
skih študentov. Ne bodo se vsi vrnili,
ker so drugje boljši pogoji. A če lah-
ko v Tolminu nekaj inženirjev s kli-
mami opremi najbolj luksuzno ladjo
na svetu, imamo očitno dobre kadre.
Žal pa se pomoč za razvoj namenja
predvsem podjetjem za preživetje; za
to pa sta kruh in mleko dovolj.

Čas tekočih trakov in velikih proi-
zvodnih hal je minil; samo z, recimo,
komunikologijo se pa ne da preživeti.

Naj vas za konec vprašam še po načr-
tih za poletje?

Na morje ne grem, je prevroče. Ma-
lo v hribe, malo na lov, pa čebele
imam. Konec koncev pa imam tudi
ženo, in tudi z njo je lepo popiti kavo.

R.R.

Prizadevanja
predstavnikov
SLS se cenijo
Nekdanji poslanec Ivan Božič: »Včasih sem v
parlamentu sooblikoval proračun in evropske
zadeve, sedaj je pa zame velika stvar, ko me
žena pošlje po kruh in mleko,…«



38 Odmev



39Odmev

SAJ NI RES, PA JE ...

fotografije govore

Alešu Veharju, glavnemu tajniku SLS smo sodelavci na B4 po starem dobrem
slovenskem običaju postavili mlaj in zaželeli srečo.

Čestitke Alešu v Poslanski skupini SLS.

Za Aleša in Katarino bo odslej dan
državnosti še posebej pomemben dan! -
Pred usodnim »DA«!

Riž za srečo!

Praznovanje Abrahama Vinkota Otoničarja,
državnega (in občinskega svetnika) iz Begunj
pri Cerknici. Na praznovanju je bila poleg
sorodnikov in prijateljev slavljenca vsa
“notranjska smetana” SLS: poslanec S.
Brenčič, župan J. Nagode iz Logatca, bivši
kandidat za župana Cerknice Janez Vidmar,
Darinka Klančar, občinska svetnica in
direktorica Zdravstvenega doma Cerknica,Loš-
ka dolina, Bloke in seveda podpredsednica
SLS Nada Skuk /vsi iz Cerknice/. Znani
poslovnež g. Habič je podaril slavljencu kip
“za stimulacijo” kot je dejal v šaljivem
nagovoru pred obilno in slastno večerjo na
Turistični kmetiji Modic streljaj ven iz
Žerovnice pri Grahovem, v Lipsenju.

Pa imamo: nove zavese na B4, pa čista okna
in predvsem pridna dekleta!

Na uho z ministrom Žagarjem…. Ali pa je
samo glasba preglasna?!

Zvesti SLS (podmladek podmladka)
Nataša Kavaš Puc, družina Pražnikar
in Damjan Medved.

O, ta pa ima »še ta staro« (majico namreč)!
Dobrovoljni dr. Marta Ciraj, Cveto Stanonik in
Jože Osolnik.

Po dobro opravljenem delu se radi fotografiramo (Tim,
Mateja, Meri, Alma in Aleš … Manjkata še Jure in Rok (ne
spomnimo se, kateri nas je fotografiral)!

Člani Slovenske narodne zveze pri SLS ne branijo samo
slovenske zemlje ampak tudi slovenska dekleta (Marko
Jakomin s dekletom Sabino in Zvone Škof) v lipovi senci!

Poslanec Josip Bajc je nemudoma priskočil na pomoč
poškodovanemu Roku Ravnikarju pri razrezu slastnega
zrezka.

Ob tako hudi vročini imamo novinarske konference kar na
prostem, pred sedežem SLS.

Dopisovanje med predsednikom LDS An-
tonom Ropom in predsednikom (ZL)SD Bo-
rutom Pahorjem ob napovedih referenduma
o zakonu o RTV:

Borut Pahor: »Ko boste med ljudmi agiti-
rali za referendum in neodvisnost medi-
jev, daj, spomni se, dragi Tone, kako velik
vpliv je imela Tvoja stranka nanje cel čas
tranzicije. Z zakonom ali mimo njega.«

Anton Rop: »Spomnim naj te, Borut, da
so predlagatelji zakona kot enega pomem-
bnih razlogov za zakon navajali predsed-
nika Programskega sveta RTV (Janeza
Kocjančiča; op.a.) ki je bil predsednik
»nekdanje totalitaristične stranke«. In pri
tem niso mislili na mojo stranko.

In komentar k temu? Pravzaprav ni potre-
ben. Na koncu vsi priznajo dejstva, ki jih čiv-
kajo že vrabci.
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